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Lysekils 
Stadsfullmäktiges 
Handlingar 
1908. 
 
P. M. 
 
Vid ingången af år 1908 voro följande personer Stadsfullmäktige: 
 
C. S. Lilliehöök, ordförande, 
M. Radhe, vice ordförande, 
J. E. Lindbom, 
Lars Alfred Carlsson, 
C. Backman, 
J. A. Anderson, 
Axel Nilson, 
J. G. Gunnerson, 
E. Luckey, 
T. H. Settergren, 
J. Sterner, 
B. P. Jonsson, 
G. Richter, 
Aug. Mattsson, 
C. A. Hernström, 
Alb. Vallin, 
H. Hansson, 
Alfr. Gustafsson, 
Aug. L. Kihlberg, 
L. Laurin, 
J. H. Lindman, 
O. G. Löfving, 
Fritz Hörman, 
Vilh. Bastholm, 
 
Under året entledigades Herrar Settergren och Hörman, samt ersattes den förre med 
Bankkassören C. F. Lidell. 
 
 
1908 Lysekils  N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
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Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 14 Januari 1908. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Settergren, 
 Sterner, 

Hernström 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
 
§ 1. 
Föredrogs Magistratens protokoll öfver stadsfullmäktigevalet den 30 December 1907, 
utvisande, att till stadsfullmäktig efter Direktör R. Kjellström för år 1908 valts Kyrkoherde 
Vilhelm Bastholm med 3,566 röster, och hälsades den nyvalde ledamoten välkomen bland 
Fullmäktige. 
 
§ 2. 
Till Stadsfullmäktiges ordförande för år 1908 valdes enhälligt Öfversten m. m. C. S. 
Lilliehöök, och till Stadsfullmäktiges v. ordförande för samma tid Konsul M. Radhe. 
 
§ 3. 
Förslag till omorganisation af poliskåren (protokoll 1907, § 123) jämte kommitterades 
utredning och yttrande föredrogs och remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 4. 
Genom Magistraten ankommen framställning från Distriktsveterinären A. Th. Mattsson om 
ett årligt bidrag af 120 kronor för inställelse i Lysekil en gång i månaden remitterades till 
Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 5. 
Drätselkammarens anmälan att till ordförande i Kammaren för år 1908 valts undertecknad 
Lilliehöök och till v. ordförande för samma tid Fabrikören C. Th. Olsson lades till 
handlingarna. 
 
§ 6. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till Skräddaren C. Fernlöf försälja ett 
tomtområde i Kvargränd om 225 kvadratalnar till ett pris af. 1:25 per kvadrataln bifölls. 
 
§ 7. 
Att justera dagens protokoll lördagen den 25 innevarande Januari kl. 1 e. m. hos 
undertecknad, ordförande, utsågos Herrar Richter och Gunnerson. 
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Som ofvan 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
Justeradt: 
J. G. GUNNERSON.  
GUST. RICHTER. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Torsdagen den 30 Januari 1908 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
  Elias Sandell. 
1908 Lysekils  N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 27 Januari 1908. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Laurin, 
 Lindman, 

Hörman och 
Backman 

med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, Sandell. 
 
§ 8. 
Hälsovårdsnämndens anmälan om val af ordförande och vice ordförande föredrogs och lades 
till handlingarna. 
 
§ 9. 
Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolags revisionsberättelse för tiden 1 Oktober 1906 – 30 
September 1907 föredrogs och beviljades styrelsen ansvarsfrihet för den tid revisionen afsåg. 
 
§ 10. 
Herr ordföranden upptog som egen motion en af redaktionen för tidskriften ”Vårt fosterland 
och dess försvar” gjord framställning att Stadsfullmäktige måtte prenumerera å och bland 
allmänheten utdela ett antal exemplar af tidskriften. 
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Sedan Herrar Radhe och Nilsson afstyrkt bifall till motionen samt Herr Jonsson hemställt, att 
den antingen måtte återtagas eller och remitteras till Drätselkammaren, beslöto 
Stadsfullmäktige att afslå densamma. 
 
§ 11. 
Distriktsveterinären A. Th. Mattssons i Munkedal framställning om ett årligt anslag af 120 kr. 
för att han varje månadsmarknad anordnade mottagning här i staden (protokoll 1908, § 4) 
jämte Drätselkammarens yttrande föredrogs och beslöto Stadsfullmäktige i enlighet med 
Drätselkammarens förslag att bevilja Mattsson ett årligt anslag af 120 kr. att utgå från och 
med den månad, mottagningarna här i staden taga sin början, dock med villkor, att den 
ersättning, djurägare skall betala, utgår efter samma grunder, som äro gällande för Mattssons 
mottagningar i Bro, Tossene och Sörbygden, samt att mottagningen annonseras af Mattsson 
minst en gång i månaden på egen bekostnad. 
 
§ 12. 
Följande val förrättades: 
 
a). till ordförande i Hästuttagningsnämnden för åren 1908-1912 Herr G. Richter; samt 
b). till ledamot i Hästmönstringskommissionen för samma tid Herr C. A. Hernström. 
 
§ 13. 
Föredrogs en af Fröken Tekla Meyer genom Magistraten inkommen till Konungens 
Befallningshafvande i länet ställd ansökan om tillstånd att vid en å Hotell Lysekil af  Lysekils 
Stråkorkester söndagen den 2 nästa februari anordnad danstillställning utskänka spirituosa till 
kl. 1 på natten; och beslöts tillstyrka bifall till framställningen. 
 
§ 14. 
Förslag till omorganisation af poliskåren (protokoll 1908, § 3) jämte Drätselkammarens 
yttrande föredrogs. 
 
Herr Nilsson förordade Drätselkammarens förslag. 
 
Herr Borgmästaren hemställde, att såväl kommitterades som Drätselkammarens förslag måtte 
bordläggas för att Magistraten måtte få tillfälle att granska och yttra sig om det sistnämnda. 
 
Herr Richter förordade kommitterades förslag men ansåg att det borde förstärkas från kl. 1 f. 
m. till lämplig tid på morgonen med en nattvakt i hvardera af de föreslagna tre distrikten. 
 
Herr Gunnerson var af samma mening rörande nattvakterna. 
 
Herr Radhe yrkade att bägge förslagen måtte bordläggas, tryckas och tillställas Fullmäktige. 
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Herr Nilsson ansåg att efter kl. 1 på natten vore staden tillräckligt väl bevakad med endast 
nattvakter. 
 
Herr Andersson framhöll att en ensam konstapel icke kunde upprätthålla ordningen å 
Landsvägsgatan på kvällarne, hvarför han yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
 
Sedan Herr Jonsson instämt med Herr Andersson, beslutade Fullmäktige att bäge förslagen 
skulle bordläggas, tryckas och bland Fullmäktige utdelas. 
 
§ 15. 
Sedan föredragningslistan var genomgången, inlämnade Herrar Radhe och Bastholm en till 
Fullmäktige ställd framställning angående upplåtande af Bergfalska tomten till plats för ett 
nytt skolhus. 
 
Ärendet remitterades till Drätselkammaren och Byggnadsnämnden för utredning. 
 
§ 16. 
På förslag af Herr Borgmästaren beslöts tillsätta en kommitté af tre personer för att vidtaga 
anordningar för firande af 250-årsdagen sedan freden i Roskilde den 26 Februari 1658, då 
Bohuslänm. Fl. landskap införlifvades med Sverige. 
 
Till kommitterade valdes _Herrar Borgmästaren, sammankallande, Bastholm och Radhe. 
 
§ 17. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll onsdagen den 29 januari kl. e. m. hos 
Herr Ordföranden utsågos Herrar Settergren och Hernström. 
 
Som ovan 
ELIAS SANDELL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
T. H. SETTERGREN. 
C. A. HERNSTRÖM. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Torsdagen den 30 Januari 1908 kl. 2 e.m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Elias Sandell. 
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Bilaga till protokoll 1908 N:o 2. 
 
Till  
Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Till fullgörande af det oss den 26 sistlidne September gifna uppdraget att i anledning af 
motion af Herr Carl Backman inkomma med utredning angående omorganisation af stadens 
poliskår och kostnaderna därför, få vi härmed anföra följande: 
 
I följd af stadens utveckling och den alltjämt växande arbetarbefolkningen i staden och dess 
närhet har en förbättring af polisväsendet härstädes länge varit i hög grad önskvärd. Särskilt 
gäller detta polisbevakningen nattetid. Det ät uppenvart, att denna bevakning icke kan på ett 
tillfredsställande sätt bestridas genom nattvakter enligt den hittills använda metoden. Detta 
har också blifvit tillfullo ådagalagt genom en mängd störande nattliga uppträden under de 
sista åren. 
 
Med anledning häraf bör systemet för nattjänstgöringen afskaffas och poliskårens antal ökas 
så att en tillfredsställande bevakning dygnet om kan upprätthållas. 
 
För sådant ändamål föreslå vi att staden, som nu har endast två bevakningsdistrikt, hädanefter 
uppdelas i tre sådana distrikt nämligen: 
 
1:sta bevakningsdistriktet omfattande ångbåtsbron,Rosvikstorg, Rosviksgatan mellan torgen, 
Stora Salutorget och Kungsgatan till söutet af Konsulliden; 
 
2:dra bevakningsdistriket omfattande Rosviksgatan från Rosvikstorg till 
Kyrkviksstrandgatan, hela Kyrkvik, Stora Kyrkogatan, Sanden, Gamla Strandgatan, 
Bansviksbergsgatan och Blekebackegränd; 
 
3:dje bevakningsdistriktet omfattande Skottegränd, Kvarngränd, Kronberget, Färgaregatan, 
Kungsgatan från Stora Salutorget till Vadet och Landsvägsgatan. 
 
1:sta bevakningsdistriktet bör bevakas särskildt hela dygnet samt 2:dra och 3:dje 
bevakningsdistriket dels hvar för sig från klockan 5 e. m. till kl. 1 på natten och dels 
gemensamt från kl. 1 på natten till kl. 5 e. m. härigenom skulle bevakningen inom staden 
komma att upprätthållas från kl. 5 e. m. till kl. 1 på natten af tre konstaplar och från kl. 1 på 
natten till kl. 5e. m. af två konstaplar, hvilket torde i allmänhet vara tillfyllestgörande. 
Härförutom skulle under hela dygnet en konstapel tjänstgöra som vakt på poliskontoret. 
 
Vi öfverlämna härmed en tablå öfver polistjänstgöringen enligt dessa grunder, som utvisar, att 
för genomförande af den nu föreslagna bevakningen erfordras en polisstyrka af en 
öfverkonstapel och åtta poliskonstaplar. Öfverkonstapelns göromål skulle bestå i dels 
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tjänstgöring å poliskontoret två timmar om dagen enligt tablån, dels i inspektering af 
polisbevakningen och dels i skötsel af de s. k. polisgöromålen. Det är uppenbart, att 
anställande af en öfverkonstapel med inspektionsskyldighet utgör ett nödvändigt villkor för 
erhållande af en effektiv polisbevakning. Visserligen åligger det stadsfiskalen att i egenskap 
af poliskommissarie utöfva tillsyn å poliskåren med i följd af hans göromål som åklagare och 
den synnerligen ringa aflöning han åtnjuter såsom stadsfiskal och poliskommissarie, synes det 
vara skäligt att han till sitt biträde erhåller en öfverkonstapel, som har tillfälle ägna 
polistjänstgöringen en oaflåtlig tillsyn. 
 
Hvad angår konstaplarnes tjänstgöring kan vid granskning af tablån inhämtas att enligt vårt 
förslag hvarje poliskonstapel skulle hvar åttonde dag erhålla en fridag, men i öfrigt tjänstgöra 
10 5/7 timmar om dygnet. 
 
Beträffande polimännens aflöning föreslå vi, Herrar Stadsfullmäktige ville på grund af de 
likartade lefnadskostnader för Lysekils stads poliskår fastställa enahanda lönestat, som 
nyligen antagits ifråga om poliskåren i Uddevalla. Af bifogade två tidningsexemplar erhålles 
kännedom om denna lönestat. 
 
I följd af hvad sålunda anförts, hemställa vi om antagande af följande 
 
”Organisation af och lönestat för poliskåren i Lysekil att tillämpas från och med den 1 April 
1908. 
 
Chef för poliskåren är borgmästaren och under honom föres befälet öfver kåren af 
stadsfiskalen i egenskap af poliskommissarie. 
 
Poliskåren i öfrigt består af en öfverkonstapel och åtta konstaplar. 
 
Öfverkonstapeln bestrider vakthållningen på poliskontoret vissa timmar om dagen samt 
förrättar den s. k. inre polistjänstgöringen, såsom diarieföring, uppsättande af polisrapporter 
samt verkställande af utredningar i enklare brottmål och i ärenden, som af Magistraten 
hänvisas till hans behandling, hvarjämte det åligger honom att såväl natt som dag inspektera 
konstaplarnas vakttjänstgöring och föra befäl öfver dem. 
 
Konstaplarna bestrida vakthållningen å poliskontoret och ute i staden efter den indelning, som 
kan vada härför bestämd af polischefen. 
 
Flör polischefen och poliskommissarien är lönestat fastställd af Kungl. Majt. 
 
I fråga om öfverkonstapeln och konstaplarne gäller följande lönestat: 
 
Öfverkonstapeln, begynnelselön   1,500 
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 Efter 4 års vitsordad tjänstgöring  1,600 
 ”       8 ” ” ”  1,700 
 ”       12 ” ”  1,800 
Jämte 150 kronor i beklädnadsersättning 
Konstapel, begynnelselön    1,200 
 Efter 4 års väl vitsordad tjänstgöring  1,300 
 ”        8 ” ”  1,400 
 ”        12 ” ”  1,500 
Jämte 150 kr. i beklädnadsersättning    
 
Härjämte föreskrives  
 
att af själfva löneförmånerna 70 % skola utgöra lön och 30 % tjänstgöringspenningar, hvilka 
sistnämnda icke utgå vid tjänstinnehafvarens sjukdom eller beviljad tjänstledighet; 
 
att enhvar af personalen må, efter vederbörande polisbefäls beprövande och fördelning, 
åtnjuta 10 dagars semester årligen utan minskad aflöning; samt 
 
att den nu anställda ordinarie personalen i fråga om rätt till ålderstillägg äger att tillgodoräkna 
sig tjänsteår från sitt anställningsdatum för ordinarie tjänst vid poliskåren i Lysekil”. 
 
 
Enligt ofvanstående lönestat uppgår kostnaden för polisväsendet i Lysekil till --- kr.  

12,670 
Den nuvarande kostnaden utgör---     8,160 
Alltså innebär vårt förslag en ökning af dessa kostnader med kr.  4,510 
 
Det af Herrar Stadsfullmäktige beslutade förslagsanslaget för år 1908 till ökning af poliskåren 
är tillräckligt för bestridande af kostnaden för det nya polisväsendet under årets tre sista 
kvartal. 
 
Slutligen får vi framhålla, att då enligt vårt förslag hela Landsvägsgatan bevakas, någon 
ökning af antalet polismän icke torde erfordras vid införlifning af Slätten m. fl. områden. 
 
Lysekil den 4 Januari 1908. 
 
AXEL SUNDBERG. ARVID BROWALDH. 
 CARL BACKMAN. 
 
Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 23 Januari 1908. 
 
Närvarande: 
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Herrar Ordföranden, Anderson, Bovik, Laurin, Hörman samt Stadsingenjören. 
 
Vid protokollet undertecknad. 
 
§ 17. 
Från Stadsfullmäktige remitterad förslaget om polisens omorganisation föredrogs. 
 
Denna fråga har i första hand föranletts af att polisbevakningen nattetid för närvarande är 
otillfredsställande. 
 
För att afhjälpa denna olägenhet föreslår den kommitté, som utredt frågan, att poliskåren ökas 
från nuvarande tre till åtta poliskonstaplar samt en öfverkonstapel. Såedes 3 gånger så sto 
polisstyrka som f. n. finns. 
 
Med denna ökning skulle vinnas: 
 
att staden indelas i 3:ne bevakningsdistrikt emot nuvarande 2:ne; 
 
att 3 poliskonstaplar patrullera nattetid; 
däraf  1 i 1:sta distriktet hela natten, 
” 1 i 2:a  ”        till kl. 1 f. m. 
” 1 i 3:dje ”             ”         1 f. m. 
efter kl. 1 f. m. bestrides bevakningen i 2:dra och 3:dje distrikten däremot endast av en man. 
 
I förslaget synes icke tillräckligt hafva beaktats, att nattpolisrna skola tillika vara brandvakter. 
Till kl. 1 på natten patrullerar 1 man i hvarje distrikt men från nämnda tid endast 2 man, 
hvaraf den ena af dem har att sköta såväl polisbevakning som brandvaktskapet i 2:ne distrikt, 
nämligen 2 och 3. Hvilka omfatta Rosviksgatan från Rosvikstorg, hela Kyrkvik, Stora 
Kyrkogatan, hela gamla staden, Skotte- och Kvarngränd, Kronberget, Färgaregatan, 
Kungsgatan från Stora Torget, Sillgränd, Vadet och hela Landsvägsgatan, således ett 
proportioneligt stort distrikt för en man. Med en sådan anordning blifver den så ofantligt 
viktiga bevakningen för eldfara betydligt sämre än hvad för närvarande är fallet, och följden 
häraf skulle otvifvelaktigt blifva, att poliskåren efter något år måste än ytterluigare ökas. 
 
Drätselkammaren anser sig af härofvan framhållna skäl icke kunna tillstyrka antagandet af 
kommitterades förslag i sin helhet, såsom varande, hvad bevakningen natteid beträffar, i 
förhållande till kostnaderna, allt för lite effektiv. 
 
Man torde allmänt vara öfverens om att polisbevakningen äfven nattetid är behöflig men 
äfven att den långt viktigare brandvakten icke får eftersättas. 
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Då polisbevakning torde vara behöflig endast under första delen af  natten, men däremot 
brandvakt behöflig hela natten, så synes det Drätselkammaren lämpligt att bevakningen 
utföras till kl. 1 f. m. af både polisen och brandvakten och efter samma tid endast af 
brandvakten. 
 
Då detta system bör blifva i alla afssenden tillfredsställande och kräfver en ökning i 
poliskåren af högst tre man, således inalles 6 man, däraf en bör förordas till 1:a konstapel, så 
får drätselkammaren föreslå att Fullmäktige beslutar: 
 
att poliskåren från och med den 1:a nästa April skall bestå af sex poliskonstaplar, däraf en är 
1.sta konstapel; 
 
att 1:a konstapeln bestrider vakthållningen på poliskontoret vissa timmar om dygnet, 
inspekterar konstaplarnas vaktgöring såväl natt som dag, och för närmare befälet öfver dem 
och i öfrigt i tur med konstaplarna i den yttre vaktgörningen; 
 
att poliskåren utom polisbevakningen fullgöra en brandvakts åligganden i stadens 3:ne distrikt 
med 1 konstapel i hvarje distrikt till kl. 1 f. m. hvarje natt; 
 
att lönestaten med beklädnadspenningarna för konstaplarne blifver den kommittérade 
föreslagit med det tillägg att 1:a konstapeln erhåller ett årligt lönetillägg af 300 kr.; 
 
att fördelningen i lön- och tjänstgöringspengar samt dessa senares eventuella afstående, 
åtnjutande af semester samt rätten till ålderstillägg blifver i enlighet med kommitterades 
förslag. 
 
Enligt kommitterades förslag kommer, i fall alla medlemmarna i poliskåren samtidigt uppnå 
högsta lönegraden, den årliga kostnaden att uppgå till kr. 14,910:- således 6,750 kr:s högre 
årliga kostnader än de nuvarande. 
 
Enligt Drätselkammarens förslag kommer, under samma förutsättning och med tillägg af 
arfvode till brandvakterna, den årliga kostnaden att uppgå till kronor 13,620:- således ligga 
under kommitterades förslag med kr. 1.290:-. 
 
Som ofvan 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
Från dt justerade protokollet rätt utdraget betygas: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
1908 Lysekils kommun N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
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Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 14 Februari 1908. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Richter och 
 Laurin, 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, Sandell. 
 
§ 18. 
Herr Ordföranden meddelade, att Konungens Befallningshafvande i länet bestämt antalet 
ledamöter i stadens taxeringsnämnd till fem samt till taxeringsnämndens ordförande utsett 
Herr Borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Till ledamöter i taxeringsnämnden valdes med slutna sedlar Kamreraren J. A. Anderson, 
Fabrikören E. Luckey, Förvaltaren Claes Edvard Rosén, Stenhuggaren Axel Johansson och 
Bokhandlaren Albert Wallin.  
 
Sedan Fullmäktige i enlighet med Valkommitténs förslag bestämt suppleanternas antal till 
fem, utsågos till suppleanter i taxeringsnämnden v. konsuln M. Radhe. Fabrikören Aug. 
Mattsson, Skeppsklareraren Carl Backman, v. Konsuln J. G. Gunnerson och Byggmästaren 
Oscar Wallén, hvilka skulle tjänstgöra i nu nämnd ordning.  
 
§ 19. 
Sedan Fullmäktige tillsatt en kommitté för vidtagande af anordningar för firande af 250-
årsdagen af freden i Roskilde samt kommittén nu inkommit med förslag därom, uppdrogs åt 
kommittén i enlighet med förslaget: 
 
att utfärda upprop till allmän flaggning med svenska flaggor;  
 
att använda hela gatubelysningen till kl. half ett på natten; 
 
att anordna FOSTERLÄNDSKT FÖREDRAG Å Stadshotellet kl. 7 e. m., samt  
 
att anordna fyrverkeri i Stadsparken kl. 9 e. m.  
 
I enlighet med kommitténs förslag ställde Fullmäktige till kommitténs förfogande ett belopp 
af 300 kronor. 
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I sammanhang härmed och på förslag af Herr Radhe beslutade Fullmäktige enhälligt att ingå 
till Konungens Befallningshafvande med ansökan om tillstånd för Källarmästarna J. W. 
Magnusson. B. A. Björk och Fröken Tekla Meyer i Lysekil att den 26 i denna månad i deras 
utskänkningslokaler servera spirituösa drycker till kl. 12 på natten. 
 
§ 20. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll tisdagen den 18 dennes kl. 1 e. m. hos 
herr Ordföranden utsågos Herrar Gunnerson och Nilsson. 
 
Som ofvan 
ELIAS SANDELL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
AXEL NILSSON. 
J. G. GUNNERSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset tisdagen 
den 18 Februari 1908 kl. 2 e. m., betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Elias Sandell. 
 
 
 
1908 Lysekils  N:r 4 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 16 Mars 1908. 
 
Närvarande voro samtliga Herrar Stadsfullmäktige och Borgmästare Sundberg. 
Vid protokollet undertecknad. 
 
§ 21. 
Herr Ordföranden erinrade om den förlust, Fullmäktige lidit, genom sin sekreterare, 
Stadsfiskalen Arvid Browalds frånfälle. 
 
§ 22. 
Föredrogs Drätselkammarens anmälan att stadskassörs- och drätselkammar- samt 
stadsfullmäktigesekreterarebefattningarna blifvit lediga samt att Kontorsskrifvaren Iwar 
Johansson förordnats att upprätthålla de två förstnämnda befattningarna under Stadsfiskalen 
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Arvid Browalds sjukdom från den 20 Febr. 1908 och sedermera tillsvidare intills dess 
tjänsterna komme att blifva med ordinarie innehafvare besatta. 
 
Därefter beslöts i enlighet med Drätselkammarens förslag, att ofvannämnda tjänster skulle 
sammanslås och avlönas med 2,000 kr. per år, däri jämväl inbegripet den ersättning till 
skrifbiträde, som på senare tiden utgått till dessa tjänsters innehafvare. 
 
Åt drätselkammaren uppdrogs att kungöra ifrågavarande befattning ledig till ansökan före den 
1 nästa maj samt att därefter ingifva inkomna ansökningar jämte eget yttrande däröfver till 
Fullmäktige. 
 
§ 23. 
Föredrogs Hamnstyrelsens anmälan att till ordförande valts v. Konsul M. Radhe och till v. 
ordförande v. Konsul J. G. Gunnerson, båda för den tid de äro i styrelsen invalda. 
 
§ 24. 
Föredrogs Hamnstyrelsens protokoll för den 4 Februari 1908, utvisande, att styrelsen på 
angifna skäl då beslutat att höja hamnkassörens provision å kajafgifter för varor, som 
hitkomma med passagerareångfartyg, från 5 proc. Till 7½ proc., hvilket beslut Styrelsen nu 
underställt Stadsfullmäktiges pröfning. 
 
Herr Radhe talade för Hamnstyrelsens beslut. Enligt 1907 års räkenskaper uppgingo de 
ifrågavarande kajafgifterna till 3,726 kr. 37 öre. Då 2½ procent å denna summa utgör 93 kr. 
15 öre, komme den ifrågasatta höjningen icke ens att uppgå till 100 kr. per år under den 
närmaste framtiden. 
 
Herrar Gunnerson och Richter yrkade bifall till Styrelsens beslut samt framhöllo, att 
hamnkassören är berättigad att åtnjuta 5 procent å hela uppbörden. För inkassering af 
ifrågavarande kajafgifter måste han emellertid af lämplighetsskäl för allmänheten använda 
ångbåtskommissionären som biträde, hvilken i ersättning för sitt arbete uppbär de 5 procent, 
som annars skulle tillfalla hamnkassören. Då hamnkassören dock måste bokföra och redovisa 
samt ansvara för nämnda afgifter vore det fullt riktigt, att han för detta arbete tillerkännes den 
af honom godkända ersättningen eller 2½ proc. Af kajafgifterna för de med 
passagerareångfartyg hit ankommande varor.  
 
Herrar Lindman och Gustafsson ansågo, att ärendet borde bordläggas. 
 
Herrar Backman, Jonsson och Hörman yrkade afslag. 
 
Efter det omröstning blifvit begärd, framställde Herr Ordföranden följande godkända 
voteringsproposition: 
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Den, dom vill att frågan skall bordläggas, röstar ja. 
 
Den det icke vill, röstar nej. 
 
Vinner ja, bordlägges frågan. 
 
Vid upprop röstade Herrar Backman, Sterner, Jonsson, Mattsson, Hernström, Wallin, 
Gustafsson, Lindman, Löfving, Hörman, Bastholm och Lilliehöök ja; 
 
men Herrar Radhe, Lindbom, Carlsson, Nilsson, Gunnerson, Luckey, Settergren, Richter, 
Hansson, Kihlberg och Laurin nej. 
 
Herr Anderson röstade icke. 
 
Med 12 röster mot 11 hade Fullmäktige alltså beslutat bordlägga ärendet. 
 
§ 25. 
Genom Magistraten hade ankommit Konungens Befallningshafvandes i länet utslag den 24 
december 1907, hvarigenom fastställts ordningsföreskrifter angående mjölkhandel samt för 
bageri- och konditoriyrkets utöfvande i Lysekil. Utslaget lades till handlingarna. 
 
§ 26. 
Sedan Barnmorskorna Eleonora Berntsson och Paulina Larsson hos Hälsovårdsnämnden 
anhållit, att nämnden måtte hos Fullmäktige göra framställning om en årlig löneförhöjning af 
100 kr. åt dem hvardera, att utgå från och med innevarande år, så hade nämnden insändt 
ansökningarna i ärendet samt tillstyrkt bifall till desamma. 
 
Ärendet remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 27. 
Från Byggnadsnämnden hade nu återkommit O. M. Strandbergs arfvingars ansökan jämte 
därtill hörande handlingar (protokoll 1907, § 107) om erhållande af rättelse i benämningen å 
deras vid Rosviksgatan belägna tomt, hvilken oriktigt i köpehandlingana och fastighetsboken 
kallats N:o 44 i stället för 45. 
 
Nänden hade tillstyrkt den begärda åtgärden samt uppdragit åt sin Ordförande, Borgmästaren 
Axel Sundberg, att utreda huru den begärda åtgärden lämpligast kunde ske, och hade Herr 
Borgmästaren Sundberg på anförda skäl föreslagit, att den begärda rättelsen borde ske genom 
upprättande af byteshandling mellan staden och sökandena, att stämpel- och 
lagfartskostnaderna bestridas till hälften af hvardera af staden och sökanden samt att 
sökandena ensamt gälda kostnaderna för öfverflyttning af inteckningarna i tomten N:o 44 till 
tomten N:o 45. 
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Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Borgmästaren Sundbergs förslag samt uppdrogo 
åt Drätselkammaren att verkställa detta beslut. 
 
§ 28. 
Föredrog en genom Magistraten från Lysekils Elektriska Matiebolag ankommen skrifvelse 
om anläggande för Herr Laurin att borttaga en elektrisk ledning emellan Lysekils Mekaniska 
Verkstad och Herr Luckeys hus vid stora Kyrkogatan. 
 
Efter en stunds diskussion remitterades ärendet till Drätselkammaren med uppdrag att anlita 
juridiskt biträde för frågans utredning. 
 
§ 29. 
Efter föredragning af Herr Ordförandens motion om stadens ingående som medlem i ett 
Svenskt Stadsförbund jämte förslag till stadgar för detsamma, beslöto Fullmäktige, att staden 
skall inträde som medlem i Förbundet. 
 
§ 30. 
Från Magistraten hade för val till återbesättande af extra rådmansbefattningen efter f. d. 
Kaptenen m. m. J. M. T. Bromander, som afsagt sig uppdragt, ankommit skriftligen affattade 
ansökningshandlingar från: 
 
1). F. Sjökaptenen Ludvig Pihl. 
2). Handlanden K. J. Asp. 
3). Agenten Aug. Svensson och 
4). Filosofie Doktorn Axel Lagerwall. 
 
Herr Andersson upplyste, att Lotsförmannen Emilius Hörman jämväl vore villig åtaga sig 
uppdraget att vara extra rådman. 
 
Vid företagen sluten omröstning erhöll Herr Lagerwall 12 röster, Herr Hörman 7 röster och 
Herr Asp 4 röster, hvadan Lagerwall förklarades vald till extra rådman. 
 
En blank valsedel aflämnades. 
 
§ 31. 
Drätselkammarens anhållan om bemyndigande att försälja följande tomter: 
 
a). tomten till huset N:r 26 vid Kyrkviksbergsgatan till C. O. Pihl för 2 kr. per kvadrataln, och 
b). tomten till huset N:o 22 vid samma gata till J. Christensson för 3 kr. per kvadrataln, bifölls 
med villkor, att sistnämnda tomt lägges så långt intill berget som möjligt. 
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§ 32. 
Föredrogs ett från Hamnstyrelsen inkommet protokollsutdrag rörande byggande af kaj mellan 
Rosviks torg och Sillgränds brygga (protokoll 1907, § 169): och hade styrelsen föreslagit, att 
hela arbetet måtte utföras på en gång och icke i sektioner, enär arbetet i förra fallet blefve 
mera solidt, samt att Fullmäktige måtte för kajbyggnaden med utfyllnad anslå ett belopp af 
40,000 kr. 
 
Herr Radhe talade för förslaget samt framhöll, att genom detsamma erhölls en 99 meter lång 
kajsträcka, hvarigenom en välbehövlig plats för lastångare uppstode. Genom Hamnstyrelsens 
förslag komme Anderssonska bryggan till sin fulla betydelse. Men skulle däremot det större 
projektet komma till utförande, blefve den af mindre värde. Kostnaderna för arbetet komme 
att under alla förhållanden utgå af hamnens medel. 
 
Herr Gunnerson förordade förslaget, hvarigenom förbindelse erhölls med den mest skyddade 
delen af hamnen. Kostnaden komme ej att utgå af stadens medel. 
 
Herrar Nilsson, Carlsson, Backman, Sterner och Richter yrkade bifall till styrelsens förslag. 
 
Herr Hörman ansåg att kajen istället borde förlängas åt söder.  
 
Herr Mattsson talade mot Hamnstyrelsens förslag och förenade sig med Herr Anderson, 
vilken förordade det större projektet. 
 
Herr Luckey yrkade att Hamnstyrelsen förslag måtte bordläggas. 
 
Sedan yrkandet om bordläggning afslagits, beslutade Fullmäktige i enlighet med 
Hamnstyrelsens förslag samt anslogo 40,000 kronor för arbetets utförande. 
 
§ 33. 
Föredrogs Drätselkammarens protokoll rörande flyttning af huset N:o 48 Kungsgatan 
(protokoll 1907, § 136) jämte en mellan Kammaren och husets ägare träffad 
överenskommelse, äfvensom tvenne af Kammaren infordrade entreprenadanbud å flyttningen 
nämligen från Byggmästarna Oscar Wallén och Robert Christensson. 
 
Herr Lindman yrkade, att huset måtte få stå kvar, enär kostnaderna för dess flyttande blefve 
för stora. Skulle flyttningen dock komma till stånd, borde det tillses, att Anders Bratt och hans 
hustru tillförsäkrades rätt att bo kvar i huset till deras död. 
 
På yrkande af Herrar Jonsson och Radhe uppdrogo Fullmäktige åt Drätselkammaren att 
uppgöra ritning å nya huset och i övrigt på så förmånliga villkor som möjligt uppgöra om 
flyttningen samt att öfvervaka arbetet, äfvensom träffa öfverenskommelse att huset ej får 
försäljas så länge Anders Bratt och hans hustru lefva och att dessa beredes fri bostad i huset 
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till deras död samt Anders Bratt därjämte arbetsverkstad. Därjämte beslöts, att staden skall 
bekosta flyttningen jämväl af i huset befintliga möbler och husgeråsd, samt att kostnaden för 
det hela skall utgå af jordförsäljningsmedlen för tomten N:o 85. 
 
§ 34. 
Föredrogs en från Källarmästaren B. A. Björk genom Magistraten inkommen till Konungens 
Befallningshavande i länet ställd ansökan om tillstånd att vid en af Lysekils Segelsällskap 
lördagen den 21 i denna månad å Stadshotellet härstädes anordnad bal utskänka spirituösa 
drycker därstädes till kl. 1 på natten: och beslöts tillstyrka bifall till framställningen. 
 
§ 35. 
Jämlikt Konungens Befallningshafvandes i länet resolution hade Magistraten infordrat 
Stadsfullmäktiges yttrande öfver Hulda Amalia Nilssons ansökan om tillstånd att under tiden 
1 Juni – 30 September 1908 uti huset N:o 36 Lilla Kyrkogatan i Lysekil till spisande gäster 
vid måltider utskänka vin och öl. 
 
Stadsfullmäktige beslutade enhälligt att tillstyrka bifall till sökningen. 
 
§ 37. 
Jämlikt Konungens Befallningshavandes i länet resolution hade Magistraten infordrat 
Stadsfullmäktiges yttrande öfver Hedvig Martina Ödmans ansökan om tillstånd att under tiden 
1 Juni – 15 September 1908 uti huset N:o 13 Badhusgatan i Lysekil till spisande gäster vid 
måltider utskänka vin och öl. 
 
Stadsfullmäktige beslutade enhälligt att tillstyrka bifall till framställningen. 
 
§ 38. 
Från Olof Andersson och Malkolm Hansson genom Magistraten ankommen ansökan om 
uppsättande af en elektrisk lampa vid huset N:o 26 Landsvägsgatan remitterades till 
Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 39. 
Sedan dagens föredragningslista var genomgngen, inlämnade Herr Nilsson motion om 
höjning af det den 19 Decmber 1907, § 159, till Lysekils Samskola anslagna beloppet från 
500 till 600 kronor. 
 
Ärendet remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 40. 
Att jämte herr Ordföranden justera dagens protokoll lördagen den 21 dennes kl. 1 e. m. hos 
Herr Ordföranden utsågos Herrar Richter och Gunnerson. 
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Som ofvan 
ELIAS SANDELL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK, 
J. G. GUNNERSEN, 
GUST. RICHTER. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset lördagen 
den 21 Mars 1908 kl. 2 e. m.; betyga 
 
C. S. LILLILEHÖÖK. 
  Elias Sandell. 
 
  
 
1908 Lysekils  N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 9 April 1908. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Sterner, 
 Lindman och 
 Hörman 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad. 
 
§ 41. 
Genom Magistraten hade ankommit en till Konungens Befallningshafvande i länet ställd 
ansökan från Källarmästaren B. A. Björk härstädes om anstånd att med  anledning af en till 
förmån för härvarande samskola anordnad basar i Stadshotellets lokaler utskänka spirituösa 
drycker lördagen den 11 och söndagen den 12 i denna månad till kl. 1 på natten. 
 
Fullmäktige tillstyrkte bifall till framställningen. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 42. 
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Med öfverlämnande af åtskilliga handlingar, utvisande, att Lysekils 
Brännvinsförsäljningsaktiebolag, efter därom af Lysekils Nya Badhusaktiebolag framställd 
begäran, beslutat att till Källarnästaren Rob. Kjellström, som ägde medborgerligt förtroende 
samt rådde öfver sig och sitt gods, öfverlåta en af sina brännvinsutskänkningsrättigheter att 
utöfvas inom Lysekils Nya Badhusaktiebolags område under månaderna Juni – September 
hvartdera af åren 1908-1910, hade Magistraten begärt Stadsfullmäktiges yttrande rörande en 
vid dessa handlingar fogad, till Konungens Befallningshafvandes i länet ställd ansökan från 
Lysekils Nya Badhusaktiebolag angående utsträckning af tiden för berörda 
utskänkningsrättighet till kl. 11 e. m. alla dagar och inom serveringslokalerna till kl. 12 på 
natten de dagar, då badsällskapet anordnade soaréer eller andra fästliga samkväm. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att hos Konungens Befallningshafvande i länet göra framställning 
om bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
§ 43. 
Jämlikt Landshöfdingeämbetets i länet resolution hade Magistraten infordrat Fullmäktiges 
yttrande angående Maria Johanssons ansökan om tillstånd att i huset N:o 8 vid Färgaregatan 
härstädes under tiden 1 juni – 1 oktober 1908 till badgäster vid måltider utskänka vin och öl. 
 
Sedan Herr Gustafsson talat mot och Herr Radhe för framställningen samt Herr Mattsson 
upplyst, att sökanden hade matservering för arbetare och icke kunde beräkna att något 
nämnvärt antal badgäster hos henne skulle intaga sina måltider, beslöto Fullmäktige att på 
dessa skäl afstyrka bifall till Maria Johanssons ansökan. 
 
§ 44. 
Föredrogs en från Lysekils Järnvägskommitté ankommen framställning om vidtagande af 
åtgärder för erhållande af Kungl. Maj:ts tillstånd att få upplåna i och för teckning af aktier i en 
föreslagen järnväg Lysekil – Smedberg. 
 
Ärendet remitterade till Drätselkammaren för utredning. 
 
§ 45. 
Lysekils Järnvägskommittés framställning om ett anslag å 1,000 kronor för innevarande år 
remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 46. 
Herr Nilssons motion rörande tilläggsanslag till samskolan (protokoll 1908, § 39) jämte 
Drätselkammarens tillstyrkande yttrande föredrogs. 
 
Herr Bastholm yrkade att frågan måtte bordläggas. 
 



Kerstin Jungebro 1908 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 20 
 

Sedan Herr Bastholms yrkande om bordläggning afslagits, beslöto Fullmäktige, med bifall till 
motionen och med ändring af sitt beslut den 18 december 1907, § 159, att till föreskrifven 
löneförbättring åt i elementarafdelningen tjänstgörande lärarinnor under 1907 och 1908 
bevilja skolan ett tilläggsunderstöd å 300 kronor för hvartdela af nämnda år. 
 
Mot detta beslut anförde herr Bastholm sin reservation. 
 
§ 47. 
Hälsovårdsnämndens hemställan om löneförhöjning åt Barnmorskorna Eleonora Berntsson 
och Paulina Larsson (protokoll 1908, § 26) jämte Drätselkammarens tillstyrkande yttrande 
föredrogs; och beslöts i enlighet med Nämndens framställning att bevilja nämnda 
barnmorskor en årlig löneförhöjning af 100 kr. till hvartdera att utgå från och med år 1908. 
 
§ 48. 
Sedan Enkefru Browaldh hos Drätselkammaren anhållit dels att för sistlidne mars månad få 
uppbära vissa flöningar, som skullöe tillkommit hennes den 4 i samma månad aflidne man. 
Stadsfiskalen Arvid Browaldh, dels och att staden måtte öfvertaga åtskilliga af honom inköpta 
kontorsartiklar, däribland en skrifmaskin, och möbler, samt Drätselkammaren öfverlämnat 
bemälda ansökan jämte eget yttrande till Stadsfullmäktige, så beslöto Fullmäktige att till 
sökanden utbetala mars månads aflöning för stadsfiskaltjänsten, sekreterarebefattningen hos 
Stadsfullmäktige och Drätselkamaren samt stadskassörsbefattningen med tillhopa--- kr. 
224:99 samt att öfvertaga alla i ansökningen uppräknade lösören för ett sammanlagt pris af --- 
432:54. Summa Kronor 657:53 
 
§ 49. 
Drätselkammaren hade öfverlämnat en från Ludwigsbergs Mek. Verkstadsaktiebolag 
ankommen räkning å Kr. 819:36 för reparation en stadens ångspruta samt tillstyrkt räkningens 
betalande. 
 
Stadsfullmäktige beslutade i enlighet med Drätselkammarens förslag. 
 
§ 50. 
Drätselkammarens anhållan om bemyndigande att till Bagaren Edv. Ekstedt få försälja tomten 
N:o 111 i Skottegränd om cirka 720 kvadratalnar för ett pris af kr. 1:50 per kvadrataln bifölls. 
 
§ 51. 
Föredrogs en från Herr Lars Alfred Carlsson genom Magistraten inkommen skrifvelse rörande 
anbud till staden att inköpa hans fastigheter å Slätteskär. 
Ärendet remitterades till Hamnstyrelsen, Järnvägskommittén och Drätselkammaren. 
 
§ 52. 
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Drätselkammaren hade nu inkommit med handlingarna i remitterade ärendet rörande Lysekils 
Nya Badhusaktiebolags erbjudande till staden att inköpa lägenheten Lilla Bansvik (protokoll 
1907, § 168) jämte eget yttrande i frågan, hvilket föredrogs. 
 
Herr Radhe ansåg, att Badhusbolaget icke kunde godkänna Drätselkammarens tillägg till 
bolagets villkor i punkten 1 och afslaget å villkoret i punkten 3. 
 
Herr Ordföranden, som tillstyrke Drätselkammarens förslag, framhöll att om Badhusbolaget 
en gång flyttar dambassängen, komme strand- och vattenrätten därstädes att förlora sin 
egentliga betydelse för Badhusbolaget, hvaremot den för staden vore så mycket värdefullare i 
och för utvidgning af hamnen. 
 
Herrar Anderson, Gunnerson och Nilsson yrkade bifall till Drätselkammarens förslag med 
undantag af frågan om stadens rätt att uppföra badhus å lägenheten. I denna punkt kunde 
staden mycket väl bifalla Badhusbolagets begäran. 
 
Herrar Jonsson och Richter tillstyrkte Drätselkammarens förslag. 
 
Herr Gustafsson ansåg, att staden borde förbehålla sig att få anlägga ett kallbadhus för 
arbetare i Bansvik. 
 
Herr Radhe ansåg, att Badhusbolaget måste hålla på äganderätten till ifrågakomna strand och 
vatten, enär man eljest äfventyrade, att vattnet vid varmbadhuset förorenades. 
 
Vid härefter fastställd proposition å bolagets framställning blef densamma af stadsfullmäktige 
afslagen. 
 
Härefter fastslogs, att Stadsfullmäktige måtte erbjuda sig att af bolaget köpa lägenheten Lilla 
Bansvik på följande villkor:  
 
1). att för undvikande af möjliga missförstånd och framtida tvister staden till förmån för 
bolaget afstår från strand- och vattenrätten vid Bolagets områden vid Rosviksbukten och i 
Kyrkviken, räknadt från stenpiren vid dambassängen till gränsen för utägorna i Kyrkviken, 
samt att staden medgifver bolaget rätt att inom detta område vidtaga de anordningar, bolaget 
för gott finner; dock med villkor att, därest den nuvarande dambassängen flyttas till annan 
plats, strand- och vattenrätten från stenpiren vid nämnda bassäng till berget vid professor Carl 
Curmans villa, med en längd af 65 meter, skall från och med nämnda dag utan vederlag 
tillfalla staden, 
 
2). att bolaget tillerkännes full dispositionsrätt öfver de utfyllda områdens i Kyrkviksbukten, 
med undantag för de angränsande delarna af Stora Badhusgatan, Kyrkviks västra Strandgata 
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och Kyrkviks norra Strandgata, hvilken sistnämnda skall utläggas till en bredd af 35 fot i och 
för en möjligen behöflig trottoar; 
 
3). att å lägenheten Lilla Bansvik ej får uppföras någon badinrättning så länge bolaget eller 
dess rättsinnehafvare utöfva badverksamhet; 
 
4). att staden till bolaget erlägger en kontant köpesumma af femtontusen (15.000) kronor; 
 
5). att bolaget för gängse pris får inlösa det område som afsöndras från turisthotellets tomt, då 
Rorgängaren Anderssons arrendekontrakt upphör; 
 
6). att staden godkänner det aftal, hvarigenom bolaget till Granitaktiebolaget C. A. Kullgrens 
Enka för stenupplag upplåtit ett inhägnadt och mot Herr Carl Olssons utmarkslott beläget, 
mindre område af lägenheten lilla Bansvik eventuellt till och med 1921; 
 
7). att bolaget medgifver staden rättighet att för all framtid för kör- och gångtrafik fritt 
begagna väg äfver bolagets område längs berget i väster från Rosviksgatan och fram till 
Kyrkviksbergsgatans och Stora Badhusgatan begynnelsepunkter samt att på samma villkor i 
nämnda gata eller väg nedlägga vatten- och kloakledningar; 
 
8). att bolaget medgifver staden kostnadsfri rättighet att underhålla, reparera och på dess 
nuvarande plats omlägga den kloakledning som är nedlagd mellan bolagets båda strandhotell, 
samt att vid behof draga en kloakledning från stora Badhusgatan öfver bolagets mark mellan 
strandhotellet N:r 1 och berget id den s. k. Karlavägen till sjön. 
 
Detta förslag blef af Stadsfullmäktige antaget. 
 
Herr Radhe reserverade sig mot Stadsfullmäktiges afslag å bolagets erbjudande och beslut i 
punkt 1 här ofvan. 
 
Utdrag af detta protokoll skulle delgifvas Lysekils Nya Badhusaktiebolag. 
 
§ 53. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll tisdagen den 21 dennes kl. 1 e. m. hos 
Herr Ordföranden utsågos Herrar Lindbom och Mattsson. 
 
Som ofvan 
ELIAS SANDELL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
J. E. LINDBOM. 
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AUG. MATTSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset tisdagen 
den 21 April 1908 kl. 2 e. m.; betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 Elias Sandell. 
 
1908 Lysekils  N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 11 Maj 1908. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Sterner och 
 Hörman  
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, Sandell. 
 
§ 54. 
Jämlikt länsstyrelsens resolution hade Magistraten infordrat Stadsfullmäktiges yttrande öfver 
Alma Abrahamssons ansökan att antingen få fortsätta den af aflidna Anna Carlsson med 
vederbörligt tillstånd i huset n:r 9 Kungsgatan idkade utskänkningsrörelsen eller ock erhålla 
rättighet att under tiden från och med den 10 dennes till och med den 31 december 1908 i 
nämnda hus till spisande gäster vid måltider utskänka vin och öl; och beslöto Fullmäktige att 
tillstyrka bifall till det sistnämnda alternativet. 
 
Denna § förklarades genast justerad. 
 
§ 55. 
Vattenstyrelsens anmälan, att styrelsen valt till ordförande vice konsul M. Radhe och till vice 
ordförande vice Konsul J. G. Gunnersson, lästes och lades till handlingarna. 
 
§ 56. 
Herr Ordföranden meddelade, att sedan Styrelsen för Lysekils vatten- och Kloakledningar 
beslutat föreslå Stadsfullmäktige att uppdraga åt Drätselkammaren att uppgöra kontrakt med 
Svenska Diamantbergborrnings Aktiebolaget om borrning af en eller två brunnar här i staden, 
hade Herr Ordföranden remitterat ärendet, som fordrade skyndsam behandling, till 
Drätselkammaren för yttrande. 
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Vattenstyrelsens förslag jämte tillhörande handlingar äfvensom Drätselkammarens yttrand 
upplästes. 
 
Drätselkammaren hade föeslagit, att Fullmäktige måtte förklara sig villiga att betala 
Aktiebolaget ett belopp af 4.000 kronor i ett för allt, däruti inbegripet alla extra kostnader för 
pumpning, frakter resor, dagtraktamenten och logi, för ett borrhål, som lämnar minst 3.000 
litet sött vatten i timman. Men skulle bolaget ej lyckas uppnå detta resultat, hade bolaget icke 
rättighet till någon som helst ersättning för sitt arbete eller sina kostnader. 
 
Under den diskussion som härefter uppstod, föreslog Herr Radhe att fullmäktige måtte 
uppdraga åt Drätselkammaren att med Aktiebolaget träffa aftal om borrning af en brunn till 80 
meters djup samt för ändamålet ställa ett belopp af 4.000 kr. till Drätselkammarens 
förfogande. 
 
Sedan Fullmäktige afslagit Vattenstyrelsens förslag begärdes votering, som verkställdes efter 
följande godkända voteringsproposition, som efter följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som biträder Drätselkammarens förslag, röstar ja. 
 
Den, det icke gör, röstar nej. 
 
Vinner ja, har Drätselkammarens förslag bifallits. 
 
Vid upprop röstade Herrar Lindbom, Backman, Anderson, Luckey, Jonson, Mattsson, 
Hernström, Hansson, Lindman, Löfving och Ordföranden ja; 
 
men Herrar Radhe, Carlsson, Gunnerson, Settergren, Richter, Vallin, Gustafsson, Kihlberg 
och Laurin nej. 
 
Med 11 ja mot 9 nej hade alltså Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med Drätselkammarens 
förslag och uppdrogs år Kammaren att uppgöra aftal med Aktiebolaget. 
 
Herr Nilsson, som vid afgörandet af denna fråga var utgången i sjukbesök, och Herr Bastholm 
röstade ej. 
 
§ 57. 
Drätselkammarens begäran att få försälja följande byggnadstomter, nämligen: 
 
a). tomten n:r 7 Rosviksberg om 459 kvadratmeter eller 1.300 kvadratalnar till H. Backman 
för kr. 1:50 per kvadrataln samt  
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b). tomten till huset n:r 20 i Skottgränd om 875 kvadratalnar till J. S. Vinberg för 1:75 per kv-
aln, bifölls. 
 
§ 58. 
Drätselkammaren hade begärt att få försälja tomten till huset n.r 2 vid Norra Kvarngatan, 
hvilken tomt innehåller 1.125 kvadratalnar, till Olof Niklasson för ett pris af kr. 1:75 per 
kvadrataln. 
 
På yrkande af Herrar Radhe, Nilsson och Gustafsson beslöto rmellertid Fullmäktige att 
försälja ifrågavarande tomt till Niklasson, som röjt och planterat densamma, för ett pris af kr. 
1:25 per kvadrataln. 
 
§ 59. 
Sedan E. B. Lycke hos Fullmäktige begärt att få köpa tomten n:r 40 vid Rosviksgatan (prot 
07, § 151) samt nämnda tomt jämte ett därtill liggande område å nya stadsplaneförslaget 
uppdelats till två tomter, hade Drätselkammaren nu anhållit att till Lycke få försälja tomterna, 
den norra om 418,4 kvadratmeter eller 1.186 kvadratalnar till ett pris af kr. 2:50 per 
kvadrataln och den södra om 538 kvadratmeter eller 1.526 kvadratalnar till ett pris af kr. 3:50 
per kvadrataln. 
 
Herrar Nilsson, Radhe, Gunnerson och Mattsson talade för att tomterna måtte försäljas till 
Lycke för billigare pris än hvad Drätselkammaren föreslagit. 
 
Herr Anderson yrkade, att Lycke måtte få köpa bägge tomterna för ett pris af 3 kr. per 
kvadrataln och herr Nilsson föreslog att priset å desamma måtte sättas till kr. 2:25 per 
kvadrataln. 
 
Sedan fullmäktige därpå afslagit Drätselkannarens hemställan samt med öfvervägande ja 
beslutat i enlighet med Herr Andersons förslag, begärdes votering mellan Herr Anderssons 
förslag och Herr Nilssons yrkande, hvilken votering verkställdes efter följande godkända 
voteringsproposition: 
 
Den, som biträder Herr Andersons förslag, röstar ja. 
 
Den, det icke gör, röstar nej. 
 
Vinner ja, har Herr Andersons förslag bifallits. 
 
Vid upprop röstade Herrar Lindbom, Anderson, Jonsson, Richter, Hernström, Vallin, 
Gustafsson, Kihlberg, Laurin, Lindman, Löfving, Bastholm och Ordföranden ja; 
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men Herrar Radhe, Carlsson, Backman, Nilson, Gunnerson, Luckey, Settergren, Mattsson och 
Hansson nej. 
 
Med 13 ja mot 9 nej hade alltså Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med Herr Anderssons 
förslag att till Lycke försälja bägge tomterna om tillhopa 2.712 kvadratalnar för ett pris af 3 
kronor per kvadrataln. 
 
§ 60. 
Olof Anderssons och Malkom Hanssons ansökan om uppsättande af en elektrisk lampa vid 
huset n:r 26 Landsvägsgatan jämte Drätselkammarens yttrande föredrogs; och beslöts efter en 
kortare diskussion, därunder herr Gustafsson yrkade, att Fullmäktige måtte uppdraga åt 
Drätselkammaren att låta uppsätta en elektrisk lampa i närheten af nämnda hus, att på de af 
Drätselkammaren anförda skälen afslå samtliga yrkanden i detta ärende. 
 
§ 61. 
Drätselkammaren hade nu inkommit med 21 st. till Kammaren ingifna ansökningar till 
ledigförklarade stadskassörtjänsten och därmed förenade befattningar som sekreterare hos 
Stadsfullmäktige och i Drätselkammaren (protokoll 08, § 22) jämte eget yttrande, däri 
Drätselkammaren på förslag till tjänstens erhållande uppsatt följande personer, nämligen: 
 
e. o. Hofrättsnotarie Josef Centerwall, 
e. o. Hofrätsnotarie Victor Palmgren och 
f. Järnvägslänsman G. V. Stenström 
 
Efter en kortare diskussion valde Stadsfullmäktige med acklamation enhälligt e. o. 
Hofrättsnotarien Josef Centerwall. 
 
§ 62. 
Sedan Stadsfullmäktige den 31 Oktober 1907, § 139, beslutat att hos Kungl. Maj:t göra 
underdånig framställning om befrielse från af de i nådiga brefvet den 6 Juli 1900 stadgade 
villkoren för åtnjutande af stadsprivilegierna, nämligen det, hvarigenom beskrifvits att stadens 
väghållningsbesvär skulle förblifva oförändrat, intill dess ny vägledning inom Stångenäs 
härads väghållningsdistrikt kunde komma till stånd, samt väghållningsdistriktets vägstämma, 
hvars yttrande öfver nämnda framställning infordrats, genom enhälligt beslut vid 
sammanträde den 15 April 1908 beslutar på vissa villkor tillstyrka bifall till framställningen, 
beslöto Stadsfullmäktige nu, i enlighet med af Magistraten framställdt förslag, att godkänna 
de af stämman uppställda villkoren, nämligen: 
 
”1. att Lysekils stad under tiden från och med den 1 Januari 1909 eller den dag, staden skiljes 
från väghållningsdistriktet, tills den nu pågående vägdelningen vunnit laga kraft, bestrider 
vägunderhållet in natura så långt stadens ägor räcka eller beträffande väglotterna N:ris 1-35 
enligt den vid nu gällande vägddelning upprättade delningsmängden; 
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2. att staden tager sig att till dess ny reglering af snöskottningsskyldigheterna kan komma att 
ske fullgöra den Lysekils jordägare nu åliggande vinterväghållningen utan ersättning därför af 
vägkassan, 
 
3. att staden afstår sin andel i Stångenäs härads väghållningsdistrikt vägkassa; och 
 
4. därest och i den mån vägdelningskostnaden icke lagligen kan utgå af vägkassans behållning 
eller räntan å densamma, utan särskild uttaxering därför skulle komma att erfordras, åtager sig 
Lysekils stad att bestrida denna kostnad.” 
 
Vidare beslöto Stadsfullmäktige, att anteckna, att Bro kommun jämte andra anfört besvär 
öfver Konungens Befallningshafvandes utslag den 20 Augusri 1907 på förrättningsmännens 
under vägdelningen afgifna förslag rörande de i väglagens 41 § omförmälda frågor. 
 
Utdrag af dessa protokoll skulle, såsom Stadsfullmäktiges yttrande i frågan, öfversändas till 
Kongungens Befallningshafvande i länet. 
 
§ 63. 
Järnvägskommittén hemställan om ett anslag af 1.000 kronor för innevarande år (protokoll 08, 
§ 45) jämte Drätselkammarens tillstyrkande yttrande föredrogs; och beslöts i enlighet med 
framställningen. 
 
§ 64. 
Hamnstyrelsens bordlagda förslag om höjning af hamnkassörens provision å kajafgifter fr 
varor, som hitkomma med passagerareångfartyg, från 5 till 7½ proc. (protokoll 08, § 24) 
godkändes. 
 
§ 65. 
Vid behandlingen af det i nästföregående § upptagna ärendet, väckte Herr Löfving motion att 
Fullmäktige måtte besluta att Hamnkassörens provision jämväl å kajafgifter för varor, som 
hitkomma med icke passagerareångfartyg, som göra reguliera turer till Lysekil, måtte höjas 
från 5 till 7½ proc. 
 
§ 66. 
Drätselkammarens begäran om bemyndigande att verkställa afkortning af åtskilliga 
kommunal- och prästerskapsutskylder bifölls. 
 
§ 67. 
Herrar Radhes och Bastholms motion om upplåtande f den så kallade Bergfalska tomten till 
skolhustomt (protokoll 08, § 15) jämte Drätselkammarens och Byggnadsnämndens yttranden 
upplästes. 
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Motionärerna yrkade att tomtens utsträckning och läge måtte bestämmas i enlighet med 
Byggnadsnämndens förslag. 
 
Drätselkammaren erinrar i sitt yttrande om att Stadsfullmäktige den 22 Juni 1905 beslöto 
upplåta tomten ifråga för sjukhusbyggnad och att Stadsfullmäktige likaledes den 26 Februari 
1907 beslöto att upplåta lämpligt område söder om nya kyrkan till skolhusbyggnad med 
lekplan. 
 
Drätselkammaren, som fortfarande anser tomten för liten till skolhustomt, fäster 
Stadsfullmäktiges uppmärksamhe på: 
 
att det redan nu inskränkta utrymmet ej medgifver en i framtiden möjligen behöflig 
tillbyggnad af skolhuset; 
 
att tomten, som har en höjdskillnad af 5 meter, blifver kostbar att planera och att å lägsta 
delen sannolikt erfordras en rätt hög stödjemur: och 
 
att staden i en allt för aflägsen framtid behöfver en materialgård, som i så fall borde lämpligen 
få sin plats i närheten af stadens förut befintliga förråd vid nedre vattendammen, hvadan 
tillräckligt stort utrymme söder om filterbasinen bör reserveras för detta ändamål. 
 
Drätselkammaren, som för sin del icke ville afstyrka bifall till motionen, om de mydigheter, 
som i sista hand skola pröfva tomtens lämplighet som plats för ett skolhus, anse att den för 
dess upplåtande till skolhustomt. 
 
Efter en stunds diskussion beslöto Stadsfullmäktige, med upphäfvande af sina beslut i § 85 
den 22 Juni 1905 och i § 30 den 26 Februari 1908, bifalla motionärernas yrkande och till 
Lysekils församling utan ersättning i annan mån än här nedan sägs upplåta till skolhustomt det 
område vid Färgaregatan, som Byggnadsnämnden föreslagit, och som var inritat å en af 
Ingenjören Hjelmgren upprättad och vid sammanträdet företedd karta, allt på följande af 
Drätselkammaren föreslagna villkor, nämligen: 
 
att nuvarande innehafvare af tomten förklarar sig villig afstå arrenderätten till densamma utan 
vederlag eller ersättning från stadens sida; 
 
att ägarna till de å tomten uppförda iskällaren och stallbyggnaderna tillförbinda sig att utan 
någon sorts ersättning eller kostnad för staden bortflytta dessa sina byggnader; 
 
att vattenledningens hufvudrör, som genomgår tomten, icke får öfverbyggas och icke på 
minsta vis beröras af grundläggningsarbetena; 
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att intet hinder från skolrådets eller andra vederbörande myndigheters sida får läggas för 
uppförande af hus eller för staden erforderliga byggnader och anstalter å intill skolområdet 
gränsande mark; 
 
att stentägt i de till tomten gränsande bergen icke får förhindras;  
 
att staden i ersättning erhåller full ägande- och besittningsrätt till Kyrkans nuvrande inägolott, 
betecknad med I å kartan öfver stadens inägor, för så vidt Kungl. Maj:t därtill gifver nådigt 
tillstånd.  
 
Det sista villkorets antagande beslöts efter votering med 11 röster mot 10, därvid Herrar 
Lindbom, Carlsson, Nilsson, Gunnerson, Settergren, Jonsson, Richter, Laurin, Lindman, 
Löfving och Ordföranden röstade för samt Herrar Radhe, Backman, Anderson, Luckey, 
Mattsson, Vallin, Hansson, Gustafsson, Kihlberg och Bastholm röstade mot dess antagande. 
 
Herr Hernström röstade icke. 
 
Mot detta genom votering fattade beslut reserverade sig Herrar Bastholm, Radhe och 
Anderson. 
 
Slutligen beslöto Fullmäktige, att frågan om förenämnda inägolotts afstående till staden icke 
får utgöra hinder för skolhustomtens tagande i besittning af församlingen. 
 
§ 68. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens prptokoll tisdagen den 19 dennes kl. 1 e. m. hos 
Herr ordföranden utsågos Herrar [Lars Alfred] Carlsson och Kihlberg. 
 
Som ofvan 
ELIAS SANDDELL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
L. A. CARLSSON. 
AUG. L. KIHLBERG. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset tisdagen 
den 19 Maj 1908 kl. 2 e. m.; betyga  
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Elias Sandell. 
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1908 Lysekils  N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 22 Juni 1908. 
 
Frånvarande. 
Herrar Sterner och Bastholm med anmälda förhinder, som godkändes, samt Herr Settergren 
med anmält förhinder, som icke godkändes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar sammanträdet. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 69. 
Enär fullmäktige den 19 dennes kallats till sammanträde, men Herrar Lindbom, Gunnerson, 
Settergren, Laurin, Lindman, Hörman och Bastholm icke till sammanträdet infunnit sig, 
hvadan Fullmäktige sålunda ej blifvit då beslutsmässiga, upptogos nu till pröfning de för 
nämnda frånvarandes utvaro anmälda hinder, och godkändes dessa beträffande Herrar 
Lindbom, Gunnerson, Sterner, Hernström, Lindman, Hörman och Bastholm, medan 
Fullmäktige icke funno skäl godtaga de af herrar Settergren och Laurin uppgifna hindren 
såsom giltiga. 
 
§ 70. 
Kungl. Maj:ts nådiga beslut den 27 Mars 1908, angående grunderna för deltagande i 
kostnaderna för nybyggande m. m. beträffande provinsialläkarbostället i Håby distrikt, genom 
hvilket beslut Lysekils stad blifvit befriad från deltagande i dylika kostnader, föredrogs och 
skulle läggas till Stadsfullmäktiges öfriga handlingar. 
 
§ 71. 
Med anledning af Svenska stadsförbundets konstituerande kommittés inbjudan till Lysekild 
stad att låta genom ett ombud representera sig vid förbundets konstituerande möte i 
Stockholm den 11 nästkommande September, beslöto Stadsfullmäktige att till sagda möte 
sända ett ombud och utsågs härtill Fullmäktiges Ordförande med v. Ordföranden såsom 
suppleant. 
 
§ 72. 
Det till idag utsatta ärendet angående val af revisorer af Barnavårdsnämndens räkenskaper 
beslöto Fullmäktige tillsvidare bordlägga. 
 
§ 73. 
Sedan Alfred Bovik & Co hos Byggnadsnämnden gjort ansökning om erhållande af vederlag i 
en fem meter bred remsa af tomten N:o 333 för den förändring i areal och värde deras tomt 
N:o 332 skulle undergått sedan senaste regleringen i Grönviksbukten, hvarigenom enligt 
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sökandenas förmenande jämväl en framtida tänlt bekväm utfartsväg blifvit i hög grad 
försvårad, samt Drätselkammaren, dit ärendet, såsom utgörande ett ersättningsyrkade, blifvit 
remitteradt, vid sammanträde den 27 nästlidne Maj, sedan Stadsingenjören upplyst, att tomten 
N:o 332 föratt kunna inpassas i den nya regleringen visserligen måst i ringa mån förndras till 
sitt läge, men att tomten icke därför till arealen förminskats, beslutat hänskjuta ärendet till 
Stadsfullmäktige och däri förorda, att sökandena erhålla vederlag i en fem meters bred remsa 
af tomten N:o 333 utefter hela dess södra tomtgräns, utgörande cirka 410 kvadratalnar, till ett 
pris af kr. 1:50 per kvadrataln, mot hvilket beslut Drätselkammarens Ordförande reserverat 
sig med yrkande, att ifrågavaranande vederlag borde lämnas med det villkor, att Herrar Bovik 
& C:o i öfrigt fullfölja köpet af tomten N:o 333 till den areal och det pris Fullmäktige förut 
beslutat, beslöto nu Fullmäktige, att på sätt och till pris Drätselkammaren föreslagit, bevilja 
Herrar Bovik & C:o vederlaget, dock på villkor, att sökandena jämväl inköpa rästen af tomten 
N:o 333 till den areal och det pris Stadsfullmäktige den 29 Augusti 1907, § 114 i prot., 
bestämt. 
 
§ 74. 
Då det af Drätselkammaren väckta förslaget angående köp af Mollénska jorden i Slätten 
kunde företagas till behandling, upplyste Ordföranden, att den exekutivauktion, hvarå 
fastigheten ifråga skulle försålts, blifvit inhiberad, med anledning af hvilken upplysning 
Fullmäktige beslöto, att ärendet icke skulle till någon vidare deras åtgärd leda. 
 
§ 75. 
Såsom protokollet härofvan, § 50, utvisar, hade Stadsfullmäktige den 9 sistlidne April på 
anhållan af Drätselkammaren bemyndigat denna att till ett pris af 1 kr. 50 öre per kvadrataln 
till Bagaren Edv. Ekstedt försälja tomten N:o 111 i Skottegränd, om cirka 720 kvadratalnar. 
 
Enär det emellertid af sedermera företedd originalkarta framgått, att den tomt Ekstedats 
ansökan rörde, vore N:o 110 och icke, såsom den ansökningen förut bilagda kartskissen 
angåfve, N:o 111, beslöts nu, att här skulle, till ändring af det sålunda begångna misstaget, 
antecknas, att Stadsfullmäktiges ofvanberörda beslut afsåge tomten N:o 110 och icke tomten 
N:o 111. 
 
Denna § förklarades genast justerad. 
 
§ 76. 
Sedan Herr Löfving vid Stadsfullmäktiges sammanträde den 11 nästlidne Maj väckt motion, 
att Fullmäktige måtte besluta att höja hamnkassörens provision jämväl för kajafgift för varor, 
som hitkomna med sådana ångfartyg som, utan att vara afsedda för passageraretrafik, göra 
reguliera turer till Lysekil, beslöts nu, sedan motionären talat för bifall till samt Herrar 
Andersson och Richter – den senare, enär Hamnstyrelsen ju icke yrkat på dylik provisions 
förhöjning – för afslag å motionen, på förslag å Herr Radhe att remmittera ärendet till 
Hamnstyrelsen. 
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§ 77. 
Sedan af Hamnstyrelsen, Järnvägskommittén och Drätselkammaren begärda yttranden 
angående Sjökapten Lars Alfred Carlssons framställning om inköp för stadens räkning af den 
honom tillhöriga egendomen Slätteskär inkommit, företogs detta ärende åbyo till behandling. 
 
En från Herr Carlsson ankommen ytterligare skrifvelse i ärendet samt förutnämnda 
myndigheters yttranden föredrogos, och voro desamma af följande lydelse: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Ett tillägg etc. --- Bilaga § 77 a. 
 
Utdrag av protokollet hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 5 Maj 1908. 
 
§ 17. 
Kapten Lars Alfred Carlssons etc.--- Bilaga § 77 b. 
 
Utdrag af protokoll, hållet hos Järnvägskommittén i Lysekil å rådhuset den 18 maj 1908. 
 
Närvarande: Herrar --- Bilaga § 77 c. 
 
Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 11 juni 1908. 
 
§ 131. 
Föredrogs etc. --- Bilaga § 77 d. 
Det uppstod härpå en liflig diskussion, hvarunder flere talare framhöllo, att frågan icke blifvit 
tillräckligt utredd. 
 
På förslag af Herr Gunnerson beslöto Fullmäktige härefter remittera ärendet för ytterligare 
utedning till en kommitté af fem personer, hvartill utsågos Drätselkammarens Ordförande, 
Hamnstyrelsens Ordförande, Järnvägskommitténs vice Ordförande, stadsingenjören Jakob 
Teodor Calander och Herr Gunnerson. Järnvägskommitténs vice Ordförande ägde att 
sammankalla kommittén. 
 
§ 78. 
Sedan Herr Borgmästaren under förmälan, att han ämnade begära tjenstledighet under nästa 
juli månad, anhållit om Stadsfullmäktiges yttrande, huruvida Stadsfullmäktige hade något att 
erinra därmed, att e. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall erhölle förordnande att undr nämnda 
månad förvalta borgmästareämbetet här i staden, beslöts afgifva det yttrande, att 
Stadsfullmäktige icke hade något att däremot erinra. 
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Denna § förklarades genast vara justerad. 
 
§ 79. 
Drätselkammaren hade hos Stadsfullmäktige anhållit om bemyndigande att till Byggmästaren 
O. Wallén för ett pris af fyra kronor per kvadrataln försälja den vid Kungsgatan belägna 
tomten N:o 85, om 1.305 kvadratalnar. 
 
Efter en stunds diskussion beslöto Stadsfullmäktige bifalla Drätselkammarens begäran. 
 
§ 80. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll tisdagen den 30 juni 1908 kl. 2 e. m. 
utsågos Herrar Radhe och Kihlberg. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C S. LILLIEHÖÖK. 
MAGNUS RADHE. 
AUG. L. KIHLBERG. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset tisdagen 
den 2 Juli 1908 kl. 2 e. m.: betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
  Josef Centerwall. 
 
Bilaga till Protokoll 7, § 77 A. 
 
Till 
 
Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Ett tillägg till den af undertecknad ingifna motionen den 8 April detta år rörande, att för 
stadens räkning inköpa mina fastigheter Slätteskär jämte tomterna 159-160 vid Landsvägs- 
och Slätteskärsgatan. 
 
I händelse nämnda fastigheter inköpas af staden för någotdera af de af mig stipulerade prisen, 
och därmed förenade villkoren, och nämnda fastigheter, tagas i anspråk för den blifvande 
järnvägen och kajanläggningar m. m. inom loppet af 5 år från den dag staden afslutat köpet, så 
förbinder jag mig att teckna aktier i banan Lysekil – Smedberg för tjugofemtusen kronor 
(kronor 25.000) i den händelse privatteckning skulle förekomma för företagets realiserande. 
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Lysekil den 18 April 1908. 
 
L. A. CARLSSON. 
 
  
Bilaga till Protokoll N:r 7, § 77 B. 
 
Utdrag af protokoll hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 5 Maj 1908. 
 
§ 17. 
Kapten Lars Alfred Carlsson från Stadsfullmäktige för yttrande remitterade motion att staden 
inköper hans fastigheter å Slätteskär föredrogs och hade Kapten Carlsson till Herr 
Ordföranden inlämnat en skrifvelse, hvari han förbinder sig, att om nämnda fastigheter tagas i 
anspråk för en blivande järnväg och kajanläggning m. m. inom loppet af fem år, från den dag 
staden afslutar köpet, teckna aktier i banan Lysekil – Smedberg för Tjugofemtusen (25.000) 
kronor för den händelse privatteckning skulle förekomma för förslagets realiserande. 
 
Med öfverlämnande af handlingarna till Järnvägskommittén beslöt Hamnstyrelsen afgifva 
följande yttrande: 
 
Att vattenrätten vid Slätteskär är af största betydelse för hamnen och för af Major Helleberg 
upprättade förslaget till fortsatt kajbyggnad från Rosvik till Lyse gräns och om en järnväg 
skulle framdragas genom Slätteskär blir platsen af ännu större betydelse för staden och 
hamnen, hvadan Hamnstyrelsen i så fall för sin del tillstyrker köpet till pris och villkor som 
Drätselkammaren kan komma att med säljaren uppgöra. 
 
Herr Olsson hade mot beslutet en afvikande mening och ansåg att så länge järnvägsfrågan 
icke är löst och intet är bestämdt huruvida Lysekil får järnväg ej heller hvar densamma skall 
framdragas och hvar en blifvande station kan komma att förläggas, hvarför han för närvarande 
yrkade afslag å ansökningen. 
 
Som ofvan 
IWAR JOHANSSON. 
 
Från det justerade protokollet rätt udraget: betygas 
IWAR JOHANSSON. 
 
Bilaga till Protokoll N:r 7, § 77 C. 
 
Utdrag af protokollet, hållet hos Järnvägskommittén i Lysekil å rådhuset den 18 Maj 1908. 
 



Kerstin Jungebro 1908 Lysekils Stadsfullmäktige 

© Kerstin Jungebro Sida 35 
 

Närvarande: Herrar Lysell, Olsson, Nilsson, Jakob Teodor Calander och undertecknad. 
 
§ 1. Under sistlidne April månad behandlade Stadsfullmäktige en framställning från 
Sjökaptenen Lars Alfred Carlsson om inköp för stadens räkning af den honom tillhöriga 
egendomen Slätteskär. 
 
Då såsom skäl för detta inköp anförts, bland annat, att egendomen behöfde tagas i anspråk för 
den blifvande järnvägen Lysekil – Smedberg, hade Stadsfullmäktige remitterat ärendet till 
Järnvägskommittén för yttrande. 
 
Uti detta ärende beslöt Järnvägskommittén meddela följande 
 
Yttrande. 
 
”Vid frågans bedömande torde man först och främst böra undersöka, huruvida staden kan 
hafva utsikt att afyttra Slätteskärs egendom till det blifvande järnvägsbolaget. Härvid måste 
man finna, att detta bolag icke kan inlösa Slätteskär för det af Kapten Carlsson fordrade priset. 
I de af kommittén uppgjorda beräkningarna öfver kostnaden för ifrågavarande 
järnvägsanläggning upptages ett belopp af 125.000 kronor för lösen af jord med mera för 
stationen i Lysekil. Detta belopp, som synes vara för ändamålet tillräckligt, därest 
stationsområdet förlägges å mindre dyrbar mark, skulle ensamt genom inlösen af Slätteskär 
öfverskridas med 75.000 kronor. Härtill kommer att Slätteskär icke på långt när förslår till 
stationsområde och att järnvägsbolaget således skulle få vidkännas ytterligare betydande 
kostnader för inköp för stationsområde erforderlig mark. 
 
Ett inköp af Slätteskär är än vidare förenadt med risk därigenom att staden för detta ändamål 
måste öka sina skulder med ytterligare 200.000 kronor, hvilket kan vålla svårigheter ifråga om 
erhållande af Kunglig Maj:ts tillstånd att upptaga det af stadsfullmäktige redan beslutade 
järnvägslånet å 500.000 kronor. 
 
Slutligen får Järnvägskommittén erinra om att det ännu är ganska tvifvelaktigt, huruvida den 
föreslagna järnvägen kan från det allmännas sida erhålla sådant understöd att den kan 
realiseras under de närmaste åren, och att det, under sådana förhållanden, otvifvelaktigt måste 
anses synnerligen vågsamt att redan nu ådraga staden en så stor utgift för järnvägen som den 
ifrågavarande. 
 
På grund häraf får Järnvägskommittén afstyrka bifall till den af Carlsson gjorda 
framställningen.” 
 
Från detta beslut, som innefattade Herrar Lysells, Olssons, Calanders och Sundbergs 
sammanstämmande mening, var Doktor Axel Nilsson skiljaktig samt yttrande: 
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”Jag har visserligen samma uppfattning som öfriga ledamöter i Järnvägskommittén att hela 
Slätteskärsområdet icke torde behöfva tagas i anspråk för en blifvande järnväg, men enär 
järnvägen med sannolikhet behöfver en större del af området i fråga samt 
försäljningsvillkoren för den i öfrigt värdefulla tomten synes mig för staden felakriga, anser 
jag mig böra tillstyrka att Herrar Stadsfullmäktige inleda underhandling med Kapten Carlsson 
om köp af Slätteskär.” 
 
Som ofvan 
AXEL SUNDBERG. 
 
Justeradt: 
AXEL NILSSON, 
AUGUST LYSELL. 
 
Rätt utdraget; betygar 
 AXEL SUNDBERG. 
 
Bilaga till Protokoll N:o 7 § 77 D. 
 
Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 11 juni 1908. 
 
§ 131. 
Föredrogs en från Stadsfullmäktige till Drätselkammaren remitterad framställning från 
Sjökapten Lars Alfred Carlsson om inköp för stadens räkning af den honom tillhöriga 
egendomen Slätteskär med härvid fogade yttranden dels från Hamnstyrelsen, som tillstyrkt 
köpet till pris och på villkor, som Drätselkammaren kunde komma att med säljaren uppgöra, 
och dels från Järnvägskommittén, som afstyrkt Carlssons framställning. 
 
Efter en stunds diskussion beslöt Drätselkammaren, med hänseende till stadens ekonomi samt 
risken för staden af att för ifrågvarande ändamål ytterligare öka sin skuldbörda, hvarigenom 
svårigheter kunde vållas ifråga om erhållande af Kunglig Maj:ts tillstånd att upptaga det af 
stadsfullmäktige redan beslutade järnvägslånet – hvilka skäl jämväl järnvägskommittén anfört 
för sitt afstyrkande – att för sin del afstyrka bifall till Carlssons framställning, så mycket mera 
som det ifrågasatta köpet, om det komme till stånd, icke, så länge järnvägsfrgan ej vore löst, 
kunde betraktas annat än såsom en spekulationsaffär från stadens sida. 
 
Från detta Drätselkammarens beslut, som fattades i enlighet med öfriga ledamöters 
samstämmande mening, var Herr Lindman skiljaktig, i det han, som ansåge enbart 
vattenrätten vid den ifrågavarande egendomen vara värd 50.000 kronor, yrkade, att 
Kammaren borde tillstyrka Stadsfullmäktige att inleda underhandlingar med Kapten Carlsson 
om köpet af Slätteskär. 
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Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet; betygas 
  JOSEF CENTERWALL. 
 
1908 Lysekils kommun N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 8 Juli 1908. 
 
Frånvarande. 
Herr Hörman med anmält förhinder, som godkändes. 
 
Vid protokollet undertecknad, t. f. Borgmästare och sekreterare. 
 
§ 81. 
Från Magistraten hade inkommit begäran om underdånigt yttrande i anledning af en utaf 
Stockholms Stadsfullmäktige gjord underdånig anhållan, att den i § 5 af nådiga 
ordningsstadgan för rikets städer den 24 mars 1868 meddelade straffbestämmelse måtte 
ändras så, att förseelse af omförmäldt slag må beläggas med böter högst femtio kronor. 
 
Herr Radhe, med hvilken Herr Gunnerson förenade sig, talade för afstyrkande. Herr Lindman 
för tillstyrkande af bifall till nämnda anhållan. 
 
Sedan votering härefter begärts, verkställdes denna enligt följande godkända 
voteringsproposition:  
 
Den som biträder Herr Radhes förslag, röstar ja, den det icke vill, röstar nej; vinner ja, hafva 
Stadsfullmäktige beslutat afstyrka bifall till framställningen i fråga, vinner nej, hafva 
Stadsfullmäktige beslutat tillstyrka bifall därtill. 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Radhe, Gunnerson, Sterner, Lindbom, Backman, 
Settergren, Hernström och Herr Ordföranden ja, de öfriga nej. Med 9 röster emot 8 hade 
Stadsfullmäktige alltså beslutat tillstyrka bifall till det underdåniga förslaget i fråga. Härefter 
beslöts, att Fullmäktiges Ordförande skulle uppsätta och expediera underdånig skrivelse om 
beslutet. 
 
Emot beslutet att tillstyrka bifall till Stockholms Stadsfullmäktiges berörda anhållan om 
ändring af 5 § af nådiga ordningsstadgan för Rikets städer reserverade sig Herr Radhe. 
 
§ 82. 
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Från Magistraten hade inkommit en från Lysekils Nya Badhusaktiebolag ingifven, till 
stadsfullmäktige ställd och af däruti åberopade fullmakter åtföljd framställning, så lydande: 
 
”Till Lysekils Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Med anledning etc. --- Bilaga § 82. 
 
Efter föredragning häraf uppstod en stunds diskussion, hvarunder dels yrkades, att ärendet 
skulle remittera till Drätselkammaren och Hälsovårdsnämnden, dels att detsamma, enär det 
brådskade med dess afgörande och det redan varit före hos Stadsfullmäktige och efter remiss 
hos Drätselkammaren, skulle afgöras utan remiss. 
 
Sedan votering begärts angående, huruvida ärendet skulle remitteras till Drätselkammaren 
eller icke, anställdes sådan enligt denna godkända voteringsproposition: Den som vill hafva 
remiss till Drätselkammaren, röstar ja, den det icke vill, nej. Vinner ja, hafva Fullmäktige 
beslutat ärendets remitterande till Drätselkammaren. Vid upprop röstade härpå Herrar 
Lindbom, Anderson, Luckey, Sterner, Lindman och Löfving ja, under det de öfrige röstade 
nej. 
 
Stadsfullmäktige hade alltså med 12 röster emot 6 beslutat afgöra frågan utan remiss till 
Drätselkammaren. 
 
Härefter beslöts att icke heller remittera frågan till Hälsovårdsnämnden. 
 
De uti skrifvelsen ifråga af Badhusbolaget framställda yrkandena genomgingos och 
diskuterades härefter punkt för punkt; och beslöto Fullmäktige; 
 
att, med bifall till Badhusbolagets i punkterna 1 och 2 gjorda framställningar, frånträda sitt 
förut gjorda yrkande om Badhusbolagets afträdande af strand- och vattenrätten vid nuvarande 
dambassängen samt att bevilja Badhusbolaget rätt att anlägga en bro till Släggö, dock med 
villkor att densamma icke skulle vara utlagd mera än under tiden fr. o. m. den 1 maj till den 1 
oktober hvarje år. 
 
Beträffande Badhusbolagets anhållan, att Fullmäktige ville afstå från yrkandet om 
bibehållande af kloaken emellan Strandhotellen, beslöto Fullmäktige däremot efter en stunds 
diskussion att, med afslag å framställning i denna del, vidhålla sitt en gång härutinnan fattade 
beslut. 
 
§ 83. 
En från Drätselkammaren gjord framställning om erhållande af ett förslagsanslag å 1.600 
kronor till beslutadt plansprängningsarbete å Ö. Kvarngatan bifölls, men beslöts i samband 
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härmed att inhämta Drätselkammarens utredning angående kostnaderna för erforderlig 
sprängning af ränna för redan befintliga kloakledningar i nämnda gata.  
 
§ 84. 
Herr Radhe hade ingifvit en så lydande skrifvelse, som nu föredrogs: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Enligt Stadsfullmäktiges beslut etc. --- Bilaga § 84. 
 
Efter en stunds diskussion i anledning af detta Herr Radhes förslag, beslöts remittera frågan 
till Drätselkammaren för dess yttrande.  
 
§ 85. 
Föredrogs revisionsberättelserna rörande Drätselkammarens, Hamnstyrelsens och 
Hälsovårsnämndens räkenskaper för år 1907, den förstnämnda berättelsen åtföljd af 
Drätselkammarens förklaring i anledning af framställd anmärkning; och beviljades härefter 
full ansvarsfrihet beträffande samtliga räkenskaperna. (Bilaga § 85 A. B och C.) 
 
§ 86. 
Herr Settergren hade ingifvit en skrifvelse, däruti han anhöll att blifva befriad från 
ledamotskapet af Stadsfullmäktige och Hälsovårdsnämnden. Denna skrifvelse föredrogs nu, 
hvarefter Stadsfullmäktige med anledning af densamma beslöto entlediga honom från 
ledamotskapet af Stadsfullmäktige, men att däremot icke nu yttra sig angående det begärda 
entledigandet från ledamoskapet i hälsovårdsnämnden, enär af ett misstag härom intet nämnts 
å kallelselistan.  
 
§ 87. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll lördagen den 25 juli 1908 kl. 1 e. m. hos 
herr Ordföranden utsågos Herrar Sterner och Hernström. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
JOHN STERNER. 
C. A. HERNSTRÖM. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut tid offentligen uppläst å Rådhuset tisdagen den 28 
juli 1908 kl. 2 e. m. betyga. 
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C. S. LILLIEHÖÖK 
 Josef Centervall 
 
Bilaga till Protokoll N:r 8, § 82. 
 
Till  
Lysekils Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Med anledning av det beslut Stadsfullmäktige vid sammanträde den 9 April 1908 fattat och 
som enligt oss tillhandakommet protokoll af 25 April utgör svar på vårt erbjudande af den 13 
December 1907 att på vissa villkor till Lysekils stad försälja lägenheten Lilla Bansvik, finna 
vi oss föranlåtna att som ett utförligare beriktigande till denna fråga anföra följande: 
 
Vid pröfning af detta protokoll finna vi, att Stadsfullmäktige visserligen formellt afslagit 
badbolagets ofvannämnda erbjudande, men däremot samtidigt beslutat sig att af badbolaget 
vilja inköpa lägenheten Lilla Bansvik på villkor, som i hufvudsak tillmötesgå de af 
badbolagets styrelse framställda förslag till köpevillkor, dock med den skillnad, att 
fullmäktige i punkt 1 göra det särskilda tillägg , att ”därest den nuvarande Dambassinen 
flyttas till annan plats, strand- och vattenrätten från stenpiren vid nämnda bassin till berget vid 
Professor C. Curmans villa, med en längd af 65 meter, skall från och med nämnda dag utan 
vederlag tillfalla staden. 
 
Då Stadsfullmäktige vid detta öfverraskande yrkande synes utgå från den föreställningen att 
ifrågavarande strand- och vattenområde icke äger annan betydelse för badbolagets verksamhet 
än såsom en tillfällig plats för dess nuvarande Dambassin och det därför för badbolaget har ett 
jämförelsevis ringa värde, om denna bassin skulle flyttas annorstädes, så måste styrelsen mot 
denna missuppfattning inlägga en bestämd och kraftig gensaga och har äfven en af syrelsens 
medlemmar vid Stadsfullmäktiges behandling af frågan härom gjort en tydlig erinran. 
 
Ifrågavarande område med strand och vatten har af badbolaget förvärfvats i det bestämda 
syfte att tjäna som ett högst behöfligt skyddsområde för hela dess egentliga badhusrörelse vid 
Rosviksstranden emot de föroreningar af alla slag, hvilka åtfölja en hamntrafik af den 
omfattning och beskaffenhet, som småningom utvecklat sig invid denna strand, särskildt på 
senaste tiden, då fotogenmotorerna allt mer komma till användning såväl för fiske som 
lustbåtar. En hvar känner nog, huru både vatten och luft, där sådana fartyg ha sin trafik och 
tilläggsplats, i högsta grad förorenas vid vissa vindar och strömsättningar. Det ligger därför 
nära till hands att tänka sig, huru en blifvande båthamn i bukten vid Dambassinen, alldeles 
inpå stora varmbadhuset med dess mycket besökta promenadbryggor, skulle genom fotogen 
och alla slags andra för badanstalten mindre lämpliga ämnen fördärfva både bad och luft, vår 
badanstalts hufvudsakliga helsomedel. Vi hafva en rik erfarenhet af hvad dylika faror för luft 
och vatten och trefnad ha att betyda för kuranstalter af detta slag och afvärjandet af Grötö 
guanofabriks hardt när ödeläggande inflytande för Lysekil som kurort står oss tydligt och dyrt 
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i minnet. Hvad som ända från början utgjort styrkan för Lysekils bdort har varit dess bad- och 
sällskapslokalers enastående, gynnsamma och skyddade läge invid inloppet till 
Gullmarsfjorden med dess rena vatten och dess härliga luft. Sådana dyrbara förmåner måste 
man med vaksam omtanke tillvarataga och skydda – och behofvet häraf gör sig redan nu 
starkt gällande. 
 
Andra störande omständigheter af hamntrafiken att förtiga, torde Herrar Stadsfullmäktige af 
det framhållna nogsamt inse, att badhusstyrelsen icke kan föreslå vår bolagsstämma ett 
afstående af detta vårt alldeles odisputabelt egande strand- och vattenområde; och hoppas 
styrelsen att Herrar fullmäktige till fullo måtte inse och beakta, att äfven vår industri är värd 
att skyddas, ty den är ock af ganska stor betydelse för Lysekils samhälle. 
 
Men ett lifsvillkor för vår kuranstalt, om den skall kunna framdeles såsom hitintills räknas till 
vårt lands främsta, det är att skydda vatten och luft för föroreningar. 
 
Ehuru styrelsen i sitt erbjudande uttryckligen framhållit, att någon flyttning af Dambassinen 
aldrig varit af badbolaget ifrågasatt, synes dock Stadsfullmäktige och dess Drätselkammare 
hysa en motsatt mening, hvarigenom redan nu vid afgörandet af den så viktiga hufvudaffären 
uppkommit ett af dessa missförstånd och anledningen till möjliga tvister, som man å ömse 
sidor just hoppades genom denna uppgörelse kunna för framtiden förekomma. 
 
I sammanhang med den i punkt 1 af fullmäktiges förslag, bolaget medgifva rätt att inom 
ifrågavarande strand- och vattenområde vidtaga de anordningar bolaget för godt finner och på 
samma grunder som här äfven ofvan anförts i fråga om förorening af luft och vatten, anhåller 
badbolagets styrelse, att Lysekils Stadsfullmäktige i hvad på dem beror och för undvikande af 
framtida missförstånd måtte medgifva badbolaget rätt att anlägga en bro till Släggö. 
Badbolaget må sedan, om så finnes nödigt, hos Kunglig Maj:t utverka tillstånd till denna 
anläggning. Utom den nytta och trefnad, som förbindelsen med Släggön kan bereda såväl 
Lysekils egna invånare som främlingar, afser denna åtgärd i främsta rummet att få passagen 
afstängd för motorbåtar, ty hvar gång en sådan vid sydlig och ostlig vind passerar, så intränger 
fotogenrök i restaurations- och badlokalerna, hvarjämte vattnet i bassinen och utanför 
samtliga badhusen ofta förorenas. 
 
I fråga om punkt 8 i fullmäktiges skrifvelse vill badbolaget gerna medgifva anläggandet af en 
kloak från Stora Badhusgatan öfver bolagets mark mellan Strandhotell I och berget vid 
Carlavägen till sjön, dock med det villkor, att den nu mellan de båda Strandhotellen befintliga, 
ytterst olämpligt förlagda, kloakledningen igenlägges; att hålla tre kloakledningar på detta 
lilla område är alldeles öfverflödigt, utan kan en öster och en väster om de båda 
Strandhotellen fullt väl fyllda behofvet. 
 
Vi anhålla därför vördsamt, att Herrar Stadsfullmäktige ville på grund af hvad vi nu anfört: 
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1:o. frånträda sitt särskilda yrkande i punkt 1 af de framställda köpevillkoren om badbolagets 
afträdande af strand- och vattenrätten vid nuvarande Dambassinen: 
 
2:o. i hvad på fullmäktige beror bevilja badbolaget rätt att anlägga en bro till Släggö, 
 
3:o. frånträda yrkandet i punkt 8 i köpevillkoren om bibehållande af kloaken mellan 
Strandhotellen. 
 
Åberopande i äfrigt våra uttalanden i vördsamma skrifvelsen af den 13 December 1907, synes 
oss de nu föreslagna ändringarna i villkoren vara af föga betydelse för staden i förhållande till 
själfva köpefrågan af Bansvik. 
 
Under förhoppning af Herrar Stadsfullmäktiges tillmötesg¨ående af våra här gjorda 
framställningar och med godkännande af köpevillkoren i öfrigt, vill Styrelsen hos badbolagets 
nästa stämma (i Augusti d. å.) föreslå fastställandet af detta köpeaftal. 
 
Lysekil den 26 Juni 1908. 
 
Å Lysekils Nya Badhus Aktiebolags vägnar, 
Dess Styrelse: 
 
CARL CURMAN,  H. CÖSTER, 
Genom A. Wide, enl. fullmakt. Genom A. Wide, enl. fullmakt. 
 
MAGNUS RADHE.  ANDERS WIDE. 
 
    Hugo Hallgren. 
 
Bilaga till Protokoll N.r 8, § 84. 
 
Till 
 
Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Enligt Stadsfullmäktiges beslut af den 11 Maj uppdrogs åt Drätselkammaren att på vissa 
villkor upprätta kontrakt med Svenska Diamantbergborrnings-Aktiebolaget om borrning af en 
brunn till 80 meters djup, men som bolaget icke kunde acceptera de uppställda villkoren, hur 
frågan förfallit. 
 
I det jag hänvisar till nämnda protokoll § 56, tillåter jag mig väcka denna vattenfråga till lif 
och det af följande skäl: 
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Då en expropriation af Tröte- & Rotemyrarna med kringliggande vattenförande område ej 
längre torde kunna uppskjutas, såvida vatten på annat sätt visat sig icke kunna tillföras vår 
vattenledning, och de stora kostnader som expropriationen med ty åtföljande upprensningar, 
jordinlösen för ledningar m. m. som ovillkorligen måste uppstå, så finnes grundad anledning, 
att ännu en gång föreslå Stadsfullmäktige det försök med diamantborrning måtte företagas 
och få därför föreslå: 
 
att Herrar Stadsfullmäktige besluta uppdraga, antingen åt Drätselkammaren eller Vatten- & 
Kloakstyrelsen, att med Svenska Diamantborrgings-Aktiebolaget uppgöra kontrakt om 
borrning af en brunn till om så erfordras 80 meters djup, på de af bolaget förut tillkännagifna 
villkoren, och om resultatet af denna brunnsborrning visar sig tillfredsställande förordna om 
en eller tvänne brunnsborrningar till på de punkter som, med stöd af första borrningens 
resultat, kunna anses lämpliga. 
 
Jag torde vid behandlingen af denna fråga närmare få redogöra för de besparingar som för 
staden kunna göras om försöket med diamantborrningen gifver tillfredsställande resultat. 
 
Lysekil den 6 Juli 1908. 
MAGNUS RADHE. 
 
Bilaga till Protokoll N:o 8, § 85 A. 
 
Undertecknade, utsedde att granska Drätselkammarens i Lysekil räkenskaper och förvaltning 
för år 1907, få efter verkställt uppdrag, däröfver afgifva följande 
 
Revisionsberättelse. 
 
Vid årets början finnes enligt räkenskaperna: 
 
Tillgångar     Kr. 852.234:30 
Skulder     ” 698.930:42 
Kapitalbehållning    Kr 153.303:88 
 
Enligt vinst- och förlustkonto har staden haft följande: 
 
Inkomster: 
 
Bidrag från Hamnstyrelsen     6.900:- 
Brännvinsmedel     43.041:19 
Platshyror      140:25 
Vattenavgifter     1.455:20 
Räntor      264:62 
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Hyror      3.938:- 
Bergarrenden     3.945:05 
Hundskattemedel     430:- 
Bötesmedel      97:25 
Tomtarrenden     9.304:89 
Kommunalutskylder   61.177:20 
Prästutskylder   3.752:47  70.929:67 
     Kr. 140.446:12 
 
Oförutsedda inkomster: 
 
Förtjänst å enskilda arbeten  587:63 
Försäljning af brandböcker   195:50 
Utdelning i petersson k. k.    10:20 
D:r Malms provision   0:50  793:83 
     Kr. 141.239:95 
Reserverade medel från 1906   ” 12.592:65 
     Kr. 153.832:60 
 
Utgifter: 
 
För allmänna byggnader, platser o. d.    29.882:06 
Fattigvården      16.400:- 
Diverse anslag     250:- 
Räntor      2.889:32 
Undervisningen     2.200:- 
Skolkassan      13.538:- 
Kyrkokassan      14.500:- 
Verk och inrättningar     27.081:87 
Sundhetsvården     5.100:- 
Afskrifningar     4.941:13 
Oförutsedda utgifter     2.000:- 
Rotemyren (se nedan)     7.129:58 
Inventarier (”   ”       )     7.447:- 
Oförutsedda utgifter fr. 1906    11.231:82 
” ”          ”   1907    2.875:85 
Öfverskott till Kapital Konto    6.865:97 
     Kr. 153.832:60 
 
Tillgångar: 
 
Fordran af Hamnkassan 31 Dec. 1907    600:- 
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Bryggor (Kajarbetet i Rosvik 19.790:39)   117.090:39 
Inventarier      41.037:13 
Stadens byggnader     46.172:30 
Jordfastigheter     535.191:22 
Restlängd å tomtarrenden     445:52 
Vattenavgifter     384:02 
Dräneringen (se nedan)     21.077:91 
Makadamförrådet     100:- 
Platshyror      95:25 
Innestående på Giro     8.050:- 
Restantier      6.199:88 
Enskilda arbeten     1.276:44 
Sandförrådet      300:- 
Vattenledningen     43.600:87 
Tomtförsäljningar (se nedan)    2.337:44 
Hamnstyrelsen       ”     99:85 
Försålda icke bet. Tomter     103.911:- 
Förskotterade medel     4.073:78 
Kontant i kassan     433:90 
     Kr. 932.476:90 
 
Skulder: 
 
Stockholms Stads Sparbank    27.619:16 
Förskotterade brännvinsmedel    45.000:- 
Obligationslånet     576.000:- 
     Transport 648.619:16 
 
     Transport 648.619:16 
Reserverade medels konto: 
 
För Rotemyrens upprensning  2.000:- 
”     Triangelmätningen   8.000:- 
”     Telegrafverket   25:- 
Beräkn. Behålln. Å tomtförsäljn. Konto  72.942:49  82.967:49 
Diverse kreditorer     2.678:93 
Kapital Konto     198.211:32 
     Kr. 932.476:90 
 
Kapital Konto 
 
Balance fr. årets början     153.303:88 
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Årets vinst      6.865:97 
Däneringen      1.077:91 
Vattenledningen     600:87 
Bryggor      19.790:39 
Byggnader      4.572:30 
Tomtförsäljningar     12.000:- 
     Kr. 198.211:32 
Rotemyren: Som inköpet af Rotemyren redan under 1906 är upptaget bland jordfastigheter 
och sålunda ökat detta belopp återföres samma, enär det äfven var upptaget som tillgång bland 
förskotterade medel. 
 
Inventarier: Inköp af rör: äfven dessa voro upptagna 2:ne gånger, hvadan de återföras. 
 
Dräneringen: Nytt arbete vid kloaken vid Sanden och dito vid kloaken vid Sillgränd kr. 
1.077:91 Saldot från 1906 kr 20.000:- 
 
Tomtförsäljningar: Uti inkomst- och utgiftsförslaget för år 1908 upptages behållningen å 
Tomtförsäljningars Konto från år 1907 till kr. 72.942:49 af kr 70.605:05, uppstår en brist å kr 
2.337:44 som debiteras. 
 
Hamnstyrelsen: Enligt uppgift från materialbokhållaren har för hamnens räkning användts 
materalier för kr. 99:85. 
 
Den af 1907 års revisorer påverkade önskvärdheten af liggare öfver restantier, och som af 
Drätselkammaren enligt protokoll den 7 Juni beslöts upprättas, saknas fortfarande. 
 
Likaledes saknas den af Drätselkammaren i samma protokoll beslutade förteckningen öfver 
tomtförsäljningar. 
 
De granskade värdehandlingarna ha befunnits i behörig ordning. Hvad åtkomsthandlingarna 
rörande Rotemyren beträffar, ha revisorerna ej varit i tillfälle se dessa, då de enligt uppgift 
lära finnas hos Stadsfogden i och för lagfart. 
 
Räkenskaperna äro förda med ordning och alla utbetalningar försedda med behöriga 
verifikationer, hvarför revisorerna tillstyrka ansvarsfrihet. 
 
Lysekil den 29 Juni 1908. 
 
EHR. LANDEBERG. RICH. EKDAHL. GUSTAF BUNDSEN. 
 
Bilaga till Protokoll N:o 8, § 85 B. 
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Undertecknade, utsedde att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning för 
år 1907, få härmed afgifva följande 
 
Revisionsberättelse. 
 
Tillgångar från år 1906: 
 
Kontant i kassan vid årets början  Kr. 1.366:40 
Tullpackhuset   ” 4.572:30 
Innestående hos Stadskassan  ” 2.241:67 
Nya båthamnen   ” 499:50 
Kajarbetet i Rosvik   ” 1.652:12 10.331:99 
 
Inkomster under året (enligt vinst- och förlustkontor): 
 
Uppbörden för Planlegor   Kr. 1.283:28 
”                 ”    Fartyg   ” 3.566:54 
”  Varor   ” 7.443:59 
”   Passagerarebåtar   ” 8.363:43 
Upplånade medel   ” 11.222:93 31.879:77 
     Kronor 42.211:76 
 
Utgifter:  
 
Inbetaldt till Stadskassan   Kr. 6.300:- 
Underhåll för bryggor   ” 1.239:56 
Hamnkaptenens lön   ” 1.500:- 
Belysning    ” 671:75 
Hamnkassörens provision   ” 959:11 
Hamnlotsens lön   ” 200:- 
Muddringsarbete i Rosvik   ” 2.445:62 
Diverse utgifter   ” 2.537:65 
Norénska magasinet   ” 839:80 16.693:49 
 
Kapitalbehållning: 
 
Innestående hos Stadskassan  Kr. 300:- 
Nya båthamnen   ” 550:65 
Tullpackhuset   ” 4.572:30 
Kajarbete i Rosvik   ” 19.790:39 
Kontant i kassan vid årets slut  ” 304:93 25.518:27 
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     Kronor 42.211:76 
 
Räkenskaperna äro förda med ordning och med behöriga verifikationer försedda, hvarför 
revisorerna tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 27 Juni 1908. 
 
J. A. ANDERSON. C. F. LIDELL. PONTUS LUNDBOM. 
 
Bilaga till Protokoll N:o 8, § 85 C. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Hälsovårdsnämndens i Lysekil räkenskaper och 
förvaltning för år 1907, få efter fullgörandet af detta uppdrag afgifva följande 
 
Revisionsberättelse. 
 
Inkomster: 
 
Uppburit af Drätselkammaren   Kr. 2.000:- 
     Kronor 2.000:- 
 
Utgifter: 
 
Skuld vid årets början till kassaförvaltaren  4:15 
Sjukvården     512:75 
Underhåll af hus m. m. jämte brandförsäkring  163:70 
Aflöning till sjuksköterskan   500:- 
Sundhetssyn     50:- 
Diverse utgifter    357:12 
Ved och kol     70:40 
Kassabehållning hos kassaförvaltaren   341:88 2.000:- 
     Kronor 2.000:- 
 
Då räkenskaperna äro med god ordning förda och alla utgifter försedda med verifikationer, 
tillstyrka vi med ansvarsfrihet för 1907 års räkenskaper och förvaltning. 
 
Lysekil den 4 Juni 1908. 
J. E. LINDBOM. ELIS LUCKEY. 
 
1908 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
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Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 27 Juli 1908. 
 
Frånvarande voro: 
 Herrar Lindbom, Sterner, Hernström och Hörman med anmälda förhinder, som 
godkändes. 
Vid protokollet undertecknad, t. f. Brgmästare och sekreterare. 
 
§ 88. 
Med anledning af förslag af Drätselkammaren, att Stadsfullmäktige måtte utse två eller tre 
personer att vid den till morgondagen utlysta auktionen å Johan Gabriel Molléns arfvingars 
inägolott här i staden bevaka stadens intressen, beslöto Fullmäktige att härtill utse Herrar 
Konsuln M. Radhe, Kamreraren J. A. Andersson och Handl. B. P. Jonsson, hvilka ägde att å 
auktionen ifråga representera staden och därvid handla efter bästa förmåga. 
 
Denna § förklarades genast justerad. 
 
§ 89. 
Järnvägskommittén hade med åberopande af därvid fogade protokoll från dels 
diskussionsmötet angående Inlandsbanan härstädes den 17 nästlidne Juli och dels 
Järnvägskommitténs sammanträde dagen därpå inkommit med en skrivelse, hvaruti 
kommittén hemställde, att Fullmäktige, jämlikt ett äfvenledes bifogadt, af Ingenjören Erik 
Winell upprättadt förslag till kontrakt emellan staden och honom angående undersökning och 
utredning rörande Inlandsbanans sträckning samt uppgörande dels af plan för inledande hit till 
staden af Lysekil – Smedbergs järnväg och anordnande af station härstädes, dels af en plan för 
södra hamnens anordnande samt för järnvägens förbindande med hamnen, måtte besluta, att 
för i kontraktet omnämnda ändamål anslå ett belopp af 21.000 kronor, hvaraf 2.000 kronor 
skulle betalas omedelbart, 2.000 kronor den 1 nästa Okttober, 2.000 kronor den 1 nästa 
December och återstoden först, sedan beslut om Inlandsbanans dragande till Smedberg. 
 
Efter föredragning af samtliga berörda handlingar och sedan Herr Nilsson på det lifligaste 
förordat bifall till Järnvägskommitténs förslag, beslöts att, med framhållande af 
önskvärdheten af ett snabbt afgörande, remittera ärendet till Drätselkammaren för inhämtande 
af dess yttrande däröfver. 
 
§ 90. 
Hälsovårdsnämnden hade hemställt om höjning af sjuksköterskans årliga lön fr. o. m. denna 
månad från 500 till 600 kronor, under åberopande såsom skäl härför, att lönerna i allmänhet 
betydligt ökats, sedan hennes lön fastställts till 500 kronor. 
 
Sedan yrkande framställts å ena sidan om bifall till denna hemställan, å andra sidan om 
ärendets remitterande till Drätselkammaren anställdes på begäran votering om dessa båda 
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yrkanden, därvid med 10 röster mot 7, som voro bifall till ifrågavarande hemställan, beslöts 
remittera ärendet till Drätselkammaren. 
 
§ 91. 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar hade inkommit med begäran, att som den 
hittills verkställda spolningen af kloakledningarna icke visat sig effektiv, enär något tryck å 
spolningsvattnet icke erhållits och en betydlig stank uppstått vid kloakledningarnas utlopp i 
sjön, stadens ångspruta måtte få användas vid spolning av kloakrören med saltvatten, samt att 
brandchefen måtte bemyndigas låta sprutan fungera vid de tillfällen stadsingenjören det 
påfordrade. Spolningen borde verkställas minst två gånger i månaden under sommartiden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla denna begäran, under uttalande af den åsikten att spolningen 
borde verkställas minst 2 gånger i månaden under sommartiden. 
 
§ 92. 
Föredrogs Herr Settergrens anhållan om entledigande från hans befattning såsom ledamot af 
Hälsovårdsnämnden, men beslöto Fullmäktige, sedan upplysts, att Herr Settergren blifvit vald 
till ledamot af Hälsovårdsnämnden intill 1910 års slut, att icke bifalla berörda hans anhållan. 
 
§ 93. 
Sedan undertecknad, sekreterare hos Drätselkammaren gjort förfrågan, hvem undertecknad i 
egenskap af stadskassör samt sekreterare hos Stadsfullmäktige och Drätselkammaren finge 
anlita såsom vaktmästare vid förefallande behof, hade Drätselkammaren enligt till 
Stadsfullmäktige inlämnadt och nu föredraget protokollsutdrag från dess sammanträde den 30 
sistlidne Juni beslutat draga denna fråga under Stadsfullmäktiges pröfning. 
 
Fullmäktige beslöto nu att inhämta Magistratens yttrande i ärendet. 
 
§ 94. 
Brandchefen hade hos Stadsfullmäktige i en hit ingifven och nu föredragen skrifvelse 
hemställt, att sprutorna N:ris 1 och 3 måtte få öfverföras till Grötön samt att, under 
förutsättning att Fullmäktige medgåfve detta, de bodar, i hvilka bemälda sprutor nu 
förvarades, måtte genom Drätselkammarens försorg få försäljas. 
 
Fullmäktiges beslut blef emellertid, att icke bifalla berörda hemställan. 
 
§ 95. 
Den för utredning af frågan om Slätteskärs förvärfvande åt staden utsedda kommittén hade 
inkommit med yttrande i frågan, i hvilket yttrande, som nu jämte en till kommittén af Kapten 
Lars Alfred Carlsson aflåten skrifvelse föredrogs, kommittén föreslog Stadsfullmäktige att 
antingen bjuda kapten Carlsson 140.000 kronor för hela egendomen i fråga med tillhörande 
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vattenrätt eller 120.000 för hela Slätteskär med vattenrätt, men med undantag af tomterna 
N:ris 159 och 160. 
 
Herrar Nilsson och Gunnerson, hvilken senare framhöll bland annat, att frågan om järnvägen 
Lysekil – Smedberg efter tillkomsten af Järnvägskommitténs afstyrkande utlåtande angående 
Slätteskärsköpet kommit närmare sin lösning, Radhe och Lindman talade för och yrkade bifall 
till ett däraf Slätteskärskommitténs förslag och Herrar Jonsson m. fl. instämmande och 
Richter talade mot och yrkade afslag å köp öfverhufvud af Slätteskär under för handen 
varande förhållanden. 
 
På begäran verkställdes härefter votering, sedan man slutligen uppsatt kommitténs förslag om 
140.000 kronor såsom hufvudproposition och såsom kontraproposition ren afslag å köpet 
ifråga och således enat sig om denna voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller kommitténs förslag om inköp af Slätteskär för 140.000 kronor, röstar ja, den 
det icke vill, röstar nej. Vinner ja, hafva Fullmäktige beslutat inköpa Slätteskär till ett pris af 
140.000 kronor; vinner nej, hafva Fullmäktige beslutat att icke för närvarande köpa 
Slätteskärsegendomen af kapten Carlsson. 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Radhe, Nilsson, Gunnerson och Lindman ja, Herrar 
Backman, Andersson, Luckey, Jonsson, Richter, Mattsson, Wallin, Hansson, Gustafsson, 
Kihlberg, Laurin, Löfving och Bastholm nej. 
 
Fullmäktige hade alltså med 13 röster mot 4, som voro för köp däraf för 140.000 kronor, 
beslutat att icke för närvarande köpa Slätteskärsegendomen af Kapten Lars Alfred Carlsson. 
 
§ 96. 
Då till behandling skulle företagas nästa på kallelselistan uppsatta ärendet, befanns, att 
Fullmäktige ej voro fulltaliga för besluts fattande hvarför sammanträdet afslöts och skulle 
återstående ärenden å kallelselistan till behandling upptagas vid nästa sammanträde. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C.S. LILLIEHÖÖK. 
ALBERT WALLIN. 
J. H. LINDMAN. 
 
 
1908 Lysekils kommun N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
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Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 3 Augusti 1908. 
 
Frånvarande med anmälda och godkända förhinder: 
Herrar Andersson, Jonsson, Mattsson, Laurin, Hörman och Bastholm. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 97. 
Att jämte Herr Ordföranden den 15 dennes kl. 1 e. m. justera protokollet för sista 
sammanträdet utsågos Herrar Lindman och Wallin. 
 
§ 98. 
Då under sista sammanträdet med Fullmäktige aflägsnat sig vid behandlingen af ärendet 
angående Slätteskärsköpet Herr Lars Alfred Carlsson samt efter behandlingen af ärendet 
rörande löneförhöjning åt sjuksköterskan Herrar Nilsson, Gunnerson och Bastholm, utan att 
dessa ledamöter sedermera under sammanträdet återfunnit sig, på grund hvaraf Fullmäktige ej 
blifvit för besluts fattande fulltaliga och sålunda ej heller de två sista å kallelselistan för det 
sammanträdet upptagna ärendena då ehandlats, upptogs nu till pröfning, huruvida bemälda 
ledamöter vid sammanträdet ifråga haft laga förfall för sitt aflägsnande eller ej. 
 
Herrar Carlsson, Nilsson och Gunnerson, som ju voro närvarande, anförde sitt aflägsnande 
från sammanträdet ifråga, Carlsson, att han ju varit jäfvig beträffande Slätteskärsfrågan, 
Nilsson, att han kallats till sjukbesök, samt Gunnarsson, att han – för hvilken för öfrigt å 
kallelselistan tecknats ”bortrest” – efter att hafva varit på resande fot hela natten dessförinnan, 
den 27 nästlidne juli på morgonen anlänt hit till staden, hvarefter han tillbragt hela dagens 
förmiddag med arbete å sitt kontor, samt att han, efter att hafva deltagit i sammanträdet ifråga 
till kl. 9, då aflägsnat sig, enär han skolat resa från staden igen tidigt följande morgon. 
 
Fullmäktige beslöto att godkänna de af Herrar Carlsson och Nilsson anförda skälen för deras 
utevaro ifråga, medan däremot Herr Bastholm skulle anses hafva vid ifrågavarande tillfälle 
utevarit utan laga förfall. 
 
Då beslut skulle fattas angående giltigheten af de af Herr Gunnerson anförda skälen för hans 
ifrågavarande utevaro, anställdes, på begäran af Herr Gunnerson, votering enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
Den som anser att Herr Gunnerson från sammanträdet den 27 nästlidne Juli utevarit utan laga 
förfall, röstar ja, den det icke anser, röstar nej. 
 
Vinner ja, hafva Fullmäktige beslutat, att Herr Gunnerson vid ifrågavarande tillfälle icke haft 
giltigt förfall för sin utevaro. 
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Vid upprop röstade härefter Herrar Luckey, Richrer, Wallin, Hansson, Gustafsson, Kihlberg, 
Lindman, Löfving och Ordföranden ja samt Herrar Radhe, Carlsson, Backman och Nilsson 
nej; Herr Laurin var icke närvarande vid detta ärendes behandling, och Herrar Gunnerson och 
Sterner röstade icke. 
 
Med 9 röster emot 4 hade alltså Fullmäktige beslutat anse, att Herr Gunnerson från 
sammanträdet den 27 nästlidne Juli utevarit utan giltigt förfall. 
 
Herr Gunnerson reserverade sig emot sistnämnda beslut, därom här anteckning skulle göras. 
 
§ 99. 
Herr Radhe anmälde, att Brandchefen vägrat utlämna stadens ångspruta för spolning af 
kloakerna, ehuru Stadsfullmäktige ju på sammanträdet den 27 nästlidne Juli beslutat, att 
ångsprutan finge användas för berörda ändamål. 
 
Med anledning häraf beslöto Stadsfullmäktige att till protokollet uttala sitt ogillande af 
Brandchefens berörda beteende. 
 
§ 100. 
Genom Magistraten hade inkommit en så lydande revisionsberättelse öfver 
Fattigvårdsstyrelsens räkenskaper för år 1907: 
 
Undertecknad… Bilaga § 100. 
 
Sedan denna revisionsberättelse upplästs beviljades i enlighet med revisorernas tillstyrkan 
vederbörande räkenskapsförare ansvarsfrihet för år 1907. 
 
§ 101. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till Aug. Thorsson för ett pris af 1 krona 
25 öre per kvadrataln försälja en å Blekebacken intill den Brattska belägen tomt, enligt af 
Stadsingenjören den 10 sistlidne Juni upprättad karta innehållande omkring 1.418 
kvadratalnar eller 500 kvadratmeter, bifölls. 
 
§ 102. 
På begäran af Drätselkammaren bemyndigas densamma att till Skolföreståndaren Otto 
Tingdahl för ett pris af 2 kronor 50 öre per kvadrataln försälja en vid Kyrkogatan norr om 
Österbergska tomten belägen tomt enligt en af Stadsingenjören den 9 sistlidne Juni upprättad 
karta innehållande omkring 1.287 kvadratalnar eller 454 kvadratmeter. 
 
§ 103. 
Drätselkammaren hade anhållit om bemyndigande att till C. Hörman för ett pris af två kronor 
per kvadrataln försälja tomtdel till huset n:r 53 samt den till huset n:r 54 hörande tomten, 
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sedan desamma, på sätt en af Stadsingenjören den 3 sistlidne Februari upprättad karta utvisar, 
regleras så, att de bildade räta vinklar mot Sandengatan och sålunda komme att tillhopa 
innehålla omkring 1.219 kvadratalnar. [Anm PS: Sandengatan är alltså den blivande 
Drottninggatan.] 
 
Sedan Herrar Lindman och Radhe framhållit såsom sin åsikt att det af Drätselkammaren 
föreslagna priset vore för lågt samt att två kronor 50 öre per kvadrataln vore skäligt, beslöto 
Fullmäktige bemyndiga Drätselkammaren att till sistnämnda pris till Carl Hörman försälja 
ofvanbemälda tomter efter reglering i enlighet med Drätselkammarens förslag. 
 
§ 104. 
Att jämte herr Ordföranden justera dagens protokoll lördagen den 15 dennes kl. 1 e. m. hos 
Herr Ordföranden utsågos Herrar Lindman och Wallin. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
ALBERT WALLIN. 
J. H. LINDMAN. 
 
Att ofvanstående protokoll för den 27 Juli och den 3 Augusti 1908 blifvit å förut kungjord tid 
offentligen uppläst å Rådhuset 1908 blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
lördagen den 15 Augusri 1908 kl. 2 e. m.; betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖG 
 
 Josef Centerwall. 
 
 
Bilaga § 100. 
 
Undertecknade utsedde att granska Lysekils Fattigvårds räkenskaper för år 1907, få efter 
fullgjordt uppdrag afgifva följande 
 
Revisionsberättelse. 
 
Utgifterna för fattigvården ha under året utgjordt  Kr. 16.798:84 
 
Till bestridande af utgifterna har fattigvården uppburit af. 
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Stadskassan     Kr. 16.100:- 
Hyror och Bötesandelar    ” 258:34 
Saldo     ” 440:50 
     Kr. 16.798:84 
 
 
Utgifterna fördelas sålunda: 
 
Afgifter vid Hospital   Kr. 635:80 
”             ”   Lasarettet   ” 239:30 
Vård af sinnessjuka   ” 487:50 
Ersättning åt andra kommuner  ” 281:70 
Utackordering utom kommunen  ” 1.343:25 
Understöd åt diverse personer  ” 12.224:70 
Assuranser m. m.    ” 698:35 
Elektricitetsverket för ljus   ” 243:39 
Ordförandens arvode m. m.   ” 644:85 16.798:84 
 
 
Räkenskaperna äro förda med ordning och noggrannhet, och då anledning till anmärkning 
icke förefinnes, få vi tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 18 Juli 1908. 
 
J. A. JACOBSSON. HJALMAR HOLST. 
 
 
1908 Lysekils kommun n:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 26 Augusti 1908. 
 
Sedan Stadsfullmäktige den 24 dennes kallats till sammanträde under gårdagen, men 
Fullmäktige med anledning deraf, att Herrar Radhe, Carlsson, Anderson, Sterner, Laurin och 
Bastholm varit bortresta från staden samt Herrar Lindman och Hörman ej kunnat infinna sig 
till sammanträdet, den förre på grund af sjukdom och den senare på grund af tjänstgöring, då 
icke blifvit beslutsmässiga, hade det till gårdagen utlysta sammanträdet ajournerats till idag 
kl. 5 e. m.  
 
Nu voro frånvarande på grund af anmälda och godkända förhinder Herrar Radhe, Sterner, 
Anderson, Carlsson, Hörman och Bastholm. 
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Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet tjänstgjorde undertecknad, sekreterare. 
 
§ 105. 
Drätselkammaren hade nu inkommit med begärdt yttrande i anledning af Herr Radhes å 
sammanträdet den 8 nästlidne Juli väckta motion angående brunnsborrning och hade 
Drätselkammaren, enligt hvad företedt och nu föredragt protokollsutdrag utvisade, beslutat 
att, med vidhållande för öfrigt af sitt den 8 sistlidne Maj gjorda uttalande i anledning af någon 
tid dessförinnan framkommet förslag om brunnsborrning, föreslå Stadsfullmäktige att, enär, 
enligt Drätselkammarens mening, för allmänhetens tillfredsställande försök i den af Herr 
Radhe föreslagna riktningen borde anställas, för berörda ändamål anslå ett belopp af högst 
tretusen kronor. 
 
Sedan Herr Gunnerson yrkat bifall till Drätselkammarens förslag samt Herr Mattsson yrkat, 
att inga brunnsborrningar skulle anställas, enär desamma väl endast komme att vålla utgifter 
utan något resultat, beslöts att bifalla Drätselkammarens förslag, och uppdrogs åt Styrelsen för 
Lysekils Vatten- och Kloakledningar att uppgöra kontrakt om och ordna med utförandet af 
brunnsborrningen. 
 
§ 106. 
Med anledning deraf att Stadsfullmäktige begärt Magistratens yttrande rörande anskaffande af 
lämplig person, som kunde anlitas af Stadskassören och sekreteraren hos Stadsfullmäktige 
och Drätselkammaren i och för kallerser och budskickningar, hade Magistraten uti hit 
ingifven och nu föredragen skrifvelse förklarat sig villig att för ändamålet beordra en 
poliskonstapel att hvarje dag inställa sig i stadskassörskontoret. 
 
Sedan undertecknad, sekreterare, förklarat sig tillfredsställd med denna anordning, beslöto 
Fullmäktige att med tacksamhet antaga Magistratens anbud ifråga. 
 
§ 107. 
Från Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige öfverlämnats följande protokollsutdrag: 
 
”Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 18 Augusti 1908. 
 
§ 191. Den i enlighet etc. … Bilaga § 191. 
Härvid voro fogade däruti omnämnda handlingar. 
 
Sedan samtliga dessa handlingar upplästs och granskats, därvid kontraktsförslagen jämförts, 
punkt för punkt, utspann sig en liflig diskussion. Herr Borgmästaren erinrade, under 
framhållande däraf, att en plan för Lysekil – Smedbergs järnvägs indragande hit till staden väl 
icke vore så af behofvet påkallad, enär nog en blifvande entreprenör kostnadsfritt utarbetade 
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en sådan, att den föreslagna ersättningen af 6,000 kronor åt Ingenjör Winell för berörda och 
därmed sammanhängande arbeten vore ganska högt tilltagen. 
 
Herr Nilsson framhöll såsom sin åsikt, att det vore förmånligare för staden, att planen för 
indragandet af järnvägen hit uppgjordes af Ingenjör Winell än af en entreprenör, hvilken 
kunde blifva i saken partisk, äfvensom att flere möjligheter funnes för järnvägsförbindelse 
emellan Lysekil och det öfriga Sverige än genom Inlandsbanan, i hvilket sammanhang han 
erinrade om, att planer på järnväg emellan Smedberg och Mellerud vore å bane. Han ansåge 
vidare, att ersättning för de utbetalningar, staden i enlighet med det af Drätselkammaren 
uppgjorda kontraktsförslaget kunde komma att få vidkännas, borde kunna erhållas dels från 
vederbörande kommuner genom bidrag till undersökningarna, hvarföre han ville föreslå, att 
Järnvägskommittén finge i uppdrag att påyrka dylika bidrag, och dels från ett blifvande 
järnvägsbolag i form af aktier. 
 
Såväl Herr Nilsson som Herrar Gunnerson och Lindman förordade på det varmaste 
Drätselkammarens förslag. 
 
På förslag af Herr Ordföranden beslöts att fatta beslut angående en hvar af de af 
Drätselkammaren föreslagna utbetalningarna till Ingenjör Winell och därefter rörande 
Drätselkammarens förslag i sin helhet. 
 
På i enlighet härmed af Herr Ordföranden rörande ett hvar af de af Drätselkammaren 
föreslagna utbetalningsbeloppen till Ingenjör Winell å respektive 2.000, 2.000, 2.000, 5.000 
och 10.000 kronor särskildt framställda frågor, huruvida Fullmäktige ville i enlighet med 
Drätselkammarens förslag utbetala desamma svarades enhälligt ja. Härefter bifölls på samma 
sätt Drätselkammarens förslag i sin helhet. 
 
I sammanhang härmed beslöto Stadsfullmäktige ytterligare: 
 
att uppdraga åt Järnvägskommittén att underhandla med vederbörande kommuner för 
erhållande af bidrag af dessa till betäckande af kostnaderna för det arbete Ingenjör Winell i 
enlighet med nyss fattade beslut skulle utföra; 
 
att hos ett blifvande järnvägsbolag göra framställning om erhållande af aktier för de 
penningbelopp som i anledning af ifrågavarande öfverenskommelse med Ingenjör Winell 
kunde komma att år denne af stadens medel utgå; samt 
 
att uppdraga åt Drätselkammaren att upplåna medel för betalandet af de belopp, som på grund 
af ifrågavarande kontrakt komme att till Ingenjör Winell erläggas. 
 
§ 108. 
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Hälsovårdsnämndens den 27 nästlidne Juli till Drätselkammaren remitterade anhållan om 
höjande af sjuksköterskans lön från 500 till 600 kronor årligen, hvilken förhöjning skulle 
räknas från och med samma Juli månad, bifölls nu, sedan Drätselkammaren å sammanträde 
den 6 dennes, enligt hit ingifviet och nu föredraget protokollsutdrag, enhälligt tillstyrkt bifall 
till densamma. 
 
§ 109. 
Med anledning af ansökan af K. J. Nilsson och J. Andersson angående utbyte emellan dem 
och staden af vissa tomter vid Bansviksbergs- och Kvarngatorna hade Drätselkammaren på 
sammanträdet den 18 dennes beslutat föreslå Stadsfullmäktige att på vissa villkor gå in på 
ägobytet, och föredrogs nu följande hit ingifna utdrag af Drätselkammarens protokoll, rörande 
behandlingen af nämnda ärende. 
 
”Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 18 Augusti 1908. 
 
§ 190. K. J. Nilssons och J. Anderssons etc. … Bilaga & 109. 
 
Herr Lindman yrkade härefter bifall till Drätselkammarens förslag. Herr Gustafsson yrkade, 
att om Stadsfullmäktige ej ville bifalla Nilssons och Anderssons begäran, som vore rimlig, 
skulle ärendet bordläggas, på det att bättre inblick däruti måtte erhållas. 
 
Herr Lindman yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
 
Herr Gunnerson ansåg det vara lämpligast, att ärendet återremitterades till Drätselkammaren, 
som borde af sökandena inhämta, om de ville vara med på de af Drätselkammaren föreslagna 
villkoren för ägoutbytet. 
 
Sedan Drätselkammarens Ordförande upplyst, att frågan dragits direkt under 
Stadsfullmäktige, enär Drätselkammarens åsikt varit den, att frågan borde anses förfallen, 
därest icke sökandena skulle vilja foga sig efter det beslut Stadsfullmäktige komme att fatta 
angående ägoutbytet ifråga, beslöts för det af Herr Gunnerson angifna ändamålet återremittera 
ärendet till Drätselkammaren. 
 
§ 110. 
Ett från Drätselkammaren inkommet förslag, att Stadsfullmäktige skulle bemyndiga 
Drätselkammaren att låta å lämplig plats uppsätta en för Verkstads- och Stigbergsgatorna 
genensamt afsedd elektrisk lampa, bifölls.  
 
§ 111. 
En från Drätselkammaren inkommen begäran om bemyndigande att för ett pris af 1 krona 50 
öre per kvadrataln få till Snickaren Carl Svensson försälja vid Östra Kvarngatan belägna 
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tomten N:o 142 b, enligt bifogad kartskiss innehållande 315 kvadratmeter eller 893 
kvadratalnar, bifölls. 
 
§ 112. 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla en af Drätselkammaren framställd begäran att få till ett pris af 
1 krona 50 öre per kvadrataln till Grundläggaren C. A. Pettersson försälja en vid Ö. 
Kvarngatan intill huset N.o 9 belägen tomt, enligt bifogad kartskiss innehållande omkring 402 
kvadratmeter eller 1.142 kvadratalnar. 
 
§ 113. 
Genom Magistraten hade till Stadsfullmäktige inkommit följande skrifvelse från Lysekils Nya 
Badhusaktiebolag: 
 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Med hänvisning etc. … Bilaga § 113. 
 
Efter föredragning häraf och sedan Herr Borgmästaren framhållit, att ärendet nog tarfvade 
utredning, innan beslut däruti fattades, beslöts efter därom framställda yrkanden att remittera 
ärendet, i hvad det rörde brofrågan, till Drätselkammaren och Hamnstyrelsen samt, i hvad det 
rörde kloakfrågan, likaledes till Drätselkammaren samt dessutom till Hälsovårdsnämnden. 
 
§ 114. 
Af Herr Radhe hade ingifvits följande skrifvelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Sedan Hamnstyrelsen etc. … Bilaga § 114. 
 
Efter föredragning häraf beslöts att remittera ärendet på yrkande af Herr Nilsson, till 
Byggnadsnämnden och, på yrkande af Herr Lindman, till Drätselkammaren. 
 
§ 115. 
Herr Ordföranden afsade sig uti ingifven och nu föredragen skrifvelse uppdraget att den 11 
nästa September vara stadens representant vid Svenska Stadsförbundet konstituerande möte i 
Stockholm, med anledning hvaraf därtill istället utsågs Herr v. Ordföranden med 
undertecknad, sekreterare, som suppleant. 
 
§ 116. 
Såsom ersättning att det i nästföregående § omnämnda ombud för staden vid svenska 
stadsförbundet konstituerande sammanträde i Stockholm den 11 nästa September anslogs ett 
belopp af 100 kronor. 
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§ 117. 
Under förmälan att han ämnade söka tjänstledighet dels den 5 nästa September och dels under 
tiden från och med den 21 till och med den 26 i samma månad, anhöll Herr Borgmästaren 
Axel Sundberg om Stadsfullmäktiges yttrande, huruvida de hade något att erinra däremot, att 
e. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall förordades att under sagda tider förestå 
borgmästareämbetet här i staden; med anledning hvaraf Stadsfullmäktige beslöto afgifva det 
yttrande, att de icke hade något att emot förslaget af vikarie erinra. 
 
Denna § förklarades genast justerad. 
 
§ 118. 
Magistraten hade uti ingifven skrifvelse, som nu föredrogs, anhållit, att Stadsfullmäktige 
måtte gå i författning om anskaffande af lämplig tjänstelokal åt Stadsfiskalen. 
 
På förslag af Herr Borgmästaren, med hvilken Herrar Lindman och Jonsson härutinnan 
förenade sig, beslöts remittera frågan till Drätselkammaren, som borde inkomma med förslag 
å lokal. 
 
§ 119. 
Genom Magistraten hade till Stadsfullmäktige ingifvits en skrivelse, hvaruti Lysekils 
Brännvinsförsäljningsaktiebolag anhöll, att Stadsfullmäktige ville för sin del godkänna ett af 
bolaget den 19 dennes fattadt beslut att tilldela lagerdrängen Olof Lindbom en årlig pension af 
600 kronor, att utgå, så länge bolaget existerade. 
 
Skrifvelsen föredrogs nu, och beslöto Fullmäktige härefter att för sin del bifalla däruti 
framställda anhållan. 
 
§ 120. 
Från Doktor Axel Nilsson hade inkommit följande, af däruti åberopade skissen åtföljda 
skrivelse, som nu föredrogs: 
 
”Till Lysekils Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Undertecknad etc. … Bilaga § 120. 
 
Härefter remitterades ärendet till Drätselkammaren. 
 
§ 121. 
Sedan Herr Settergren hos Konungens Befallningshafvande i länet anfört besvär öfver 
Stadsfullmäktiges beslut den 22 sistlidne Juni angående hans utevaro från Stadsfullmäktiges 
sammanträde samma dag och den 19 samma månad, samt, sedan Konungens 
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Befallningshafvande i resolution den 14 nästlidne Juli funnit besvären icke lagligen kunna till 
någon Konungens Befallningshafvandes åtgärd föranleda, hos Konungen anfört underdåniga 
besvär öfver Konungens Befallningshafvandes beslut, hade Stadsfullmäktige genom 
Magistraten anmodats att inkomma med underdånigt yttrande i anledning af de anförda 
besvären ifråga. 
 
Stadsfullmäktige uppdrogo nu åt sin Ordförande och sin vice Ordförande att affatta det 
sålunda begärda underdåniga yttrandet. 
 
§ 122. 
Att justera dagens protokoll hemma hos Herr Ordföranden den 7 dennes kl. 2 e. m. utsågos 
Herrar Gunnerson och Nilsson. 
 
Som ovan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S, LILLIEHÖÖK, 
J. G. GUNNERSON. 
AXEL NILSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset tisdagen 
den 8 September 1908 kl. 2 e. m. betygas 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Josef Centerwall. 
 
Bilaga till Protokoll N:o 11, § 107. 
 
Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 18 Augusti 1908. 
 
§ 191. Den i enlighet med Drätselkammarens beslut å sammanträde den 6 dennes, antecknadt 
under § 180 här ofvan, tillsatta kommittén hade i enlighet med densamma gifna uppdrag 
uppsatt ett förslag till kontrakt emellan Staden och Ingenjören Erik Winell, af hvilket förslag 
Järnvägskommittén erhållit del. Denna senare hade härefter till Ingenjör Winell öfversändt ett 
af densamma uppsatt kontraktsförslag, med undantag af en mindre ändring lika lydande med 
öfvanberörda kommittéförslag. Ingenjör Winell hade sedermera till Järnvägskommittén 
inkommit med förutom en skrifvelse i saken nytt kontraktsförslag, hvaruti vidtagits ett par 
ändringar af Järnvägskommitténs förslag, med hvilket det för öfrigt överensstämde.  
 
Slutligen hade Järnvägskommittén till Drätselkammaren öfvrlämnat jämte eget yttrande såväl 
sitt eget kontraktsförslag som ofvannämnda, från Ingenjör Winell inkomna kontraktsförslag 
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och skrivelse, hvilka samtliga handlingar, äfvensom Drätselkammarkommittéförslaget nu 
föredrogs. 
 
Sedan kontraktsförslagen granskats och jämförts punkt för punkt, beslöt Drätselkammaren 
enhälligt att föreslå Stadsfullmäktige att uppgöra med Ingenjör Winell angående 
undersökning och utredning rörande Inlandsbanans sträckning samt upprättande dels af 
alternativa planer och fullständiga kostnadsförslag för inledande hit till staden af Lysekil – 
Smedbergs järnväg och anordnande af station härstädes, dels ock af plan med fullständigt 
kostnadsförslag för södra hamnens anordnande och järnvägens förbindelse med densamma, 
allt i enlighet med de närmare bestämmelserna och villkoren uti följande nu upprättade 
kontraktsförslag. 
 
”Kontrakt. 
 
Mellan Lysekils stad och undertecknad Winell är härigenom följande öfverenskommelse 
träffad: 
 
Undertecknad Winell åtager sig: 
 
1:o, att uppgöra alternativa planer jämte fullständiga kostnadsförslag för inledande af Lysekil 
– Smedbergs järnväg till Lysekil och anordnande af ebn station inom stadens område till den 
storlek som erfordras med hänsyn till byggande af nämnda järnväg som uteslutande 
lokalbana; 
 
2:o, att uppgöra en plan med fullständigt kostnadsförslag för södra hamnens anordnande samt 
järnvägens förbindande med densamma, hvilken hamnplan skall omfatta de olika 
kajsträckornas anordnande och användning för olika ändamål, allt till den omfattning som 
erfordras med hänsyn till byggandet af Lysekil – Smedbergs järnväg, som uteslutande 
lokalbana; 
 
3:o, att verkställa de utredningar som erfordras för att påvisa de företräden som Inlandsbanans 
dragande öfver Ed och ned genom Örekilsälfvens dalgång till Smedberg eller närbelägen 
punkt å Bohuslänska längdbanan äger framför dess dragande utefter Uddevalla – Lelångens 
järnväg direkt till Uddevalla utan förmedling ag längdbanan; 
 
4:o, att i händelse Riksdagen beslutar Inlandsbanans anknytning till Bohuslänska längdbanan, 
dock ej söder om Munkedal och ej norr om Dingle, omarbeta förslagen i punkt 1 och 2 här 
ofvan till den storlek, som erfordras för att emottaga den ökade trafik, som blifver en följd af 
Lysekil – Smedbergs järnvägs direkta förbindelse med Inlandsbanan; 
 
5:o. Den punkt 1 omförmälda plan med kostnadsförslag skall vara till Staden aflämnad den 1 
nästa Oktober och den i punkt 2 dito den 1 nästa December. Den i punkt 3 åtagna utredning, 
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som skall omfatta endast förhållanden söder om Bengtsfors, skall vara färdig i tillräcklig tid 
tid för att af vederbörande myndigheter kunna beaktas före framläggandet af Kungl. 
Prpositionen angående Inlandsbanans södra del, eller senast den 30 nästa Oktober. Om det i 
punkt 4 åtagna arbetet kommer till utförande, skall detsamma vara färdigt och till staden 
aflämnat senast sex månader, efter det Riksdagen fattat beslut om Inlandsbanans 
framdragande på ofvan angifvet sätt. 
 
Lysekils stad förbinder sig att å sin sida till ingenjör Winell utbetala: 
 
Kr. Tvåtusen (2.000), när detta kontrakt blifvit af honom och staden antaget, 
 
Kr. Tvåtusen (2.000), när den i punkt 1 omförmälda plan och kostnadsförslag blifvit 
aflämnade. 
 
Kr. Tvåtusen (2.000), när i punkt 2 omförmälda plan och kostnadsförslag aflämnats och jämte 
den i punkt 1 nämnda plan godkänts. Meddelande af planernas godkännande lämnas snarast 
möjligt under loppet af December månad innevarande år. 
 
Kr. Femtusen (5.000) efter det Riksdagen beslutat Inlandsbanans anknytning till 
Bohusländska längdbanan i närheten af Smedberg, 
 
Kr. Tiotusen (10.000) efter det de planer med kostnadsförslag, som omförmäles i punkt 4, till 
staden aflämnats. 
 
Beslutar Riksdagen annan sträckning af Inlandsbanan än anknytning till Bohuslänska 
längdbanan vid eventuellt Munkedal, Dingle eller någon punkt emellan dessa stationer, är 
Lysekils stad befriad från skyldigheten att till ingenjör Winell inbetala de sistnämnda 
beloppen, kronor 5.000 och 10.000. 
 
Staden förbinder sig att kostnadsfritt ställa till Ingenjör Winells disposition de kartor med 
höjd- och djupsiffror och de grundförhållanden rörande borrningsuppgifter, som staden 
förfogar öfver. 
 
Af detta kontrakt äro tvenne lika lydande exemplar underskrifna och utväxlade. 
 
Stockholm och Lysekil den 1908. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget; betygas 
 JOSEF CENTERWALL. 
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Bilaga till Protokoll N:o 11, § 109. 
 
Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 18 Augusti 1908. 
 
§ 190. K. J. Nilssons och J. Andersson bordlagda ansökan om ägoutbyte vid Bansviksbergs- 
och Kvarngatorna upptogs nu till behandling. 
 
Ansökningen, vid vilken voro fogade däruti åberopade kartor, var, med vidtagen ändring af 
stafningssättet, af följande lydelse:  
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
På grund af förut förda underhandlingar om tomterna N:o 212-213 Bansviksbergsgatan, med 
Lysekils Jordägares kommitté om ägoutbyte enligt bifogad karta af år 1903 och protokoll af 
den 20 Maj 1905 sedan Drätselkammaren om förskjutning enligt bifogad karta eller utbyte till 
Kvarngatorna, och sist med en af Drätselkammaren tillsatt kommitté men allt utan resultat. Så 
får vi härmed direkt till Drätselkammaren framlägga ett förut till kommittén aflämnadt förslag 
om utbyte af ett tomtområde mellan båda Kvarngatorna enligt bifogad karta om 1.432,5 
kvadratalnar, för hvilket område vi vill byta aln för aln, och sedan 508 kvadratalnar som 
återstår på tomterna vid Bansviksbergsgatan erbjuda vi att byta med ett tomtområde mellan så 
kallade Sandblomska vägen och Styrman Olssons hus vid Norra Kvarngatan enligt bifogad 
karta om 1.102 kvadratalnar samt att göra den så kallade Sandblomska vägen i ordning sådan 
den är på kartan med afsprängning och grusning eller 1 krona aln och endast bortsprängning 
af berget på nämnda väg, alltså en mellanafgift då af 86 kronor för de 86 alnar som det skiljer 
då det räknas 2 kronor aln för tomterna på Bansviksbergsgatan, vi få äfven göra 
Drätselkammaren uppmärksam på att vi fordra snar uppgörelse inom tiden af en månad i 
annat fall taga vi vår egendom i besittning. 
 
Lysekil den 8 Juli 1908. 
 
K. J. Nilsson.  J. Andersson”. 
 
Efter föredragning af ansökningen och granskning af kartorna och sedan en längre stunds 
diskussion pågått, därunder Herr Lindman yrkat på en mellangift till staden af minst 300 
kronor, Herrar v. Ordföranden och Andersson förordadt bifall till ansökningen åt staden af 
200 kronor, stannade Drätselkammaren slutligen vid det beslut, att Drätselkammaren skulle 
föreslå Stadsfullmäktige att gå in på det ifrågavarande ägoutbytet, dock med den ändring af de 
för detsamma föreslagna villkoren, att sökandena skulle förplikta sig dels att till staden i 
mellangift utgifva ett belopp af 200 kronor och dels att utan annan ersättning anlägga 
utfartsväg från Sandblomska tomten till V. Kvarngatan. 
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Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget; betygas. 
 JOSEF CENTERWALL. 
 
 
Bilaga till Protokoll N:o 11, § 113. 
 
Till 
 
Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Med hänvisning till skrifvelse från Lysekils Nya Badhusaktiebolags styrelse den 26 Juni 1908 
och transsumt af protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 8 Juli 1908 § 82, 
som utgjorde svar å förstnämnda skrifvelse, har Lysekils Badbolag vid sin bolagsstämma den 
22 Augusti 1908 fattat följande beslut: 
 
(Utdrag ur bolagsstämmoprotokollet). 
 
Ifråga om bro till Släggö tillåter sig bolagsstämman hemställa, att Stadsfullmäktige med 
ändring af sitt den 8 Juli 1908 fattade beslut, att densamma icke skulle vara utlagd mera än 
under tiden fr. o. m. den 1 Maj till den 1 Oktober hvarje år, måtte medgifva, att bron får ligga 
året om, enär en fullt solid och säker bro enligt sakkunniges utlåtande ej på annat sätt kan 
erhållas, äfven med stora ekonomiska uppoffringar från badbolagets sida. En bro med 
genomfart under endast en del af året medför och en väsentlig risk för påsegling, hvarigenom 
rigg och båtar, eventuellt bron kan skadas eller helt förstöras. En sådan bro, med sina två 
fristående brohufvuden midt i sundet, är och utsatt för skada genom isgång. 
 
Under framhållande af, att planen mellan de båda Strandhotellen är afsedd och påtänkt till 
byggnadsplats, kan bolagsstämman ej förbinda sig att för framtiden låta kloakledningen gå 
fram öfver detta område, men vill ej yrka på omedelbar förflyttning af nämnda ledning. På 
grund af de sanitära olägenheter som äro förenade med denna kloaks läge och beskaffenhet, 
tillåter sig bolagsstämman dock framhålla önskvärdheten af, att densamma snarast måtte 
upphöra, senast i samband med anläggande af den af badbolaget beviljade anläggningen af ny 
kloakledning från Badhusgatan till Carlavägen öfver badbolagets område mellan Strandhotell 
I och berget vid Carlavägen. 
 
Bolagsstämman anser sig dock böra meddela, att från AB Kullgrens Enka ingått en skrifvelse 
af den 12 Augusti 1908 med anhållan att genast få för sin stendrift återuppsätta en kran på 
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badbolagets Bansviksområde, hvilken anhållan af badbolaget beviljats under förutsättning af 
Stadsfullmäktiges bifall till badbolagets här uttalade önskningar. 
 
Med anledning af här ofvan återgifna bolagsstämmobeslut och sist anförda begäran från AB 
Kullgrens Enka får styrelsen för Lysekils Nya Badhusaktiebolag vördsamt anhålla, att Herrar 
Stadsfullmäktige snarast möjligt måtte lämna sitt bifall till här gjorda framställningar, så att 
ett definitivt och slutligt aftal kan träffas, medan badbolagets styrelse under innevarande 
månad ännu är samlad i Lysekil, angående samtliga de mellan Lysekils Stadsfullmäktige och 
Lysekils Badbolag under de senare åren afhandlade ärenden, som stå i samband med 
försäljningen af badbolagets Bansviksområde. 
 
Lysekil den 22 Augusti 1908. 
 
Å Lysekils Nya Badhusaktiebolags vägnar: 
dess Styrelse: 
 
CARL CURMAN.  H. KÖSTER. 
MAGNUS RADHE.  ANDERS WIDE. 
    Hugo Hallgren 
 
Bilaga till Protokoll N:o 11, § 120. 
 
Till Lysekils Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Undertecknad erbjuder sig härmed att i hufvudsaklig öfverensstämmelse med bifogade skills 
till nybyggnad anordna tidsenliga rådhuslokaler, innefattande lokal för Stadsfullmäktige, 
borgmästare och hans sekreterare, stadsfiskal, drätselkammare och stadskassör, stadsingenjör 
samt byggnads- och hälsovårdsnämnd mot en årlig hyra af 3.200 kronor under en tid af 10 år. 
 
Lysekil 22 Augusti 1908. 
 
AXEL NILSSON. 
 
Bilaga till Protokoll N:o 11, § 114. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Sedan Hamnstyrelsen fullbordat kajanläggningen mellan Rosviks bryggas hals och 
Badbolagets område vid dambassinen, är det högst önskvärdt att erhålla en 
kommunikationsled från kajplanet till Rosviksgatans västra del ungefär tvärs öfver 
dambassinen, men då en sådan kommunikationsled måste delvis anläggas öfver Badbolagets 
område, så får jag härmed föreslå,  
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att Herrar Stadsfullmäktige hos Lysekils Nya Badhusbolag begära tillstånd, att utan jordlösen 
eller någon som helst afgift för upplåtelsen, få anlägga den gata som enligt det Gellerstedska 
regeringsförslaget är utlagd öfver Badbolagets tomt för en förgrening af Rosviksgatan till nya 
hamnen norr om dambassinen. 
 
Lysekil den 24 Augusti 1908. 
 
MAGNUS RADHE. 
 
1908 Lysekils N:r 12. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 Oktober 1908. 
 
Frånvarande voro: 
Herrar Richter och Hernström, med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 123. 
Drätselkammaren hade hos Stadsfullmäktige begärt bemyndigande att till ett pris af minst 3 
kronor 50 öre per kvadrataln få till Fröken Kristina Lycke försälja den af henne utaf staden 
arrenderade tomten till huset n:o 21 vid Badhusgatan. 
 
Sedan Herrar Lindman och Luckey yrkat bifall till Drätselkammarens förslag samt Herrar 
Radhe och Anderson föreslagit ett pris af 3 kronor per kvadrataln, beslöts efter votering med 
elfva röster, afgifva af Herrar Radhe, Lindbom, Carlsson, Backman, Anderson, Gunnerson, 
Sterner, Wallin, Gustafsson, Hörman och Bastholm, mot nio, som voro för Drätselkammarens 
förslag, att bemyndiga Drätselkammaren att till Kristina Lycke försälja ifrågavarande tomt, 
enligt af J. Hjelmgren år 1907 utfärdadt intyg innehållande omkring 781 kvadratalnar, till ett 
pris af 3 kronor per kvadrataln. i detta beslut deltog icke Herr Nilsson. 
 
§ 124. 
Det till Drätselkammaren återremitterade ärendet rörande K. J. Nilssons och J. Anderssons 
begäran om ägoutbyte emellan dem och staden beträffande vissa tomter vid Bansviksbergs- 
och Kvarngatorna i enlighet med det af dem framställda, vid Fullmäktiges sammanträde den 
26 sistlidne Augusti föredragna förslag förevar nu åter till behandling. 
 
Sedan utdrag af Drätselkammarens protokoll den 17 nästlidne September föredragits och 
däraf inhämtats, att Drätselkammarens försök att förmå Nilsson och Andersson att gå in på 
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Drätselkammarens förslag rörande ägoutbytet ifråga strandat, hvadan Drätselkammaren för 
sin del ansett frågan förfallen, uppstod en stunds diskussion, därunder Herr Lindman yrkade 
bifall till Drätselkammarens förslag, medan Herrar Anderson, Gunnerson och Radhe påyrkade 
antagandet af sökandens förslag, enär, enligt deras förmenande, staden i annat fall torde blifva 
nödsakad expropriera en del af sökandenas tomter samt själf låta anlägga den s. k. 
Sandblomska vägen, hvilket allt troligen skulle komma att ådraga staden större utgifter än 
genom antagandet af sökandenas förslag. På begäran anställdes härefter votering angående de 
framställda yrkandena, nämligen antagandet af Drätselkammarens förslag eller bifall till 
sökandenas förslag. Härvid röstade aderton ledamöter för bifall till sökandens förslag, medan 
endast tre, nämligen Herrar Ordföranden, Laurin och Lindman, voro för antagandet af 
Drätselkammarens förslag. 
 
Stadsfullmäktige hade alltså beslutat antaga det af sökandena framställd, i protokollet 
härofvan under § 109 intagna förslaget om ägoutbyte mellan staden och sökandena med 
samtliga i förslaget framställda villkor. 
 
§ 125. 
Frågan om anskaffande af tjänstelokal återtogs nu till behandling. 
 
Drätselkammaren hade uti ingifvet yttrande, som nu föredrogs, till dylik lokal föreslagit det 
inre rummet i poliskontorsbyggnaden. 
 
Herr Borgmästaren lämnade nu en utredning angående de båda i poliskontorsbyggnaden 
befintliga rummen, som kunde komma ifråga i berörda hänseende, och framgick af 
utredningen, att tjänstelokal åt Stadsfiskalen icke lämpligen kunde beredas i 
poliskontorsbyggnaden. Herr Borgmästaren anhöll, att Fullmäktige måtte besluta att antingen 
upplåta ett rum å rådhuset åt Stadsfiskalen eller låta Magistraten förhyra lokal åt honom. 
 
Herrar Nilsson, Radhe och Gunnerson framhöllo poliskontorsbyggnadens olämplighet för 
ändamålet samt föreslogo, att Magistraten finge hyra lokal. Herr Anderson, med hvilken Herr 
Carlsson instämde, undrade, om ej lämplig lokal ifråga kunde anskaffas genom tillbyggnad 
till poliskontorsbyggnaden, medan Herr Lindman yrkade bifall till Drätselkammarens förslag 
under påpekande af, att någon lokal å rådhuset icke funnes att afvara. 
 
Sedan Herr Mattsson slutligen framhållit, att en tillbyggnad till poliskontorsbyggnaden skulle 
blifva nästan lika dyr som den nyvarande byggnaden, samt föreslagit, att en viss summa 
ansloges åt Stadsfiskalen till hyrande af tjänstelokal, enades man, på förslag af Herr Jonsson, 
pm att återremittera ärendet till Drätselkammaren, som skulle taga de framställda olika 
förslagen i öfvervägande och därefter inkomma med förnyadt yttrande i frågan. 
 
§ 126. 
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Ärendet, som förevar den 26 nästlidne Augusti, antecknadt under § 113 härofvan, rörande 
Lysekils Nya Badhusaktiebolags begäran om ändring i vissa delar af Stadsfullmäktiges den 8 
Juli fattade, under § 82 här ofvan antecknade beslut i anledning af framställningar af bolaget 
om bland annat anläggande af en bro till Släggö och borttagandet af kloakledningen emellan 
Strandhotellen, förevar nu åter till behandling. 
 
Från Drätselkammaren, Hamnstyrelsen och Hälsovårdsnämnden inkomna yttranden i frågan 
föredrogos nu, och inhämtades af desamma, beträffande bolagets begäran om 
Stadsfullmäktiges tillstånd, så vidt på dem berodde, till anläggandet af en fast bro till Släggö, 
hvarom Drätselkammaren ochHamnstyrelsen haft att yttra sig, att den förra tillstyrkt, den 
senare, från hvars beslut dess ordförande dock hade en afvikande mening, däremot afstyrkt 
bifall härtill, och beträffande framställningen om borttagandet af kloakledningen emellan 
Strandhotellen, därom Drätselkammaren och Hälsovårdsnämnden haft att yttra sig, att 
Drätselkammaren, enär borttagandet af kloakledningen ifråga komme att vålla staden 
kostnader, afstyrkt bifall härtill, medan Hälsovårdsnämnden förklarat sig icke hafva funnit 
något skäl från hälsovårdssynpunkt sedt för närvarande föreligga för ifrågavarande 
kloaklednings flyttande. 
 
Sedermera uppstod en liflig diskussion, därunder beträffande brofrågan Herrar Nilsson, Radhe 
och Hörman, hvilken senare uttryckte sin förvåning öfver Hamnstyrelsens afstyrkande 
yttrande härutinnan, samt Gunnerson förordade bifall till badbolagets framställning, samtliga 
med framhållande däraf, att Stadsfullmäktige nog ej kunde hindra bolaget att bygga bro till 
Släggö, hur det ville. 
 
Rörande flyttningen af kloakledningen emellan Strandhotellen yrkade Herr Radhe, under 
upplysning att badbolaget icke önskade kloakledningens borttagande, förrän detsamma 
komme att bygga å platsen emellan Strandhotellen, hvilket kanske ej blefve i vår tid, på bifall 
till Badbolagets begäran äfven i denna del, i hvilket yrkande Herr Gunnerson instämde. 
 
Herr Nilsson föreslog, att Stadsfullmäktige skulle uttala sig för ett flyttande af ledningen, när 
så behöfdes af sanitära eller byggnadsskäl. 
 
Herrar Lindman, hvilken dock framhöll, att staden nog flyttade ledningen, om det skulle 
byggas hus på marken däröfver, Anderson, Luckey och Jonsson kunde inte vara med på att 
bifalla bolagets begäran rörande borttagandet af kloakledningen. 
 
Härefter beslöto Fullmäktige att dels för sin del medgifva, att badbolaget finge anlägga en fast 
bro till Släggö, dels ock förbinda sig att på stadens bekostnad låta bortflytta kloakledningen 
emellan Strandhotellen, när en gång platsen emellan nämnda hotell komme att tagas i anspråk 
för byggnaders uppförande därstädes. Mot beslutet, i hvad det rörde brofrågan, anmälde Herr 
Jonsson sin reservation. 
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§ 127. 
Förevar åter till behandling ärendet rörande Herr Löfvings den 11 sistlidne Maj väckta förslag 
om höjning af hamnkassörens provision. 
 
Sedan Hamnstyrelsen inkommit med yttrande, som nu föredrogs i ärendet, hvaruti 
Hamnstyrelsen tillstyrkt bifall till Herr Löfvings motion, endast för så vidt densamma 
åsyftade motorbåten ”Merkur”, hvilket motionären nu upplyste vara fallet, beslöts i enlighet 
med Hamnstyrelsens förslag att hja hamnkassörens provision jämväl för varor, som hitkomma 
med motorbåten ”Merkur”, från 5 till 7 ½ procent. 
 
§ 128. 
En från Drätselkammaren inkommen begäran om ett anslag af 1.000 kronor till 
sprängningsarbeten i Ö. Kvarngatan och till andra gatuarbeten, enär det för dylika arbeten 
afsedda anslaget förbrukats, bifölls. På förslag af Herr Jonsson beviljades dessutom 200 
kronor till reparation af Landsvägsgatan. 
 
§ 129. 
Herr Hörman hade uti ingifven skrifvelse, som nu föredrogs, anhållit att på grund af 
svårigheten för honom med anledning af hans lotstjänstgöring att bevista Fullmäktiges 
sammanträden erhålla entledigande från befattningen såsom stadsfullmäktige, hvilken 
anhållan bifölls. 
 
Magistraten skulle underrättas om detta beslut, med anhållan om anställande af fyllnadsval 
efter Herr Hörman. 
 
§ 130. 
Uti ingifven och nu föredragen skrifvelse hade Magistraten hemställt, att med fyllnadsval 
efter Herr Settergren, hvars stadsfullmäktigemandat skulle utgått den 31 nästa December 
måtte få anstå till i December månad, då nyval af halfva antalet stadsfullmäktige skulle äga 
rum. 
 
Herr Borgmästaren upplyste, att när Magistratens berörda skrifvelse afläts, Magistraten icke 
hade sig bekant Herr Hörmans afsägelse. Magistratens anhållan vore för öfrigt icke 
förestafvad af något slags bekvämlighetsskäl vidkommande Magistraten utan endast af 
hänsyn till den väljande allmänheten. Sedan Herr Jonsson yrkat på anställandet af val efter 
Herr Settergren före det allmänna valet i December, enär det vid flere tillfällen visat sig svårt 
att få Stadsfullmäktige fulltaliga vid sammanträden, samt Herrar Lindman och Radhe talat för 
Magistratens förslag, bifölls detsamma, 
 
§ 131. 
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Ingenjören Erik Winell hade nu inkommit med tre alternativa förslagsritningar jämte 
kostnadsberäkningar och beskrifning till bangårdsanläggningar här i staden i samband med 
inledandet af Lysekil – Smedbergs järnväg. 
 
Dessa handlingar föredrogos och granskades nu. 
 
Herr Nilsson framhöll, att Ingenjör Winell jämväl borde hafva framlagt ett förslag öfver 
järnvägens framdragande öfver Slätten, samt yrkade bordläggning af ärendet, på det att 
allmänheten och särskildt Järnvägskommittén måtte få tillfälle att granska handlingarna. Herr 
Radhe instämde i Herr Nilssons förslag samt yrkade ärendets remitterande jämväl till 
Hamnstyrelsen. 
 
Herr Ordföranden föreslog remiss äfven till Drätselkammaren.  
 
Fullmäktige beslöto härefter afslå yrkandet om bordläggning samt remittera ärendet till 
Järnvägskommittén, Hamnstyrelsen och Drätselkammaren. 
 
§ 132. 
Från Byggnadsnämnden hade inkommit ett af Civilingenjören Nils Gellerstedt uppgjordt 
förslag till stadsplan för Lysekil jämte nämndens yttrande däröfver samt förslagsskiss, 
innehållande smärre ändringar af Lysekils 1:sta stadsplaneskiss. 
 
Efter föredragning af Byggnadsnämndens yttrande, hvaruti till Stadsfullmäktige hemställdes 
om antagande af stadsplaneförslaget ifråga uti dess af Byggnadsämnden ändrade skick, 
beslöts på förslag af Herr Anderson att tillsvidare bordlägga ärendet. 
 
§ 133. 
Från Samskolans styrelse hade genom Magistraten inlämnats en skrifvelse, hvaruti begärdes, 
att Stadsfullmäktige måtte till Samskolan bevilja ett anslag för nästa år af 2.500 kronor. 
 
Ärendet remitterades för nästa år af 2.500 kronor. 
 
Ärendet remitterades till Drätselkammaren för inhämtande af dess yttrande. 
 
§ 134. 
Af därtill utsedda revisorer upprättad revisionsberättelse rörande Samskolans räkenskaper för 
räkenskapsåret den 1 Augusti 1907 till 1 Augusti 1908 föredrogs, och beviljades härefter 
vederbörande räkenskapsförare ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 135. 
På skriftlig genom Magistraten öfverlämnad framställning af Samskolas styrelse anställdes 
val af en ledamot af samma styrelse efter Herr Borgmästaren Axel Sundberg, hvilken erhållit 
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Kungl. Läroverksstyrelsens förordnande att vara Samskolans inspektor; och utsågs till denna 
befattning Handlanden B. P. Jonsson till och med år 1910. 
 
§ 136. 
Genom Magistraten hade inkommit en ansökan från Lysekils Föreläsningsförening om 
erhållande af ett anslag från staden för nästa år af 300 kronor för anordnande af föreläsningar 
för arbetareklassen. 
 
Ansökningen föredrogs och remitterades, sedan Herr Lindman tillstyrkt bifall till densamma, 
till Drätselkammaren. 
 
§ 137. 
Från Drätselkammaren hade ingifvits ett af däruti åberopade handlingar åtföljdt 
protokollsutdrag, så lydande: 
 
”Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 17 September 1908. 
 
§ 211. Med öfverlämnande etc. … Bilaga § 137. 
 
Efter föredragning häraf uttryckte Herrar Jonsson och Radhe sin förvåning öfver 
Drätselkammarens ofvanintagna beslut, medan åter Herr Anderson talade för 
Drätselkammarens förslag i frågan. 
 
På förslag af Herr Radhe beslöts att för närvarande bordlägga ärendet, så att bl. a. större 
klarhet kunde vinnas rörande de förpliktelser för staden ett antagande af Fru Lundströms 
testamente kunde medföra. 
 
§ 138. 
Uti ingifven och nu föredragen skrifvelse hade Magistraten hemställt om återupptagande af 
bordlagda ärendet angående ny organisation för poliskåren m. m. Skrifvelsen var af följande 
lydelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Magistraten etc. . . . Bilaga § 138. 
 
Sedan Herrar Backman och Radhe förordat antagandet af Magistratens nu framställda förslag, 
blef detta af Fullmäktige antaget att träda i kraft från och med den 1 Januari 1909. 
 
§ 139. 
Från Magistraten hade inkommit följande af däruti omnämnda ansökningar åtföljda 
skrifvelse: 
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”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
För etc. . . . Bilaga § 139. 
 
Efter föredragning häraf beslöts tillstyrka bifall till berörda ansökningars beviljande, enär 
samtliga sökandena under många år förut utan anmärkning innehaft dylika rättigheter. 
 
§ 140. 
En genom Magistraten ingifven, af O. A. Olsson, Axel Lagerwall nu m. fl. undertecknad 
ansökan om ordnande af gatu- och andra förhållande å Rosviksberg lästes och remitterades, 
på förslag af Herr Lindman, för yttrande dels till Drätselkammaren, dels ock till Styrelsen för 
Lysekils Vatten- och Kloakledningar. 
 
§ 141. 
Genom Magistraten hade inkommit en från förre Poliskonstapeln J. S. Vinberg skriftligen 
uppsatt, till Stadsfullmäktige ställd ansökan om erhållande af en årlig pension å 800 kronor af 
staden under Vinbergs återstående lifstid. 
 
Denna ansökan, som nu föredrogs, förklarade sig Stadsfullmäktige icke kunna bifalla. 
 
§ 142. 
På förslag af Herr Gunnerson uttalade Herr Ordföranden å Fullmäktiges vägnar deras tack till 
Herrar Borgmästare Sundberg och Kapten Lars Alfred Carlsson för det framgångsrika arbete 
de nedlagt för staden, den förre i egenskap af ledamot, den senare såsom suppleant i länets 
landsting innevarande år. 
 
§ 143. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll torsdagen den 15 Oktober kl. 2. E. m. 
hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Backman och Lindbom. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
CARL BACKMAN. 
J. E. LINDBOM. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
torsdagen den 15 Oktober 1908 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
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 Josef Centerwall. 
 
 
Bilaga till Protokoll N:o 12, § 137. 
 
Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 17 September 1908. 
 
§ 211. Med öfverlämnande af dels styrkt afskrift af det af aflidna Fru Ulrika Mathilda Henrika 
Lundström upprättade testamente, hvarigenom hon till Lysekils stad skänkt en del af sin 
kvarlåtenskap, dels ock bouppteckning efter henne, hade Herr Borgmästaren Axel Sundberg, i 
egenskap af boutredningsman, i ingifven skrifvelse anhållit att Drätselkammaren måtte 
inhämta Stadsfullmäktiges yttrande, huruvida de önskade använda sig af ifrågavarande 
testamente, hvilket blifvit bevakadt för stadens räkning. 
 
Samtliga berörda handlingar föredrogos nu, och inhämtades af testamentet, att aflidna Fru 
Lundström till Lysekils stad såsom begynnelsefond till uppförandet af en byggnad, 
inrymmande en större föreläsningssal, äfven dugande till konsertsal, ett biblioteksrum och en 
läsesal, testamenterat all sin återstående kvarlåtenskap, sedan ej mindre begrafningskostnader, 
grafsten och alla skulder guldits, än äfven åtskilliga legat, tillhopa uppgående till 9,640 
kronor, utbetalts. 
 
Af bouppteckningen framgick, att vid dödsfallet boets tillgångar utgjort 28,887 kronor 87 öre, 
däraf fastighet, upptagen till taxeringsvärdet 20,000 kronor, kontanta penningar 23 kr. 17 öre 
och öfrig lösegendom 8,864 kr. 70 öre samt dess skulder 16,264 kr. 4 öre, hvadan således en 
behållning af 12,623 kronor 83 öre skulle återstått. 
 
Drätselkammaren beslöt att med uttalande såsom sin åsikt, att staden, särskildt med hänsyn till 
fastighetens enligt Drätselkammarens förmenande allt för höga taxeringsvärde, icke kunna 
vinna något genom testamentets antagande, hos Stadsfullmäktige afstyrka, att de använda sig 
af testamentet. 
 
Som ofvan. 
IWAR JOHANSSON. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
  JOSEF CENTERWALL. 
 
 
Bilaga till Protokoll N:o 12, § 138. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Magistraten får härmed hemställa om återupptagande af bordlagda ärendet angående ny 
organisation af poliskåren m. m. 
 
I detta ärende föreligga två förslag, hvilka uppgjorts det ena af särskilda kommitterade och det 
andra af Drätselkammaren. 
 
Rörande kommitterades förslag har Magistraten redan yttrat sig. Magistraten har nu granskat 
jämväl Drätselkammarens förslag, och får Magistraten angående detsamma anföra följande: 
 
Drätselkammaren föreslår en ökning af endast tre ordinarie polismän samt bibehållande af åtta 
extra polismän eller s. k. nattvakter, men är ense med kommitterade i fråga om stadens 
indelande i tre bevakningsdistrikt. Rörande själfva polisbevakningen skiljer sig 
Drätselkammaren från kommitterade därigenom att Drätselkammaren föreslagit att 
tjänstgöringen från kl. 1-5 på natten skall bestridas af endast nattvakter. 
 
Mot Drätselkammarens förslag har Magistraten hufvudsakligen att framställa två 
anmärkningar. Den första afser det föreslagna antalet ordinarie konstaplar. Af kommitterades 
förslag framgår, att minst åtta konstaplar erfordras för uppehållande af bevakningen i de tre 
distrikten. Därest, såsom Drätselkammaren föreslår, bevakningen mellan klockan 1-5 på 
natten skulle komma att bestridas endast ef extra polismän eller s. k. nattvakter, vinnes 
härigenom en besparing uti de ordinarie polisernas tjänstgöring af åtta timmar om dagen. 
Härigenom möjligen en ordinarie poliskonstapelbefattning kunde inbesparas, men ej, såsom 
Drätselkammaren föreslagit, två sådana befattningar. 
 
Vidare företer Drätselkammarens förslag den bristen att de ordinarie polisernas tjänstgöring 
upphör klockan 1 på natten, hvilket torde här i staden vara för tidigt. 
 
Då de bägge förslagen synas kunna sammanjämkas, vill Magistraten härmed framställa ett 
förslag i detta syfte. 
 
Magistraten får sålunda hemställa, att den af kommitterade föreslagna öfverkonstapeln 
indrages, att fem nya poliskonstapelbefattningar inrättas, hvarigenom de ordinarie 
poliskonstaplarnas antal blifver enligt kommitterades förslag 8, samt att för biträde vid 
nattjänstgöring anställas 4 extra konstaplar (nattvakter). 
 
Kostnaden härför uppgår enligt den föreslagna lönestaten under de närmaste åren till  
 
1 ordinarie konstapels lön …  1.400:- 
1 d:o d:o   1.300:- 
6 d:o d:o   7.200:- 
Beklädnadsersättning till 8 konstaplar  960:- 
En extra konstapel med tjänstgöring dagligen  
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2 timmar å poliskontoret samt nattjänstgöring i tur 560:- 
3 extra konstaplar med nattjänstgöring  1.080:- 
   S:ma kr. 12.500:- 
 
hvilken kostnad understiger den enligt kommitterades förslag med 170 kronor. 
 
Magitraten föreslår härjämte, att kommitterades förslag antages ifråga om lönestaten för de 
ordinarie poliskonstaplarne fördelningen i lön och tjänstgöringspenningar samt rätten till 
ålderstillägg och semester. 
 
Enligt det nu framställda förslaget blir bevakningen i enlighet med kommitterades förslag, 
utom beträffande nattbevakningen, hvilken blir förstärkt med extra konstaplar på följande sätt: 
Från klockan 9 e. m. till kl. 1 på natten bestrides vakthållningen af tre konstaplar, en i hvarje 
distrikt, hvarjämte den, som har sitt pass å Landsvägsgatan, erhåller en extra konstapel till 
biträde. Från klockan 1 till klockan 5 på morgonen patrullerar en ordinarie konstapel i hvarje 
af 1:sta och 2:dra bevakningsdistrikten och en extra konstapel i 3:dje distriktet. 
 
En af de extra konstaplarne bestrider härjämte två timmars tjänstgöring å poliskontoret, 
hvilket är nödvändigt för att tjänstgöringen i öfrigt skall kunna fördelas. 
 
Magistraten får härjämte erinra om att den föreslagna förstärkningen af poliskåren är i hög 
grad af behofvet påkallad och att förslaget därför bör snarast möjligt genomföras. 
 
Lysekil den 10 September 1908. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
 
Bilaga till Protokoll N:o 12, § 139. 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
För erhållande af Stadsfullmäktiges yttrande får Magistraten härmed öfverlämna följande 
ansökningar: 
 
1:o. från O. Dorthé om tillstånd att under åren 1909, 1910 och 1911 i huset n:r 33 vid 
Kungsgatan utskänka vin och öl; 
 
2:o. från Bernhard Hedberg om enahanda tillstånd i huset n:r 45 vid Gamla Strandgatan; 
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3:o. från B. A. Björk om tillstånd att under ett år, räknadt från den 1 Januari 1909, bedrifva 
utskänkning af vin och öl uti Stadshotellets annex Rosviksgatan n:r 1; 
 
4:o. från Alma Abrahamsson om tillstånd att under år 1909 i sökandens pensionat n:r 9 
Kungsgatan utskänka öl och vin till spisande gäster vid måltider:  
 
5:o från Anna Klein om tillstånd att under åren 1909, 1910 och 1911 vid måltider till spisande 
gäster utskänka vin och öl i huset n:r 8 Färgaregatan. 
 
Stadsfullmäktiges yttrande skall innehålla bestämdt till- eller afstyrkande jämte skälen därför 
samt den tid, hvarunder utskänkningen anses böra äga rum. 
 
Lysekil den 6 Oktober 1908. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
1908 Lysekils N:r 13. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 27 Oktober 1908. 
 
Frånvarande voro: 
Herr Sterner, som icke anträffats med kallelse, Herr Laurin med anmäldt och fodkändt förfall 
samt Herr Carlsson utan godkändt förfall. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 144. 
Styrelsens för Samskolan den 9 dennes föredragna ansökan om ett anslag från staden för nästa 
år af 2,500 kronor, hvilken anhållan, såsom § 133 här ofvan utvisar, remitterats till 
Drätselkammaren, blef nu sedan af från Drätselkammaren inkommet protokollsutdrag 
inhämtats, att Drätselkammaren tillstyrkt anslagets beviljande, af Stadsfullmäktige bifallen. 
 
§ 145. 
Sedan Lysekils Föreläsningsförenings den 9 dennes föredragna ansökan om ett anslag från 
staden för 1909 af 300 kronor för anordnande af förelsningar för arbetarelassen, enligt § 136 
här ofvan, remitterats till Drätselkammaren för uttrande, hade denna senare enligt hit 
inkommet och nu föredraget yttrande tillstyrkt Fullmäktige att bifalla ifråga under villkor, att 
beloppet skulle af föreläsningsföreningen användas för anordnande af vetenskapliga 
föreläsningar i alkoholfrågan. Under upplysning att föreläsningsföreningens styrelse med sin 
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ansökan icke afsett, att det begärda anslaget skulle användas till alkoholföreläsningar, utan till 
föreläsningsverksamheten i allmänhet, tillstyrkte Herr Nilsson bifall till ansökans beviljande 
utan det af Drätselkammaren föreslagna villkoret. 
 
Herr Ordföranden upplyste såsom ordförande i Drätselkammaren, att man i Drätselkammaren 
trott, att anslaget afsåge alkoholföreläsningar, enär förra året ett anslag af 300 kronor för 
dylikt ändamål sökts och beviljats, medan det vanliga sedan flere år utgående anslaget för 
föreläsningsverksamheten ej varit större än 200 kronor. 
 
Sedan Herr Nilsson meddelat, att föreläsningsföreningen nu begärt större anslag än förra året 
på grund af ökade utgifter för lokal, beviljades utan votering det begärda anslaget utan något 
inskränkande villkor. 
 
§ 146. 
Från den af länets landsting för utredning af frågan om inrättande af en offentlig 
arbetsförmedlingsanstalt inom länet tillsatta kommittén hade inkommit en skrifvelse, hvaruti 
Stadsfullmäktige anmodades att yttra sig om behöfligheten och önskvärdheten af, att en dylik 
offentlig arbetsförmedlingsanstalt kommer till stånd. 
 
Efter föredragning af denna skrifvelse beslöto nu Stadsfullmäktige, sedan Herrar Jonsson och 
Gustafsson framhållit nyttan af en sådan anstalt, att uttala sig för behöfligheten och 
önskvärdheten af en offentlig arbetsförmedlingsanstalts upprättande inom länet. 
 
§ 147. 
Från Svenska Stadsförbundets styrelse hade ankommit en skrifvelse af innehåll, att den 
Kommunala Centralbyrån börjat sin verksamhet, samt att byrån, hvars adress är 
Lästmakaregatan 6 Stockholm och som kostnadsfritt står till förfogande för medlemmar i 
förbundet, kommunernas fullmäktige, magistrater och tjänstemän samt ledamöter i 
kommunala nämnder, styrelser och delegationer, har till uppgift att följa den kommunala 
utvecklingen i Sverige och utlandet, samla för studier i kommunala ämnen behöfligt materiel 
och besvara till byrån inkommande förfrågningar samt dessutom sköta förbundets löpande 
ärenden. 
 
Skrifvelsen föredrogs nu och skulle läggas till handlingarna. 
 
§ 148. 
Svenska Stadsförbundets styrelse hade uti hit ingifven och nu föredragen skrifvelse anhållit, 
att staden ville insända dels till Svenska Stadsförbundet före den 1 nästa December stadgad 
årsavgift, utgörande 2 kronor för hvarje hundratal af stadens innevånareantal, dels och till den 
kommunala centralbyrån sina tryckta protokoll och viktigare handlingar f. o. m. år 1900. 
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Med anledning af denna Svenska Stadsförbundets begäran beslöto Stadsfullmäktige först att 
till förbundet före den 1 nästa December insända den stadgade årsafgiften. 
 
Beträffande framställningen om insändandet af stadens tryckta protokoll och viktigare 
handlingar, uppstod åter en stunds diskussion, därunder Herr Bastholm, med hvilken Herr 
Anderson instämde, framhöll såsom lämpligt, att för undvikande af att Sv. Stadsförbundet 
komme att upprätta ett arkiv, dit dess medlemmar kunde blifva skyldiga aflämna samtliga sina 
viktigare handlingar, endast tryckta protokoll och tryckta viktigare handlingar insändes till 
förbundet, medan Herr Lindman uttalade såsom sin åsikt, att det ej vore någon risk att sända 
alla slags handlingar, då naturligtvis ej originalhandlingarna utlämnades. 
 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige att på det sätt bifalla Sv. Stadsförbundets anhållan om 
insändande dit af stadens handlingar och protokoll, att endast tryckta protokoll och tryckta 
handlingar skulle sändas. 
 
§ 149. 
En genom Magistraten inkommen och af densamma förordad, till Konungens 
Befallningshafvande ställd ansökan af Fröken Tekla Meyer om tillstånd att få söndagen den 
15 nästa Novenber med anledning af en utaf Lysekils Skyttegille då i samband med 
prisutdelning anordnad danssoiré å Hotell Lysekil utskänka spiritösa drycker till kl. 1 på 
natten föredrogs; hvarför beslöts att tillstyrka bifall därtill. 
 
§ 150. 
Till stadens ombud vid årets mantalsförrättning utsågos Rådmannen L. Ödman och 
Stadstjänaren J. A. Johansson. 
 
§ 151. 
Till beredningsutskott för granskning af det inkomst- och utgiftsförslag för 1909 Magistraten 
komme att uppgöra utsågos Herrar Lilliehöök, Jonsson, Lindbom, Radhe och Backman. 
 
§ 152. 
Lysekils Skyttegilles ansökan om ett anslag såsom under föregående år af 250 kronor 
föredrogs och beviljades. 
 
§ 153. 
Genom Magistraten hade ingifvits för vederbörandes inom staden underrättande afskrift af 
Kungl. Maj:ts den 4 sistlidne September gifna nådiga beslut angående skilgande af staden 
Lysekil från Stångenäs härads väghållningsdistrikt. 
 
Handlingen, som upplästes och här skulle intagas, var af följande lydelse: 
 
”Afskrift 
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Gustaf etc.     Bilaga § 152. 
 
I sammanhang härmed uttalade Herr Ordföranden å Fullmäktiges vägnar ett tack till Herr B. 
P. Jonsson för det arbete han nedlagt i egenskap af motionär rörande denna vägfråga. 
 
§ 154. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll onsdagen den 4 nästa November kl. 2 
e.m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Jonsson och Lindman. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
B. P. JONSSON. 
J. H. LINDMAN. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
torsdagen den 5 November 1908 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 Josef Centerwall. 
 
 
Afskrift.    Bilaga till Protokoll N.r 13, § 152. 
 
Gustaf. etc. 
 
Vår ynnest, etc. 
 
Genom nådigt bref den 6 juli 1900 förklarade Kungl. Maj:t, att Lysekils köping med angifvet 
område skulle vara stad, och förordnade i sammanhang därmed, bland annat, att stadens 
väghållningsbesvär skulle förblifva oförändrat, intill dess ny vägdelning inom Stångenäs 
härads väghållningsdistrikt, till hvilket Lysekils kommun hörde. Kunde komma till stånd. 
 
I en till Kungl. Maj:t ställd, af Eder med underdånig skrifvelse den 29 november 1907, jämte 
underdånigt yttrande af magistraten i Lysekil, öfverlämnad skrift hafva nu stadsfullmäktige i 
Lysekilanhållit, att Kungl. Maj:t måtte förordna om stadens skiljande från 
väghållningsdistriktet från och med år 1908 eller annan lämplig tidpunkt, utan att afslutandeta 
f påbörjad vägdelning inom väghållningsdistriktet behöfde afvaktas. 
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I ärendet har Vårt och Rikets Kammarkollegium den 7 nästlidne augusti afgifvet underdånigt 
utlåtande och därvid öfverlämnat yttrande af de väghållningsskyldiga i distriktet, sökandena, 
kronofogden i Sunnervikens fögderi och Eder. 
 
Då vi nu låtit detta ärende OSS föredragas, hafva VI, med ändring af hvad nådiga brefvet den 
6 juli 1900 innehåller häremot stridande, förordat, att staden Lysekil skall från och med den 1 
januari 1909 skiljas från Stångenäs härads väghållningsdistrikt, under villkor; 
 
att staden från och med sistnämnda dag äfvertager all underhållsskyldighet beträffande de 
inom stadens område belägna vägar, hvilka ingå i nu gällande vägdelning för distriket, eller 
väglotterna N:ris 1-35 i dithörande vägdelningslängd; 
 
att staden öfvertager och fullgör från och med den 1 januari 1909 och intill dess förnyadt 
ordnande af vinterväghållningen inom distriktet kommer till stånd utan ersättning af distriktets 
vägkassa den snöplogningsskyldighet beträffande distriktets vägar, som enligt nu gällande 
reglering af vinterväghållningen därstädes åligger jordägare inom staden; 
 
att staden afstår från alla anspråk på andel i distriktets vägkassa; samt 
 
att, i den mån för gäldande af kostnaderna för den nya vägdelningen inom distriktet medel 
icke kunna ur vägkassan, med hänsyn till 62 § väglagen och sedan vägkassans öfriga behof 
blifvit tillgodosedda, utan förhöjning i uttaxeringen beredas, staden bestrider nämnda kostnad. 
 
Tillika hafva VI förordat, att vid nu pågående debitering af vägskatten för år 1909 icke någon 
debitering skall äga rum å vägfyrkar, påförda väghållningsskyldiga inom Lysekils stad. 
 
Härom hafven I att underrätta vederbörande. 
 
Stockholms slott den 4 September 1908. 
 
Under Hans Maj:ts Vår Allernådigste Konungs och Herres frånvaro: 
 
Dess tillförordnade regering: 
 
ALBERT PETTERSSON.   GUSTAF W. ROOS. 
CARL SWARTZ.   C. A. EHRENSWÄRD. 
 
    P. von Seth. 
 
Till Kungl. Maj:ts Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län, angående skiljande af 
staden Lysekil från Stångenäs härads väghållningsdistrikt. 
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Rätt afskrivet, bestyrkes 
 
Ex officio: 
V. BILLMANSSON. 
 
Uppläst i Lysekils kyrka söndagen den 27 September 1908 betygar 
 
Vilh. Bastholm, 
p. l.  
 
 
1908 Lysekils kommun N:14. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 26 November 1908. 
 
Ingen ledamot frånvarande. 
 
Herr Borgmästaren Axel Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 155. 
Föredrogs skriftlig anmälan från Magistraten angående utgången af Stadsfullmäktigevalet den 
19 dennes, hvaraf framgick, att till stadsfullmäktig efter Herr Hörman för tiden intill 1911 års 
början med 3.160 röster valts Bankkassören Charles Fritiof Lidell. Närmast i röstetal hade 
kommit Bagaremästaren Richard Björsell med 274 röster. 
 
Herr Lidell, som kallats till dagens sammanträde, och var närvarande, hälsades nu af 
Ordföranden välkommen i Stadsfullmäktiges krets. 
 
§ 156. 
Sedan Herr Carlsson uti ingifven och nu föredragen skrifvelse förklarat, att orsaken till hans 
bortavaro från sammanträdet den 27 nästlidne Oktober varit en samma dag i nödvändigt 
ärende påkommen resa, blef han på begäran befriad från erläggande af böter för ifrågavarande 
utevaro. 
 
§ 157. 
Å föredragningslistan hade upptagits ett ärende angående Drätselkammarens yttrande rörande 
Stadsfiskalens tjänstelokal, men beslöts, sedan Herr Ordföranden upplyst, att 
Drätselkammaren vid sitt sammanträde under gårdagen icke slutbehandlat ärendet, att 
detsamma icke nu skulle här blifva föremål för öfverläggning. 
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§ 158. 
Bordlagda ärendet rörande begärdt yttrande öfver Fru M. Lundströms testamente företogs åter 
till behandling. 
 
Sedan det upplysts, att auktion hållits å Fru Lundströms efterlämnade fastighet, därvid dock 
intet antagligt anbud erhållits, beslöts efter en stunds diskussion, därunder Herr Anderson talat 
för, att Fullmäktige icke borde antaga testamentet, samt för frågans afgörande i dag, medan 
Herrar Gunnerson, Radhe och Nilsson förordat bordläggning, att i afvaktan på utgången af en 
andra auktion å fastigheten, ånyo bordlägga ärendet. 
 
§ 159. 
Det under mom. 5 å föredragningslistan upptagna ärendet angående tomtförsäljningar 
bordlades, sedan det upplysts, att det ännu icke blifvit i Drätselkammaren slutbehandladt. 
 
§ 160. 
Från Magistraten hade för yttrande inkommit en till Konungens Befallningshafvande i länet 
ställd ansökan af Hanndl. Pontus Lundbom att få i huset N:o 30 vid Kungsgatan idka handel 
med explosiva varor af andra klass. 
 
Fullmäktige beslöto tillstyrka ansökningens beviljande. 
 
§ 161. 
Fullmäktige beslöto tillstyrka bifall till en genom Magistraten ankommen, till Konungens 
Befallningshafvande ställd och nu föredragen ansökan af Källarmästaren B. A. Björk om rätt 
att lördagen den 28 dennes till deltagarna i en af Lysekils Segelsällskap å Stadshotellet 
anordnad bal utskänka spirituosa till kl. 1 på natten. 
 
§ 162. 
Vid behandling af det under nästföregående § antecknade ärendet angående utsträckande af 
tiden för utskänkning af spirituosa föreslog Herr Radhe, att för enkelhetens skull Fullmäktiges 
yttranderätt i dylika frågor en gång för alla öfverlätes på Herr Ordföranden. 
 
Med anledning häraf uppstod en stunds diskussion, därunder Herrar Borgmästaren, Lindman 
och Gunnerson förordade Herr Radhes förslag. Medan Herrar Mattsson och Jonsson 
framhöllo, att om en dylik öfverlåtelse af Fullmäktiges yttranderätt skulle göras, den borde 
gälla endast för viss tid. 
 
På härom framställd begäran anställdes härefter votering emellan Herr Radhes förslag och 
rent afslag därå, därvid Herrar Radhe, Lindbom, Carlsson, Nilsson, Gunnerson, Luckey, 
Sterner, Richter, Hernström, Wallin, Hansson, Kihlberg, Laurin, Lindman, Löfving och Lidell 
röstade för Herr Radhes förslag samt Herrar Jonsson, Mattsson och Gustafsson röstade för 
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afslag, medan Herrar Ordföranden, Backman, Anderson och Bastholm icke deltogo i 
omröstningen. 
 
Med 16 röster e,ot 3, voro mot förslaget, hade alltså Fullmäktige beslutat i enlighet med Herr 
Radhes förslag. 
 
§ 163. 
Från revisorerna af Lysekils Föreläsningsförenings räkenskaper för arbetsåret 1907-1908 
inkommen revisionsberättelse föredrogs. I revisionsberättelsen hade anmärkts, att Styrelsens 
protokoll icke justerats, äfvensom att någon inventarieförteckning icke upprättats. 
Räkenskaperna vore däremot med god ordning förda och försedda med behöriga 
verifikationer. 
 
Sedan Herr Nilsson upplyst, att endast ett sammanträde i Föreläsningsföreningen under 
räkenskapsåret hållits, och att justeringen väl blifvit afglömd, samt att föreningen icke 
disponerade öfver några nämnvärda inventarier, beslöts bevilja vederbörande 
räkenskapsförare decharge för den tid räkenskaperna ifråga omfattade. 
 
§ 164. 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar hade inkommit med begäran om ett 
förslagsanslag å 1.500 kronor för fortsättande intill 80 meters djup af den till 60 meters djup 
verkställda brunnsborrningen, hvartill Fullmäktige förut anslagit 3,000 kronor, som för 
ändamålet redan förbrukats. Denna anslagsbegäran hade redan varit föremål för behandling i 
Drätselkammaren, som tillstyrkt densammas beviljande. Handlingarna i ärendet föredrogos 
nu, hvarefter Fullmäktige beslöto bifalla det begärda förslagsanslaget. 
 
§ 165. 
Fattigvårdsstyelsen hade inkommit med begäran att, enär af dess anslag för året endast 
återstode 550 kronor, medan utgifterna för nästkommande månad beräknats uppgå till 1.800 
kronor, erhålla ett fyllnadsanslag å 1.250 kronor, att lyftas den 1 nästa December. 
 
Drätselkammaren, hvarest ärendet redan behandlats, hade tillstyrkt beviljandet af endast 1.050 
kronor, enär enligt stadens räkenskaper af Fattigvårdsstyrelsens anslag återstode 750 kronor. 
 
Efter föredragning af handlingarna i ärendet beslöto Fullmäktige bevilja Fattigvårdsstyrelsen 
ett fyllnadsanslag af 1.050 kronor, att lyftas den 1 nästa December. 
 
§ 166. 
Från Hälsovårdsnämnden hade inkommit begäran om ett tilläggsanslag af 1.000 kronor för 
detta år, enär på grund af den under innevarande höst i staden rådande difteriepidemin det 
ordinarie anslaget icke på långt när föreslagit. Drätselkammaren, som redan behandlat 
ärendet, hade tillstyrkt bifall till det begärda anslagets beviljande. 
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Efter föredragning af handlingarna i ärendet beslöto Fullmäktige bevilja det begärda 
tilläggsanslaget. 
 
§ 167.  
Fullmäktige bemyndigade Drätselkammaren att på kortare tid än två år upplåna medel till 
utbetalandet af de enligt nästföregående tre paragrafer beviljade anslagen, tillhopa 3.550 
kronor. 
 
§ 168. 
En af Brandkorpralen Nordmark genom Magistraten ingifven och af Brandchefens yttrande 
åtföljd ansökan om löneförhöjning föredrogs och remitterades till Drätselkammaren för 
yttrande. 
 
§ 169. 
Genom Magistraten hade öfverlämnats en anhållan af Kapten Lars Alfred Carlsson m.fl. om 
förbättrandet af trafik- och belysningsförhållandena å vägsträckan emellan Vadet och 
Kyrkogården. 
 
Sedan skrifvelsen ifråga upplästs, beslöts efter en stunds diskussion remittera ärendet för 
yttrande till Drätselkammaren, som skulle anmodas skyndsamt taga ärendet under behandling 
samt genast för ifrågavarande ändamål till en början använda de 200 kronor, som förut 
anslagits till Landsvägsgatans förbättrande. 
 
§ 170. 
En från Lysekils Föreläsningsförening inkommen och nu föredragen ansökan om beviljandet 
för år 1909 af ett anslag å 300 kronor i och för anordnandet af vetenskapliga föreläsningar i 
alkoholfrågan remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 171. 
En från Lysekils Föreläsningsförening inkommen och nu föredragen ansökan om beviljandet 
för år 1909 af ett anslag å 300 kronor i och för anordnandet af vetenskapliga föreläsningar i 
alkoholfrågan remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 171. 
Föredrogs en från Herr Radhe nu ingifven skrifvelse från Lysekils Elektriska Aktiebolag, 
innehållande en relation af stadens och nämnda bolags tvistiga mellanhafvanden beträffande 
gatubelysningen och hvaruti frågan underställdes Stadsfullmäktiges pröfning. Å skrifvelsen 
hade Herr Radhe tecknat, att han såsom egen motion upptoge bemälda bolags förut hos 
Drätselkammaren i saken framställda förslag om uppgörelse utan kompromiss, som eljest 
skulle äga rum, mot det att staden godtgjordes af bolaget med 500 kronor för förra årets 
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gatubelysning, med hvilket belopp Drätselkammaren borde bemyndigas göra afdrag i detta års 
belysningsafgift. 
 
Sedan Herr Radhe tillstyrkt bifall till sin motion och Herr Ordföranden bemött bolagets 
framställning af saken samt i korthet redogjort för Drätselkammarens uppfattning däraf samt 
vidtagna åtgärder däruti, blef skrifvelsen ifråga på yrkande af Herr Gunnerson, som framhöll 
såsom sin åsikt lämpligheten af uppgörelse utan kompromiss, för yttrande remitterad till 
Drätselklammaren. 
 
§ 172. 
Till att justera dagens protokoll lördagen den 5 nästa December klockan 2 e. m. hemma hos 
Herr Ordföranden utsågos Herrar Nilsson och [Lars Alfred] Carlsson. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
AXEL NILSSON. 
L. A. CARLSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset tisdagen 
den 6 December 1908 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 Josef Centerwall. 
 
 
1908 Lysekils  N:r 15. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 15 december 1908. 
 
Frånvarande voro: 
Herrar Carlsson och Richter med anmälda förhinder och godkända förfall. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 173. 
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På förslag af Herr Lindman ökades det å sammanträdet 26 sistlidne Augusti åt stadens ombud 
vid Sv. Stadsförbundets konstituerande sammanträde i Stockholm den 11 och 12 sistlidne 
September anslagna beloppet från 100 till 150 kronor. 
 
§ 174. 
Bordlagda ärendet angående Snickaren Carl Johanssons ansökan om köp af tomten N:o 145 
vid S. Kvarngatan företogs nu till behandling. 
 
Drätselkammaren hade nu inkommit med af Byggnadsnämndens tillstyrkande åtföljd begäran 
om bemyndigande att till ett pris af en krona 50 öre per kvadrataln få till bemälde Johansson 
försälja tomten ifråga. 
 
Sedan handlingarna i ärendet föredragits beslöts bevilja Drätselkammarens begäran. 
 
§ 175. 
Sedan Drätselkammaren nu inkommit med af Byggnadsnämndens tillstyrkande yttrande 
åtföljd begäran om bemyndigande att till ett pris af en krona 50 öre per kvadrataln få till 
Enkan Augusta Carlsson försälja den af henne arrenderade tomten N:o 143 b vid S. 
Kvarngatan, blef ifrågavarande tomtköpsfråga nu företagen till behandling.  
 
Efter föredragning af handlingarna i ärendet, begärde Herr Radhe ordet och föreslog, att 
Augusta Karlsson skulle få köpa tomten ifråga till ett pris af en krona per kvadrataln, enär hon 
ju vore mindre bemedlad och under åtskilliga år bebott tomten, hvartill hänsyn borde tagas. 
 
Hr Lindman förordade Drätselkammarens begäran. 
 
På begäran verkställdes votering om Drätselkammarens begäran och Herr Radhes förslag. Vid 
upprop röstade härvid Herrar Radhe, Backman, Nilsson, Gunnerson, Hernström, Gustafsson 
och Bastholm för Herr Radhes förslag, medan samtliga öfriga närvarande ledamöter röstade 
för bifall till Drätselkammarens begäran. 
 
Med 14 röster mot 7 hade alltså Stadsfullmäktige beslutat bifalla Drätselkammarens 
ifrågavarande begäran. 
 
§ 176. 
Drätselkammaren hade nu inkommit med begärdt yttrande i anledning af Herr Radhes vid 
Fullmäktiges sammanträde den 26 nästlidne November behandlade motion om antagandet af 
ett utaf Lysekils Elektriska Aktiebolag framställt förslag till uppgörelse af stadens och 
bolagets tvistiga mellanhafvanden rörande gayubelysningen för förra året. 
 
Drätselkammarens skrifvelse föredrogs nu och var af följande lydelse: 
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Från etc. … Bilaga § 176.  
 
Härjämte föredrogs Elektriska Kontrollbyråns dels protokoll öfver kontrollprofvningar å det 
elektriska ytterbelysningsnätet här i staden den 8 November 1907, del ock utlåtande af den 17 
December 1907 angående Lysekils Elektriska A. B.-s förklaring i anledning af nämnda 
kontrollpofningar och protokollet däröfver. 
 
Ordet begärdes och erhölls härefter af Herr Radhe, som ville bemöta hvad Drätselkammaren i 
saken anfört. 
 
Besiktningsprotokollet af den 8 November 1907 hade bolaget erhållit i påföljande December 
månad, hvarefter bolaget afgifvit förklaring däröfver. Något svar med anledning däraf hade 
icke sedan afhörts från Drätselkammaren, och ofvanbemälda utlåtande af den 17 December 
1907 hade bolaget aldrig erhållit del af. Herr Radhe hade först i dag erhållit kännedom därom. 
 
Elektriska Kontrollbyråns utlåtanden i saken hade varit ensidiga och missvisande. 
Kontrollbyrån hade till ex. i en del den 8 Maj detta år uppgjord förteckning öfver konstaterade 
kolfiberlampor å belysningsnätet uppgifvit, att vid gamla Kyrkogården varit uppsatt en 
kolfiberlampa. Lampan ifråga hade emellertid varit en tantallampa. 
 
Kontrollbyrån hade gjort sina tändningsberäkningar efter Göteborgsförhållanden, som ju icke 
här vore tillämpliga, och dess beräkning af strömförlust vore felaktig. 
 
Den anmärkta skillnaden emellan strömförbrukningen under hösten och under våren torde 
berott på, att innan nattbelysningen blifvit färdig, hade tagits mera ström, än sedan varit fallet. 
 
Här vore ej tvist om kontraktlydelse, utan rörde tvisten en skuldfordran. Talaren hade dragit 
frågan under Stadsfullmäktiges pröfning, enär den vore en utgiftsfråga. Kostnaderna för en 
kompromiss torde blifva ganska dryga och drabba båda parterna. Bolaget hade visserligen 
ursprungligen begärt kompromiss, men sedermera för undvikande af de stora 
kompromisskostnaderna föreslagit sakens uppgörande i godo. 
 
Herr Bastholm trodde ej Stadsfullmäktige vara kompetemte eller rätte domare i saken, hvarför 
han yrkade, att Stadsfullmäöktige skulle, med ogillande likväl af Drätselkammarens 
motivering, i enlighet med Drätselkammarens hemställan förklara sig icke vilja taga någon 
befattning med saken, utan låta Drätselkammaren på eget ansvar tillsvidare sköta densamma. 
Herr Nilsson ansåg i likhet med Herr Bastholm, att ej Stadsfullmäktige borde ingripa i 
Drätselkammarens göranden och låtanden härvidlag. 
 
Herr Radhe hade den åsikten, att Stadsfullmäktige hade befogenhet att pröfva, om 
kostnaderna för en kompromiss kunde undvikas.  
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Herr Jonsson uttalade den förhoppningen, att tvisten ifråga genom ömsesidigt tillmötesgående 
skulle kunna uppgöras i godo, och i samma riktning talade Herr Gunnerson. 
 
Herr Ordföranden framställde härpå proposition på bifall till Drätselkammarens hemställan, 
som med öfvervägande ja besvarades. 
 
Stadsfullmäktige hade sålunda beslutat, att Lysekils Elektriska A.-B:s ifrågavarande skrifvelse 
af den 25 nästlidne November samt Herr Radhes motion i anledning af densamma icke skulle 
föranleda till någon stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
Här skulle dock antecknas, att Stadsfullmäktige ville hafva uttryckt önskvärdheten af tvistens 
uppförande i godo. 
 
Herr Radhe reserverade sig mot såväl Fullmäktiges beslut som Herr Ordförandens 
framställande af proposition i ärendet, och anmälde han, att han skulle sedermera inkomma 
med skriftlig reservation. 
 
§ 177. 
Drätselkammaren hade nu inkommit med af Stadsfullmäktige begärd utredning angående 
kostnaderna för erforderliga sprängningsarbeten för kloakledningarna i S. Kvarngatan, 
äfvensom begäran om beviljandet af anslag till bemälda arbeten. 
 
Sedan förhandlingarna i ärendet föredragits, remitterades detsamma till Styrelsen för Lysekils 
Vatten- och Kloakledningar för yttrandes afgifvande. 
 
§ 178. 
Beviljades på därom framställd begäran för 1909 ett anslag å 300 kronor, att ställas till 
Lysekils Föreläsningsförenings förfogande för anordnande genom Föreläsningsföreningens 
försorg af föreläsningar i alkoholfrågan. 
 
§ 179. 
Stiftarne af Lysekils Järnvägsaktiebolag hade inkommit med en framställning om erhållandet 
af ett anslag å 2.500 kronor för bestridandet af de kostnader, som de för järnvägsföretaget 
redan förskotterat och ytterligare kostnader, som för ändamålet kunna komma att erfordras. 
Kostnaderna skulle sedermera debiteras det blifvande järnvägsbolaget, så att staden vid 
infriandet af sin aktieteckning skulle få tillgodoräkna sig, hvad den åt stiftarne förskotterat. 
Drätselkammaren hade förordnat bifall till framställningen ifråga. 
Stadsfullmäktige beslöto bevilja det begärda anslaget. 
 
§ 180. 
Bordlagda ärendet rörande nya stadsplanen blef ånyo bordlagdt, enär man ansåg, att dess 
behandling i dag ej kunde medhinnas. 
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§ 181. 
Drätselkammaren hade inlämnat skriftlig anmälan, att dess ledamöter Herrar Laurin och 
Lindman samt suppleanten Herr Kuckey vid årets slut voro i tur att ur Kammaren afgå, 
hvilken anmälan nu föredrogs och lades till handlingarna. 
 
§ 182. 
Drätselkammarens Herr Ordförande hade inkommit med begäran att på grund af betungande 
göromål blifva entledigad från ledamotskapet i Drätselkammaren. 
 
Sedan ifrågavarande skrifvelse föredragits, anhöll Herr Nilsson för egen del och, som han 
trodde, i enlighet med enhälliga önskan, att Herr Öfversten Lilliehöök måtte återtaga sin 
begäran. Med anledning häraf förklarade sig Herr Öfversten Lilliehöök villig att tillsvidare 
kvarstå såsom ledamot i Drätselkammaren. 
 
§ 183. 
Från Hölsovårdsnämnden hade inkommit anmälan, att Apotekaen Settergren, hvilken af 
Stadsfullmäktige utsetts att vara ledamot i Nämnden, afsagt sig detta uppdrag, hvilken 
anmälan nu föredrogs. 
 
§ 184. 
Förrättades val till de befattningar inom kommunen, hvilka vid årets slut blifva lediga eller 
eljest skola tillsättas och som det tillkommer Stadsfullmäktige att besätta. 
 
Därvid utsågos i hufvudsaklig öfverenskommelse med valkommitténs förslag: 
 
a.till ledamöter i Drätselkammaren intill 1911 års slut Herrar L. Laurin och O. Wallén samt 
till suppleant Herr Luckey; 
 
b. till ledamöter i Fattigvårdsstyrelsen intill 1912 års slut Herrar E. Löfberg, Alfred Bovik, 
Aug. Ehnberg och Claes Edvard Rosén; 
 
c. till suppleanter i Byggnadsnämnden Byggmästaren Rob. Christensson och L. Laurin; 
 
d. till ledamöter i Hamnstyrelsen intill 1910 års slut Herrar J. G. Gunnerson och J. E. 
Lindbom med Herrar Skeppsklareraren Carl Backman och Fritz Hörman såsom suppleanter: 
 
e. till ledamot i Hälsovårdsnämnden intill 1910 års slut Herr K. J. Asp; 
 
f. till ledamöter i Stadsfullmäktiges valkommitté för år 1909 Herrar M. Radhe, G. richter, 
Handl. B. P. Jonsson, Doktor Axel Nilsson och J. H. Lindman; 
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g. till ledamöter i Brandförsäkringskommittén för år 1909 Herrar Jakob Teodor Calander och 
Joh. Tholsson med Herrar J. H. Lindman och C. J. Nordström till suppleanter: 
 
h. till hufvudmän för Lysekils sparbank intill 1911 år slut Herrar V. Bastholm, C. F. Lindell, 
J. E. Lindbom och doktor Axel Nilsson; 
 
i.till ledamot i Lysekils Föreläsningsförening för år 1909 Herr Doktor Axel Nilsson; samt 
 
j. till revisorer för granskning af nedannämnda räkenskaper för år 1908; 
 
1.Drätselkammarens: Herrar E. Landeberg, G. Bundsen och J. Sterner med Herrar C. Rudberg 
och Handelsförest. Fredén såsom suppleanter, 
 
2.Fattigvårdsstyrelsens: Herrar W. Reinhold och Handl. J. A. Jacobsson med Herrar Axel 
Beronius och Just. Tobisson såsom suppleanter; 
 
3.Samskolans: Herr Rådmannen J. Fr. Carlson; 
 
4. Föreläsningsföreningens: Herr E. Löfberg; 
 
5. *Hamnstyrelsens: Herrar E. Landeberg, Charles Lidell och Kamreraren J. A. Anderson, 
med Herrar P. Lundbom och Disponenten Hjalmar Carlsson såsom suppleanter, 
 
6. Hälsovårdsnämndens: Herrar J. E. Lindbom och E. Luckey med Herr O. Bovik såsom 
suppleant; 
 
7. Skyttegillets: Herr Hugo Hallgren; och 
 
8. Brännvinsförsäljningsaktiebolag: Herrar Aug. Lysell och Gust Richter med Kapten Lars 
Alfred Carlsson som suppleant. 
 
§ 185. 
Hamnstyrelsen hade inkommit med skriftlig hemställan rörande sättet för betalandet af 
hamnkassans skuld till staden för detta år.  
 
Efter föredragning af Hamnstyrelsens protokoll och sedan Herr Radhe föreslagit, att 
Hamnkassans skuld hos stadskassan skulle få kvarstå tillsvidare, blef ärendet för yttrande 
remitteradt till Drätselkammaren. 
 
§ 186. 
Herr Lindman anhöll, att fullmäktige ville för sin del godkänna de af honom och 
Stadsingeiören i egenskap af stadens ombud vid den 26 sistlidne juli verkställda 
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rågångsregleringen omkring AB Vestkustens Motorfabriks lägenhet, afsöndrad från 
hemmanet Fiskebäck i Lyse socken, vidtagna åtgärder. 
 
Fyllmäktige beslöto upptaga ärendet, som ej stod å föredragningslistan, till behandling och 
förklarade sig bifalla Herr Lindmans begäran, sedan inhämtats, att Drätselkammaren förut för 
sin del godkändt Herrar Lindmans och Stadsingenjörens ifrågavarande åtgärder,  
 
Denna § förklarades genast justerad. 
 
§ 187. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll torsdagen den 31 dennes kl. 2 e. m. hos 
Herr Ordföranden utsågos Herrar Backman och Lindbom. 
 
Son ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
CARL BACKMAN. 
J. E. LINDBOM. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
torsdagen den 31 December 1908 kl. 5 e. m. betyga 
 
C.S, LILLIEHÖÖK. 
 Josef Centerwall. 
 
 
Bilaga protokoll N:o 15 § 176. 
 
Från Stadsfullmäktige till Drätselkammaren för yttrande remitterade Lysekils Elektriska A.-
B:s skrifvelse den 25 sistlidne November, hvaruti föreslås att stadens anspråk på ersättning af 
bolaget skulle uppgöras i godo i stället för att hänskjutas till kompromiss, föredrogs, och 
beslöt Drätselkammaren anföra följande: 
 
I det mellan staden och nämnda bolag upprättade kontrakt af den 4 Maj på annat lämpligt sätt 
låta kontrollera, att hvarje lampa, den tid den skall hållas lysande, afgifver den ljusstyrka, 
hvartill den är angifven, och är säljaren skyldig hålla den strömspänning i ledningarna, som 
för angifvet ändamål erfordras”. 
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I anledning af denna § ansåg sig Drätselkammaren böra undersöka, om den nya 
belysningsanläggningen var i enlighet med kontraktet, och anmodade för detta ändamål 
Elektriska Kontrollbyrån i Göteborg att kontrollera belysningen. 
 
Denna besitning ägde rum den 8 November 1907. 
 
Därvid anmärktes: 
 
att kontraktsstridande kolfiberlampor i stället för tantallampor voro med följande ljustal 
uppsatta: 
 
å hela Bansviksbergsgatan 16 ljus lampor, 
 
vid gamla Fiskbryggan 25 ljus lampor, 
 
i Skottgränd 25 och 32 ljus lampor, 
 
vid 48 Kungsgatan 32 ljus lampor, 
 
vid Sjömanshemmet 32 ljus lampor, 
 
vid konsul Richrters 32 ljus lampor, 
 
Af dessa taga 16 ljuslamporna 20 % mer ström än 25 tantalljuslampor och 25 ljuslamporna 85 
á 100 % mer ström än 32 tantalljuslampor. 
 
Den 20-21 därpå följande Mars verkställde samma byrå efterbesiktning, hvarvid ombud för 
verket var närvarande, för att utröna, huruvida vid förra besiktningen anmärkta brister voro 
avhjälpta. 
 
Därvid befanns: 
 
1.Att å nätet fortfarande funnos insatta 19 st. kontraktsstridiga kolfiberlampor med 16, 25 och 
32 normalljus, utgörande, anmärkningsvärdt, hufvudsakligen natt- och aftonlampor; 
 
2. Att lampor, icke motsvarande spänningen å lampas plats och således icke lämnade rätt 
ljustal, funnos fortfarande; 
 
3. Alla båglamporna voro injusterade på 12 ampére i stället för enligt kontraktet (§ 5) 10 
ampére; 
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4. vid uppmätningen af totala strömförbrukningen befanns, att den öfversteg med cirka 18 % 
den strömstyrka, hvilken motsvarar kontraktsenligt ordnade lampor, d. v. s. alla lamporna 
förbrukade inemot 20 % för mycket ström; 
 
5. Mätarne i kraftstationen befunnos visa 3 % för mycket; 
 
6. Voltförlusterna uppmättes och befunnos i  
Mätareledningen till tryckpunkten i Konsulliden cirka 13 volt, 
” ” ”            Kyrkvik cirka 6 volt, 
” ” ”            Vadt cirka 5 volt, 
Och i servisledningen från tryckpunkterna cirka 8 volt. 
 
Genom dessa båda besiktningar har konstaterats, att bolaget begått brott mot bestämmelserna i 
5 § och är det anmärkningsvärt, att vid den andra besiktningen i Mars månad funnos 
fortfarande kolfiberlampor till ett afsevärdt antal uppsatta, ehuru bolaget i sin förklaring i 
anledning af kontrollbesiktningen i November uppgifver, att denna oegentlighet efter 
konstateringen ganska snabbt blifvit ändrad. 
 
Som det synes, har bolaget, med full vetenskap därom, härigenom förorsakat staden en stor 
förlust, då dessa lapor, som förut är nämdt, taga från 20-100 % mera ström än tantallamporna. 
 
Bolaget har anfört som ursäkt, att denna senare lampsort ej fanns att få i tillräcklig mängd. 
Häremot anför kontrollbyrån på grund av företedda fakturor, att så ej varit förhållandet. 
 
Enligt § 10 i kontraktet hade bolaget förbundit sig att den 1 Augusti 1907 hafva åt det nya 
belysningsnätet färdigt för användning. Enligt bolagets egen skriftliga anmälan var 
belysningen dock ej färdig förr än den 4 därpå följande Oktober. 
 
Bolaget, som icke uppgifver ringaste orsak till dröjsmålet, har, genom att i öfver två månader 
fördröja den åtagnaleveransen, gjort sig förfallen till ytterligare kontraktsbrott. 
 
Då bolaget emellertid vid årets slut den 30 December aflämnade sin räkning å belysningen för 
det gångna halfåret, upptog den en strömförbrukning under denna tid (1/8 – 30/12 1907) af 
13.593 kwtt. 
 
Vid jämförelse för tiden 20/12 – 15/5 upptager en strömförbrukning af 14.902,5 kwtt, blef det 
för hwar och en uppenbart, att ett betydligt fel begåtts vid beräkningen af strömåtgången i den 
första räkningen. 
 
Felet måste ha legat hos mätaren N:o 4, som sitter i Elektricitetsverket, och hvars 
begynnelsetal Drätselkammaren ej fick tillfälle afläsa. 
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Enligt gjorda afläsningar uppgifver denna mätare strömförbrukningen: 
 
Från 1/8 – 19/19 (cirka 2 ½ månad) till 3.669 kwtt 
”       19/10 – 30/12 (cirka 2 ½ ”    ) till 4.092 kwtt 
”       30/12 – 14/3 (cirka 2 ½ ”       ) till 4.089 kwtt 
 
Af dessa tal framgår tydligt det orymliga i att nästan lika mycket ström åtgått från 1/8 . 19/10 
som från 18/10 – 30/12. 
 
Drätselkammaren uppdrog åt kontrollbyrån att granska dessa båda räkningar, uppgående 
tillsammans till 7.124 kronor, och har denna konstaterat att för mycket strömåtgång påförts 
staden, och att ett afdrag af 1.600 kronor å hela rsräkningen ingalunda är förhögt beräknadt. 
 
Bolagets erbjudande att, under dessa här i korthet relaterade förhållanden, godtgöra staden 
med 500 kronor i ett för allt, är minst sagt oförsynt, i synnerhet när därtill kommer, att bolaget 
genom sina oegentligheter och kontraktsbrott tvungit Drätselkammaren till upprepade 
besiktningar och kontrollåtgärder och därigenom förorsakat staden en direkt kostnad af 390 
kronor utöfver belysningskostnaderna. 
 
Till bestyrkande af hvad Drätselkammaren här ofvan anfört alla af kontrollbyrån afgifna 
skrifvelser och utlåtanden. 
 
Under framhållande af, att det är bolaget, som föreslagit tvistens afgörande genom en 
skjiljemannakommitté af tre personer, får Drätselkammaren, som erbjudit bolaget uppgöra 
saken utan anlitande af skiljedom med ett belopp af 1.200 kronor i ett för allt, slutligen föreslå 
att stadsfullmäktige besluta, att remitterade skrifvelsen icke leder till någon stadsfullmäktiges 
åtgärd. 
 
Lysekil den 10 December 1908. 
 
Å Drätselkammarens vägnar: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
Tillhör protokoll N:o 15, 08. 
 
Reservation. 
 
Mot det af Herr Ordföranden i § 176 här ofvan behandlade ärendet, får jag härmed anmäla 
min reservation af följande skäl: 
 
Min motion af 25 Nov., angående godvillig uppgörelse med Lysekils Elektriska Aktiebolag, 
blef af Stadsfullmäktige den 26 Nov. remitterad till Drätselkammaren för yttrande; 
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att vid sammanträdet den 15 d:s, då nämnde yttrande förelåg, Ordföranden endast å detta 
framställde proposition, men vägrade att framställa sådan å mitt yrkande, ehuru jag tvenne 
gånger högt och tydligt därom gjorde framställning. 
 
Lysekil den 17 Dec. 1908. 
MAGNUS RADHE. 
 
1908 Lysekils  N:r 16. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
Protokoll vid Stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 28 December 1908. 
 
Frånvarande voro: 
Herrar Sterner, Gunnerson, Hansson och Laurin med godkända förfall 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 188. 
Magistratens utgifts- och inkomstförslag för 1909 jämte beredningskommitténs yttrande 
föredrogs och godkändes med nedan nämnda ändringar. Bilaga … 
 
Hamnkassans bidrag till polisbevakningen hade af Magistraten höjts till 2.700 kronor, medan 
Beredningskommittén föreslagit 2.000 kronor såsom förut. 
 
Herr Radhe yrkade nu bifall till Bedredningskommitténs förslag Herr Lindman till 
Magistratens förslag. 
 
På begöran verkställdes votering om dessa båda yrkanden, därvid Stadsfullmäktige med 13 
röster, afgifna af Herrar Richter, Andersson, Nilsson, Luckey, Jonsson, Mattsson, Hernström, 
Wallin, Gustafsson, Kihlberg, Lindman, Lidell och Herr Ordföranden, mot 6, som voro för 
Beredningskommitténs förslag, beslöto bifalla Magistratens förslag. 
 
Herr Radhe reserverade sig i egenskap af Hamnstyrelsens Ordförande mot detta beslut. 
 
På förslag af Herr Radhe beslöts vidare att posten ”500 kronor arbetarnes löner” bland 
hamnkassans utgifter till stadskassan skulle utgå. Äfven denna fråga afgjordes genom 
votering, därvid Herrar Radhe, Lindbom, Carlsson, Backman, Luckey, Richter, Wallin, 
Gustafsson, Kihlberg, Bastholm och Lidell röstade för herr Radhes förslag, de öfriga för det 
posten skulle kvarstå. 
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Herr Radhe föreslog att hamnkassans bidrag för belysningen skulle sättas till 1,800 kronor 
som förut, fullmäktige beslöto emellertid i enlighet med Beredningskommitténs förslag att 
beloppet skulle bestämmas till 2.000 kronor. Emot detta beslut reserverade sig Herr Radhe. 
 
Beslöts vidare att göra följande ändringar: 
 
Beträffande utgifterna för Verk och inrättningar m. m. och Fattigvården skulle vid posterna 
”hyra för stadsfiskalkontor jämte telefon” samt” arvode till tillsyningsmannen” tillsättas ordet 
”förslagsvis”, och beträffande brandväsendet skulle brandkorpralens lön och 
beklädnadsersättning sättas till 1.120 kronor, men såsom ”oförutsedda utgifter” upptagas 100 
kronor. 
 
Posten IX oförutsedda utgifter” skulle minskas med 500 kronor.  
 
Slutligen beslöts, att årligen skulle hållas 3 uppbörder af stadsutskylder, nämligen i mars, juni 
och september på tider, som Drätselkammaren närmare äger bestämma. 
 
§ 189. 
Till Ordförande i Fattigvårdsstyrelsen utsågs enhälligt Herr Emil Löfberg. 
 
§ 190. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll torsdagen den 31 dennes kl. 2 e. m. hos 
Herr Ordföranden utsågos Herrar Nilsson och Radhe. 
 
§ 191. 
Stadsfullmäktige utbytte inbördes tack för det gångna arbetsåret med tillönskan om ett godt 
årsskifte. 
 
Som ofvan, 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
AXEL NILSSON. 
MAGNUS RADHE. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
torsdagen den 31 December 1908 kl. 5 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 Josef Centerwall. 
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Utgifts- och Inkomstförslag  
 
för Lysekils stad år 1909. 
 
Inkomster. 
 
Arrenden, hyror och dylikt: 
 
Hyra för upplagskällaren   800:- 
”       af tullförvaltaren   600:- 
”       för Stadsparken   2.000:- 
Tomt- och bergarrenden, förslagsvis  11.200:- 14.600:- 
 
Brännvinsmedel: 
 
Andel i försäljningssiffror   648:- 
”         i brännvinsförsäljningsaktiebolagets årsvinst 55.000:- 55.648:- 
 
Öfriga föremål: 
 
Vattenafgifter   1.400:- 
Arrende för Rotemyren   124:- 
Hundskattemedel   450:- 
Platshyror    150:- 
Bötesmedel    50:- 
Upp- och afskrifningsränta   100:- 2.274:- 
 
Bidrag från Hamnstyrelsen: 
 
Till polisbevakningen   2.700:- 
”     amortering och ränta å hamnens lån  3.000:- 
”     stadsingenjörens lön   1.200:- 
”     renhållningen   200:- 
”     belysningen   2.000:- 9.100:- 
 
Forderingar: 
 
Af Hamnstyrelsen   15.700:- 
Af tomtförsäljningskassan   25.554:82 41.254:82 
   Summa inkomster 122.876:82 
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Utgifter. 
 
I.Fattigvården: 
 
Underhåll af hus och inventarier 850:- 
Understödstagares vård, beklädnad  
och underhåll  13.700:- 
Hospital- och sjukhusafgifter 1.350:- 
Arfvode till ordföranden  500:- 
”             till tillsyningsmannen,  
örslagsvis    400:- 
Oförutsedda utgifter  450:- 17.250:- 17.250:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Aflöning åt två stadsläkare  2.500:- 
”             åt sjuksköterskan  600:- 
”             åt två barnmorskor 800:- 
Veterinär Mattssons arfvode 120:- 
Underhåll af hus och inventarier med  
brandförsäkring m. m., däribland  
målning af epidemisjukhuset 300;. 
Sjukas vård och underhåll  900:- 
Öfriga förbrukningspersedlar 100:- 
 
Öfriga behof: 
 
Sundhetssyn   100:- 
Ved   250:- 
Diverse   300:- 
Hyra för köttbesiktningsbyråns lokal 500:- 
Städning därstädes  180:- 
Besiktningsmannens lönetillägg 180:- 6.830:- 
Afgår köttbesiktningsbyråns inkomster, förslagsvis 1.500:- 5.330:- 
 
III. För undervisningen: 
 
Anslag till samskolan  2.500:- 
”          till föreläsningsföreningen 600:- 3.100:- 3.100:- 
 
IV. För allmänna byggnader, platser och dylikt: 
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Anskaffning af nya inventarier samt  
underhåll af hus och inventarier 1.500:- 
Brandförsäkringspremier  500:- 2.000:- 
 
Underhåll af gator, torg, vägar m. m.  
 
Underhåll af gator etc.  1.300:- 
Renhållningen  3.550:- 
Förbättrng af diverse gator m. m.  7.000:- 
Skötsel af stadens planteringar 200:- 
Hyra för upplagsplats af sopor 30:- 12.080:- 
   Transport 14.080:- 25.680:- 
 
 
   Transport 14.080:- 25.680:- 
 
Gatubelysningen: 
 
Belysningsafgift för 1909  7.500:- 
Underhåll af ledningar och lampor 1.500:- 9.000:- 
 
Vatten- och kloakledningar: 
 
Underhåll och utvidgning samt  
spolning och rengörning af  
kloakledningar  3.705:- 
underhåll af vattenledningsverket med  
tillhörande byggnader och ledningar 2.000:- 
staket till filtret  200:- 
sekreterarens arfvode  100:- 
oförutsedda utgifter  1.500:- 7.505:- 
 
Brandväsendet: 
 
Arfvode till brandchefen  400:- 
Brandkorpralens lön och  
beklädnadsersättning  1.120:- 
lön till 4 brandsoldater á 150 600:- 
”         6 ”                   á 125  750:- 
”         5 ”                   á 100  500:- 
Brandsynearfvode  320:- 
Olycksfallsförsäkringspremier 107:50 
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Brandförsäkringspremier  75:- 
Annonser, porton m. m.   75:- 
Kol, ved, trassel, olja m. m.  250:- 
Nyanskaffning och underhåll af  
brandtelefon och brandattiralj 600:- 
Oförutsedda utgifter  100:- 4.897:50 
 
Öfriga behof: 
 
Stadsingenjörens lön  2.500:- 
O. A. Thorén för tillsyn af Grötön 450:- 
Bidrag till skjutsentreprenör 100:- 
Platsarrende för rörbrunn  25:- 
Olycksfallsförsäkringspremier för  
stadens arbetare  200:- 
handräckning vid mätningar,  
verkställda af stadsingenjören,  
samt arfvode åt stadens ombud  
vid mätningar m. m.   550:- 3.825:- 39.307:50 
 
V. Verk och inrättningar m. m.  
 
Borgmästarens lön och  
tjänstgöringspenningar  4.000:- 
Två rådmanslöner  600:- 
En extra rådmanslön  100:- 
Stadsfiskalens lön och  
tjänstgöringspenningar  1.500:- 
stadsvaktmästarens lön och  
beklädnadsersättning  1.100:- 
Skrifmaterial, papper,  
tryckningskostnader,  
inbindningskostnader  450:- 
post- och inrikes Tidningar  18:- 
  Transport 7.768:-  64.987:50 
 
  Transport 7.768:-  64.987:50 
 
Hyra för stadsfiskalskontor jämte  
telefon, förslagsvis  330:- 
Underhåll och transport af  
Rannsakningsfångar  500:- 8.598:- 
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Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Arfvode åt 
Stadsfullmäktiges sekreterare,  
Drätselkammarens sekreterare,  
Stadskassörens sekreterare  2.000:- 
Tryckning och bindning  650:- 
Skrifmaterial, papper m. m.  100:- 
Postporton   30:- 
Hyra, eldning, atädning af  
stadsingenjörskontoret  325:- 
Rit- och skrifmaterial åt stadsingenjören 150:- 
Telefonafgift   60:- 
Samtalsafgifter  5:- 
Afgift till svenska stadsförbundet 80:- 
Pension åt f. stadsingenjören Hjelmgren 300:- 3.700: 
 
Polisväsendet: 
 
Hälsovårdspolisens lön  1.320:- 
2 konstaplar med lön 1.400 2.800:- 
6 ” ”           1.200 7.200:- 
Beklädnad för 8 konstpalar  1.200:- 
” ” hälsovårdspolisen 100:- 
1 extra konstapel med lön 560 560:- 
3 ”       konstaplar med lön 360 1.080:- 
Extra polistjänstgöring vid  
sjukdomsfall och semester  500:- 
Eldning och städning i polisbyggnaden 300:- 
Inköp af diverse inventarier m. m.  500:- 
Skrifmaterial, bokbinderiarbeten m. m.  50:- 
Telefonavgift  60:- 
Samtalsavgifter  20:- 
Belysningsafgift  50:- 
Olycksfallsförsäkringspremier 250:- 15.990:- 
 
Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och  
kronouppbördskassörens lön 1.200:- 
Telefonafgift   60:- 
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Afgift för samtal  10:- 
Mantalsskrifningsarfvode  30:- 
Uppbördsblanketter, skrifmaterial,  
bokbinderiarbeten, porton  280:- 1.580: 
 
Öfriga behof: 
 
Skorstensfejarens lön  200:- 
Hyra för rådhus enl. kontrakt 775: 
  Transport 975:- 29.868:- 64.987:50 
 
  Transport 975:- 29.868:- 64.987:50 
Städning, eldning, belysning i rådhuset 600:- 
Hyra för tullvaktstugan  120:- 
Annonskostnader  1.000:- 
Kronoskatt   800:- 
Anslag till skyttegillet  250:- 
Anslag till järnvägsändamål 1.000:- 
Ingenjör Vinell enligt kontrakt 2.000:- 6.745:- 36.613:- 
 
VI. Afskrifningar å kommunalutskylder   5.500:- 
 
VII. Räntor å upptagna lån: 
 
1909 års ränta å ett i Stockholms stads sparbank för hamnens  
räkning upptaget lån å 50.000 kronor, hvarå den 31 December  
1907 återstod kronor 27.619:- 16 öre och hvarå räntan för 1907  
utgjorde     1.458:06 
 
VIII. Afbetalning å upptagna lån: 
 
Å hamnens lån  1.541:94 
Stadens sväfvande skuld, uppkommen  
genom öfverskridande af 1908 års stat  
samt förskott till hamnkassan och  
tomtförsäljningskassan  70.000:-  71.541:94 
 
IX. Oförutsedda utgifter    6.169:62 
 
Härtill kommer af kyrkostämman beslutad uttaxering: 
 
För kyrkan   15.700:- 
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För folkskolan  12.500:- 
För högre folkskolan  1.100:- 
För barnavårdsnämndens behof 1.500:- 30.800:- 30.800:- 
   Summa utgifter 217.070:12 
Härifrån afgår beräknade inkomsterna   122.876:82 
   Bristen utgör sålunda Kr. 94.193:30 
 
Bristen betäckes på följande sätt: 
Debitering af personliga afgifter för skolan 
50 öre per man, 25 öre per kvinna 800:- 
Uttaxering af 5,50 kronor per  
bevillningskrona; och då bevillningen  
af fastighet och inkomst utgör Kronor  
16.980:60 uppstår härigenom  
ett belopp af   93.393:30 
  Summa 94.193:30 
 
Här antecknas, att ett under år 1907 beviljadt anslag å 2.000 kronor för Rotemyrens 
upprensning ännu icke blifvit användt. 
 
För den  särskilda förvaltningen af stadens fastigheter upprättas följande 
 
Utgifts- och inkomstförslag. 
 
Inkomster: 
 
Behållning till 1909  50.170:67 
Tomtförsäljningar under år 1909,  
förslagsvis   25.000:- 
Räntor å kapital, förslagsvis 1.000:-  76.170:-67 
 
Utgifter: 
 
Ränta och annonsering å lån 34.560:- 
Triangelmätningen  2.216:82 
Inköp af Mollénska jorden jämte  
lagfartskostnader  13.725:- 
Inköp af Bansvik jämte  
lagfartskostnader  15.140:- 
Beräknad behållning till 1910 10.528:85  76.170:67 
 
Hamnstrelsens  
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Inkomst- och Utgiftsförslag för 1909. 
 
Inkomster: 
 
Beräknad uppbörd under året  21.400:- 
Kreditivlån    10.000:- 31.400:- 
 
Utgifter: 
 
Hamnkaptens lön   1.500:- 
Uppbördsprovision förslagsvis  900:- 
Hamnlotsens arfvode   200:- 
Upptagning, målning och läggning af bojarna 500:- 
Eldning å hamnkontoret   50:- 
Underhåll af bryggor och planer  2.000:- 
Kostnader för nya kajförslaget  2.000:- 7.150:- 
 
Till stadskassan: 
 
Ränta och amortering å Rosviks bryggas lån 3.000:- 
Bidrag till: renhållningen   200.- 
”                 polisbevakningen  2.700:- 
”                 hamningenjörens lön  1.200:- 
”                 belysning   2.000:- 
Anslaget för 1908   8.700.- 
Lån för kajbyggnaden vid Sillgränd  7.000:- 24.800:. 
 
Öfriga behof: 
 
Inbetalning af kreditiv   10.000:- 
Kreditivränta    600.- 
   Transport 10.600:- 31.950:- 
 
   Transport  10.600:- 31.950:- 
Ordförandens räkenskapsarvode  100:- 
Sekreterarens arfvode   100:- 
Oförutsedda utgifter   1.250:- 12.050:- 
För fullbordandet af kajarbetet vid Sillgränd  30.000:- 
   Summa kronor 74.000.- 
 
Betalningsterminerna för kommunalutskylderna blifva tre, nämligen i mars, juni och septeber. 
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Antage af stadsfullmäktige den 28 December 1908. 
 
C. LILLIEHÖÖK. 
 /Josef Centerwall. 
 
 
Register 
 
1908 
 
Afkortning af utskylder, 66. 
Anslag till kajarbetet i Rosvik, 32; till Samskolan, 39, 46, 133, 144; till Ö. Kvarngatan, 83, 
128; till ombud vid Sv. Stadsförb. Sammanträde, 116, 173; till föreläsningar, 136, 145, 170, 
178; till Skyttegillet, 152; till Brunnsborrning, 105, 164; till Fattigvården, 165; till 
Hälsovårdsnämnden, 166; till järnvägsändamål, 45, 63, 89, 179. 
Arbetsförmedlingsanstalt, 146. 
 
Bansvik, Lilla, inköp, 52, 82, 113, 126. 
Barnavårdsnämnden, val af revisorer, 72. 
Beredningsutskott, 151. 
Besvär, 121. 
Brandväsendet, godkännande af räkning, 49; spolning 91, 99; sprutorna n:ris 1 och 3, 94. 
Brattska huset, flyttning, 33. 
Browaldhs frånfälle, 21. 
Brunnsborrning, 56 84, 105, 164. 
Bränvinsbolaget, revisionsberättelse, 9; pension 119. 
 
Distriktsveterinär Mattsson, anslag, 4, 11. 
Drätselkammaren, ordförandeval, 5, revision, 85; afgående ledamöter, 181; Ordgförandens 
afsägelse, 182. 
 
Elektrisk ledning, åläggande att borttaga, 28. 
Explosiva varor, handel med, 150. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, revision, 100; anslag, 165; ordförandeval, 189, 
Föreläsningsföreningen, anslag, 136, 145, 170, 178; revision, 163. 
 
Gatuarbeten, förslagsanslag till Ö. Kvarngatan, 83, 128, 177; Rosviksberg, 140; anläggning af 
gata öfver badbolagets mark, 114; Ö. Kvarngatan, 177.  
Gatubelysningen, lampa vid Landsvägsgatan, 38, 60, 169; vid Verkstads- och 
Stigbergsgatorna, 110; tvisr emellan Drätselkammaren och Lysekils Elektriska Akt.-Bol., 171, 
176. 
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Hamnkassans skuld, 185. 
Hamnkassören, provision, 24, 64, 65, 76, 127. 
Hamnstyrelsen, anmälan om val af ordföranden och v. ordf., 23; revision, 85. 
Hälsovårdsnämnden, ordförandeval, 8; revision, 85; entledigande af ledamot, 92; anslag, 166; 
ledamots afgånf, 183. 
Hästmönstringskommissionen, val, 12. 
Hästuttagningsnämnden, val, 12. 
 
Inventarier, köp av fru Browaldg, 48. 
 
Järnvägsanläggning, lån, 44, 45, 63, 89, 107, 131, 179; anslag, 45, 63, 89; kontrakt, 89, 107; 
kostnadsförslag 131; 
 
Kajarbetet i Rosvik, anslag, 32. 
Kompromiss, 171, 176; 
 
Landsting, tack till ledamöter, 142, 
Landsvägsgatans lampa, 38, 60; förbättrade af trafik och belysningsförhållanden, 169. 
Lundströms testamente, 137, 158. 
Löneförhöjning, barnmorskorna, 26, 47; sjuksköterskan, 90, 108; brandkorpralen, 168. 
Löner, anhållan att få uppbära, 48. 
Lån, 44, 107, 167. 
 
Mantalsskrifningsombud, 150. 
Mjölkhandel, ordningsföreskrifter, 25. 
Mollénska jorden, 74, 88. 
 
Omorganisation af poliskåren, 3, 14, 138. 
Ordningsföreskrift, mjölkhandel, 25. 
Ordningsstadgan för rikts städer, ändring af § 5 däri, 81. 
 
 
Pension, 141. 
Poliskåren, omorganisation, 3, 14, 138. 
Prenumeration, 10. 
Provinsialläkarebostället i Håby, 70. 
 
Roskildefästen, 16, 19. 
Rådhuslokaler, anbud å, 120. 
Rådmansbefattning, val, 30. 
Rågångsreglering, 186. 
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Samskolan, anslag, 39, 46, 133; revisorer, 134; val, 135. 
Skolhustomt, 15, 67. 
Skyttegillet, anslag, 152. 
Slätteskär, anbud å köp, 51, 77, 95. 
Stadsfiskalens tjänstelokal, 118, 125, 157. 
Stadsfullmäktige, val och hälsning, 1; ordförandeval, 2; sekre, död, 21; pröfning af förfall, 69, 
98; entledigande af ledamot, 86, 129; ärendens uppskjutande, ajournering före § 105; besvär 
och yttrande, 121; fyllmadsval, 130; val, 155; befrielse från böter för utevaro, 156. 
Stadskassören, vaktmästare, 93, 106. 
Stadskassörstjänsten, 22, 61. 
Stadsplan, 132, 180. 
Strandbergska tomten, 27. 
Svenska Stadsförbundet, 29, 71, 115, 116, 147, 148, 173. 
Taxeringsnämnden, val, 18. 
Testamente, 137, 158. 
Tomten N:o 333, vederlag däri, 72. 
Tomtförsäljningar, C. Fernlöf, 6; C. O. Pihl, Christensson, 31; E. Ekstedt, 50, 75; Backman, 
Wnberg, 57; C. Hörman, 103; Carl Svensson, 111. C. A. Pettersson, 112; Kristina Lycke, 123, 
Carl Johansson, 159, 174; Augusta Carlsson, 159, 175. 
Tomtutbyte, 109, 124. 
 
Utgifts- och inkomstförslag, 188. 
Utskänkning, 13, 34, 35, 36, 37, 41, 42, 43, 54, 139, 149, 161, 162. 
 
Val genom stadsfullmäktige till kommunala befattningar, 184. 
Vattenstyrelsen, anmälan om val, 55; spolning, 91. 
Vikarie för borgmästaren, 78, 117. 
Vårt fosterland och dess försvar, 10. 
Väghållningsbesvär, 62, 153. 
 
Ångsprutan, godkännande af räkning, 49. 
 
./ 
 
2014-03-04 Avskrift gjord av Kerstin Jungebro. 
 
Kompletteringar och justeringar gjorda av Per Stenros 
2018-01-01 Justerat några stavfel, kompletterat med förnamn, ersatt ”,” med ”.” i tal. 
2020-01-26 Ändrat ”pr” till ”per” och ”ingenjör” till ”ingenjör” samt kompletterat Calander 

till Jakob Teodor Calander 
 
./ 


